
معاون وزیر راه در نشست مشترک با همتای روسی مطرح کرد

وسیه کاهش تعرفه ها و هزینه جابجایی کالا میان ایران و ر
روح اله صابرزاده  معــاون حمل ونقل وزیر راه 
در نشســت مشــترک با همتای روســی خود بر 
ضرورت کاهش تعرفه های حمل کالا در راستای 
افزایش ۱۰ میلیون تنی ترانزیت میان دو کشــور 
تاکید کرد. به نقــل از وزارت راه و شهرســازی، 
شــهریار افندی زاده معاون حمل ونقل وزارت راه 
و شهرســازی در نشست مشــترک با دیمیتری 
ازبروف، دبیر دولــت و معاون وزیــر حمل ونقل 
فدراســیون روســیه از تهیه نقشــه راه منظم و 
زمان بندی شــده با محورهای استانداردســازی 
فرآیندهای عبور و مرور مرزی برای کاهش زمان 
جابجایی کالا بین دو کشــور و رفع موانع موجود 

در این مسیر خبر داد.
معاون حمل ونقل وزارت راه و شهرسازی با اشاره 
به اهمیت و ظرفیت بــالای حمل ونقل جاده ای 
بــرای ترانزیت گفــت: از ایــن روش حمل ونقل 
می توان بین ســه کشــور ایــران، آذربایجان و 
روســیه اســتفاده کرد و همچنین می تــوان از 
مسیرهایی مثل قزاقستان و ترکمنستان نیز کالا 
را منتقل کرد.وی تاکید کرد: بنابراین باید از همه 
ظرفیت های حمل ونقل جاده ای، ریلی، هوایی و 
دریایی ضمن شناسایی اولویت ها در تجارت کالا 
استفاده کرد که لازمه آن هماهنگی و یکپارچگی 

میان دو کشور است.
افندی زاده تاکید کرد: باید به دنبال اســتفاده از 
سامانه های پیشــرفته الکترونیکی و دیجیتالی 
کردن ترانزیــت بود و نبایــد کامیون ها در مرزها 
متوقف شــوند.وی بر بررســی و اعــام نظرات 
تکمیلی روسیه درباره نقشــه راه ارائه شده تاکید 
کرد.این مقام مسئول درباره توافقنامه سه جانبه 
میان ایران، روســیه و آذربایجان نیز گفت: هر ۳ 
کشــور آمادگی برگزاری جلسه مشــترک را در 

مسکو دارند.
افنــدی زاده خاطر نشــان کرد: مســیر فعلی ما 
از طریــق آذربایجان به روســیه فعــاً ظرفیت 
محــدودی دارد و زمان جابجایــی کالا از طریق 
جاده طولانی اســت که امیدوارم با هماهنگی هر 

سه کشور این مشکل برطرف شود.
معاون حمل ونقل وزارت راه و شهرســازی خاطر 
نشــان کرد: نامه برقــی کردن پروژه گرمســار-

اینچه برون آماده و ارســال شــده اســت که این 
موضوع چند سال میان دو کشور مطرح بود.

وی افزود: از آنجایی که در ایــن موافقتنامه اخذ 
وام مطرح است وزارت اقتصاد دو کشور باید با هم 
تفاهم کنند و وزارت اقتصاد ایران موافقت خود را 

به روسیه ارسال کرده است.
افندی زاده بر عملیاتی شــدن هرچه سریع تر این 
پروژه و اجرای موافقتنامه هــا تاکید کرد و گفت: 
اجرای این پروژه نیازمند طراحی یک مسیر است 
و پیشنهاد می کنیم با توجه به دشت بودن مسیر 

اینچه برون و ســهولت کار، پروژه برقی کردن، از 
اینچه برون آغاز شــود.وی افزود: ۴۶۰ کیلومتر 
میان اینچه برون و گرمســار، منطقه ورسک قرار 
دارد که کوهستانی اســت و پیشنهاد می شود در 

منطقه ورسک طراحی مشترکی صورت گیرد.
افندی زاده در ادامه به موضوع ریلی کردن رشت 
به آستارا اشاره کرد که سال های زیادی است بین 

آذربایجان، ایران و روسیه مطرح است.
وی با اشــاره به اینکه موضوع تملــک زمین ها بر 
عهده ایران اســت، گفت: این پروژه برای ایران و 

کریدور شمال - جنوب اولویت دارد.
افندی زاده خاطر نشــان کــرد: پــس از بازدید 
کارشناســان روســیه از منطقه می توانیم سریعاً 
موافقتنامــه ای در خصوص طراحــی، احداث و 

بهره برداری این پروژه داشته باشیم.
وی در بخــش دیگری از این نشســت بــه توافق 
دو کشــور مبنی بر جابجایــی ۱۰ میلیون کالای 
ترانزیت اشــاره کرد و گفت: پیشــنهاد می شود 
در کنار جلســه ســه جانبه میان ایران، روسیه و 
آذربایجان، یک کارگروه مشــترک ترانزیت هم 
داشته باشیم که دومین جلسه خود را برگزار کند.

معاون حمل ونقل وزارت راه و شهرســازی اظهار 
کرد: طی جلساتی که با کشورهای ترکمنستان، 
ازبکستان، تاجیکستان و امارات داشتیم، از تمایل 
همه کشورها برای ایفای نقش در کریدور شمال- 
جنوب مطلع شــدیم، بنابراین عاوه بر مســیر 
آذربایجان، می توانیم مســیر ترکمنستان را هم 

فعال کنیم.
این مقام مسئول خاطر نشان کرد: دو کشور توان 
زیادی در حوزه حمل ونقل جــاده ای دارند و اگر 
بتوانیم قزاقستان، ترکمنستان و ازبکستان را در 
این زمینه فعال کنیم، ظرفیت بســیار زیادی در 

ترانزیت ایجاد خواهد شد.
افنــدی زاده همچنین به موافقتنامه عشــق آباد 

اشاره کرد و گفت: این توافقنامه شامل کشورهای 
ازبکستان، ترکمنســتان، قزاقســتان و عمان و 
ایران است و قطر و هندوســتان نیز قرار است به 
این موافقت نامه اضافه شوند، بنابراین از آن سمت 
هم می توانیم توافقنامه چندجانبه داشته باشیم 
چرا که همه کشورها عاقمندند در این توافقنامه 
شــرکت کنند و در آینده می توانیم کریدورهای 

زیادی بین دو کشور داشته باشیم.
وی در ادامــه گفــت: درخواســت داریــم تــا 
روســیه زمان بنــدی و حجــم بارهایــی مثل 
زغال سنگ و کودهای شــیمیایی را اعام کند تا 
برنامه ریزی های لازم بــرای حمل و نقل جاده ای 
انجام شود.افندی زاده با اشــاره به ضرورت ایجاد 
توافقاتی درباره حمل ونقــل ترکیبی گفت: ایران 
از طریق دریا به شکل مســتقیم با روسیه ارتباط 
دارد و بنادر این کشــور نیز ظرفیــت بالایی برای 

بارگیری و تخلیه کالا دارند.
وی افزود: بنــدر امیر آباد به شــبکه ریلی متصل 
است و بندر کاســپین هم تا پایان سال به شبکه 
ریلی مجهز می شــود، یعنی مســیر ریلی پروژه 

کاسپین به رشت تکمیل می شود.
معاون حمل ونقل وزارت راه و شهرســازی خاطر 
نشان کرد: ایران از توســعه و اضافه شدن واگن و 
لکوموتیو به ناوگان ریلی استقبال می کند چرا که 
تامین و توســعه ناوگان ریلی در زمینه لکوموتیو، 
واگــن و کشــتی های رو رو، عــاوه بر توســعه 
زیرســاخت ها و برطرف کردن موانع، در افزایش 

ترانزیت هم موثر است.
در ادامه این جلســه ازبروف، دبیر دولت- معاون 
وزیر حمل و نقل فدراسیون روسیه نیز از افزایش 
همکاری ها در زمینه توســعه روابط حمل ونقلی 
و افزایــش ترانزیت میان دو کشــور اســتقبال و 
آمادگی خود را برای مشارکت در کریدور شمال - 

جنوب اعام کرد.

پرسش اساسی پس از ابلاغ آیین نامه واردات خودرو

وهایی وارد می شود؟ چه خودر
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رئیس سازمان خصوصی سازی اعلام کرد

 سود سهام عدالت 
دوبار در سال واریز شود

صفحه 3

w w w . E J R A A R O . i r

پایگاه هنری

ما را دنبال کنید

اقتصادی
        سیاسـی

                اجتماعی

W W W . K H A R I D A A R  O N L I N E . I R وزنامـــه   ر

K  H  A  R  I  D  A  A  R     D  A  I  L Y

پایگاه خبری
w w w . K H A R I D A A R O N L I N E . i r

پایگاه تحلیلی
w w w . R O O Z L I N E . i r

miraarthouseفلسطین جنوبی، لبافی نژاد،  کاشی 87

خانه  هنر   میرا

وزیر صمت: 

وزارت صمت دخالتی
و ندارد  در واردات خودر

معاون وزیر اقتصاد خبر داد
۲ برابر شدن میزان سرمایه گذاری 
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صندوق

رئیس سازمان برنامه ضمن اشــاره به برداشت 
۶۰ میلیارد دلار از صندوق توســعه ملی توسط 
دولت قبل، گفــت: ۵۳۴ هزار میلیــارد تومان 
مجموع اصل و ســود اوراقی است که سررسید 

آن ها در طول دولت ۱۳ خواهد بود.
 سید مسعود میرکاظمی رئیس سازمان برنامه 
و بودجه کشور درباره شــرایط اقتصادی کشور 
در زمان تحویل به دولت ســیزدهم توضیح داد 
و گفت: از مرداد ۱۴۰۰ که کار را شروع کردیم، 
مشــکل اصلی ما حقوق همان ماه بود. چون در 
خزانه منابعی نبود. حتــی اعضای کابینه دولت 
قبل در جلسات اول به ما می گفتند شما با کدام 
پــول می خواهید حقوق مردادمــاه را پرداخت 

کنید؟
معاون رئیس جمهــور افــزود: در پایان دولت 
قبل حدود ۶۰ هزار میلیــارد تومان تخصیص 
داده شده بود که به دلیل خالی بودن خزانه این 
تخصیص هــا مانده بود. از تنخواه هم نمی شــد 
اســتفاده کنیم زیرا بر اســاس قانون، ۵۴ هزار 
میلیارد تومان در ســال ۱۴۰۰ می توانســتیم 
اســتفاده کنیم که دولت قبل آن را تمام و کمال 
اســتفاده کرده بود. مضاف بر این متوجه شدیم 
که با سررســید اوراق هم روبرو هســتیم. ۵۳۴ 

هزار میلیارد تومان مجموع اصل و ســود اوراقی 
است که سررسید آن ها در طول دولت سیزدهم 

خواهد بود.
میرکاظمی اضافه کرد: ســال گذشته ماهی ۱۲ 
هزار میلیارد تومان اوراق مصرف شده در دولت 

قبل را تسویه کردیم.
وی ادامه داد: امسال هم ماهی ۱۵ هزار میلیارد 
تومان در حال تســویه اوراق مصرف شده قبل 
هستیم. از طرفی حدود ۳ هزار همت پروژه های 
نیمه کاره در سطح کشور روی زمین مانده بود. 
طبق گزارش ها هم ۱۶.۹ سال، متوسط عمر این 
پروژه ها بــود. اگر به همین ترتیــب جلو برویم، 
چندین سال طول می کشــد تا این پروژه ها به 

سرانجام برسد.
رئیس ســازمان برنامه و بودجــه از رکورد زدن 
تخصیص بودجه عمرانی خبر داد و گفت: ســال 
گذشــته با مدیریتی کــه در هزینه ها و افزایش 
درآمد صورت گرفت، در پایان سال برای اولین 
بار بیشــترین میزان پرداخت تملــک دارایی 
سرمایه ای را داشتیم و حدود ۲۰۲ هزار میلیارد 
تومان پرداخت شد. البته با توجه به تورم، ارزش 
این مقدار ۲۰۲ همت نیســت، اما عدد بزرگی 

محسوب می شود.

وی افزود: هر چه جلوتر می رفتیم با بدهی های 
جدیدی روبــرو می شــدیم مثل برداشــت از 
صندوق توسعه ملی به ارزش بیش از ۶۰ میلیارد 
دلار که توسط دولت قبل ایجاد شده بود. این ها 
تعهداتی اســت که دولت ســیزدهم باید آن ها 
را پرداخت کند. یا در زمینه واکســن هم گفته 
می شــد واردات آن به FATF وابسته است، اما 
در دولت سیزدهم هم بخشی از پول ها آزاد و هم 

واکسن هم وارد شد.
میرکاظمــی به کاهــش تولید گندم در ســال 
گذشــته اشــاره کرد و افــزود: مــورد بعدی 
خشکســالی بود که با آن روبرو شدیم که تولید 
ما را پایین آورد و نیاز به واردات بیشتر شده بود. 
از طرفــی قیمت های جهانی نیمــه اول ۱۴۰۰ 

افزایش یافته بود.
معاون رئیس جمهــور اضافه کــرد: در بودجه 
۸ میلیارد دلار برای واردات کالاهای اساســی 
گذاشــته شــده بود که ۶.۵ میلیارد دلار آن را 
دولت قبل مصرف کــرده بود و میــزان ذخایر 
اســتراتژیک بین ۳۰ تا ۷۰ درصد زیر خط قرمز 
بود. بدهی به بانک ها و بدهی به تأمین اجتماعی 
از چالش های دیگــر این دولت بــوده که جزو 

تعهدات ما قرار گرفته است.

برداشت بیش از ۶۰ میلیارد دلار از صندوق توسعه ملی توسط دولت قبل
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 مدیرعامل شــرکت مدیریت شــبکه برق ایران گفت: ۱۱میلیون مشترک 
خانگی پاداش صرفه جویی در مصرف برق دریافت کرده اند که معادل ۲۵۰ 

میلیارد تومان است.
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سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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توسعه بخش تعاون یکی از اولویت های دولت 
سیزدهم است

رضا وفایــی یگانــه    بخش تعــاون ظرفیت هــای زیــادی برای 
مردمی کردن اقتصاد ایران، تشــکل ســازی فعالیت های اقتصادی و 
حرکت به سمت عدالت اقتصادی برای ســاماندهی نظام تولید کالاها 
و خدمات کشــور دارد که باور به بخش تعاون در بدنه دولت ســیزدهم 

شکل گرفته است.
نگاه توسعه محور به بخش تعاون در بدنه دولت وجود دارد، در برنامه ها 
و جلســه ها مختلف شــاهد تاکید و فرمایش های ریاست جمهوری در 
اجرای قوانین بوده ایم که امیدواری خوبی در فعالان بخش تعاون شکل 

گرفته که توسعه بخش تعاون اولویت دولت است.
نگاه مثبت دولتمردان به بخش تعاون، انگیــزه مضاعف را برای تعاون 
گران ایجاد کرده است که توسعه فعالیت های اقتصادی کشور در گروه 

فعال شدن بخش تعاون است.
برای تعاون گران بــا محوریت وزارت اقتصــاد مقررات زدایی ملموس 
اســت که در بخش تعاون مقررات زایی حذف شــده اســت. دولت با 

مقررات زدایی باعث کاهش هزینه های زمانی و ریالی شده است.
 تسریع در صدور ســریع مجوزها و ایجاد بسیج عمومی در بین نهادها و 

دستگاه های اجرایی از مهم ترین اتفاق ها در بخش تعاون بوده است.  
اتاق تعاون به عنوان متولی این امر، توانســته است صدای تعاون گران 
را به گوش مسئولان رســاند و زمینه ســاز اقدامات موثری در تسهیل 
فضای کسب و کار باشیم و شاهد سرمایه گذاری خوبی با ایجاد اشتغال 
در بخش تعاون باشــیم که این امر با راهنمایی و مشورت از اتاق تعاون و 

تعاون گران صورت گرفته است.
دولت پای کار آمده اســت و با برنامه های انقابی و جهادی در راستای 
کارآمدی بازار و آزادسازی قیمت ها در صدد رشد اقتصادی کشور است، 
وقتی قیمت ها به ســمت بازار کارآمد حرکت کند در آن زمان شــاهد 

رشد تولید و افزایش انگیزه تولیدکنندگان و صادرات خواهیم بود.
در گذشــته یارانه به تولیدکننــدگان اختصاص می یافــت که این امر 
محدودیت هایــی برای صادرات ایجــاد کرده بــود همچنین منجر به 
مصرف بی رویه، انگیزه بــرای قاچاق و اتاف منابع می شــد که نیاز به 

اصاح الگوی مصرف داشت.
افزایش بهــره وری، اصاح قیمت ها، مواد اولیه انــرژی، تکنولوژی ها و 
همه این موارد موثــر از جمله اقدامات دولت بود که باعث درخشــش 
بخش دولت در عرصه های مختلف شــد ضمن اینکه در شــاخص های 
بین المللی رتبه مان در بخــش تعاون بهبود یافت و  بــرای اولین بار در 
تاریخ اتحادیه جهانی تعــاون، رئیس اتاق تعاون ایــران به نمایندگی 
از بخش تعاون کشــورمان موفق به اخذ کرســی هیات مدیره اتحادیه 

جهانی شد.
 تعاون گران آمادگی دارند با دولت همکاری کنند تا رونق بخش تعاون 

را در اقتصاد کشور رقم بخورد.

موساد:توافق هسته ای فاجعه ای راهبردی است

امضای توافق نزدیک به 100درصد است
رئیس سازمان جاسوسی رژیم صهیونیســتی با ابراز نگرانی از احتمال 
امضای توافق هســته ای با ایــران، این توافق را یــک فاجعه راهبردی 
توصیف کرد.به نقل از خبرگزاری وطن، دیوید بارنیا، رئیس ســازمان 
موساد در اظهاراتی گفت که توافق هســته ای قریب الوقوع با ایران در 

صورتی که امضا شود فاجعه ای راهبردی خواهد بود.

وی گفت کــه این توافــق در طولانی مــدت باعث می شــود که روند 
دستیابی ایران به ساح هسته ای تسهیل شود.

در روزهای اخیر و در ســایه نزدیک شــدن به امضای توافق هسته ای 
رئیس سازمان جاسوسی رژیم صهیونیستی دیدارهای خود را افزایش 
داده اســت و یکی از ایــن دیدارها با یائیــر لاپید، نخســت وزیر رژیم 

صهییونیستی بود.
وی تاکید کرد: ایران به توافق هسته ای باز خواهد گشت، زیرا هم تهران 
و هم واشــنگتن منافع راهبردی در آن دارند و اکنــون فرصت امضای 

توافق نزدیک به ۱۰۰درصد است.
رئیس موســاد در دیدار با یائیر لاپید با اشــاره به اینکه با امضای توافق 
هســته ای و به محض برداشــتن تحریم ها ایران به صدها میلیارد دلار 
دست خواهد یافت، خاطرنشــان کرد: امضای توافق باعث می شود که 

ایران به توانایی های بسیار گسنرده ای دست یابد.
بارنیا گفت که این امــوال به حزب الله، جهاد اســامی، انصارالله یمن، 
حماس و نیروی قدس ســپاه کمک خواهد کرد و ایــن امر چالش های 

بزرگی را در مقابل آمریکا و اسرائیل ایجاد خواهد کرد.
وی گفت: من نگران این هستم که برخی کشورهای منطقه به ایران به 
عنوان یک الگو نگاه کنند و این مســاله باعث می شود که مقابله با نفوذ 

ایران دشوار شود.
رئیس موساد همچنین تاکید کرد که توافق موجود بسیار بدتر از توافق 

۲۰۱۵ خواهد بود.
بر اساس این گزارش، ناصر کنعانی، سخنگوی وزارت امور خارجه ایران 
اخیرا از دریافت پاســخ دولت آمریکا به  نظرات جمهوری اسامی ایران 
برای حــل و فصل موضوعــات باقی مانده در مذاکرات رفــع تحریم، از 

طریق هماهنگ کننده اروپایی گفت وگوها طی عصر امروز خبر داد.
وی اعام کرد : بررســی دقیق نظرات طــرف آمریکایی آغاز شــده و 
جمهوری اسامی ایران پس از تکمیل بررســی ها، نظرات خود در این 

رابطه را به هماهنگ کننده اعام خواهد کرد.
جوزپ بورل، مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا و هماهنگ کننده 
مذاکرات وین پاسخ  آمریکا به مواضع ایران در رابطه با متن پیشنهادی 

اروپا بر سر احیای برجام را بسیار معقول خواند.
وبگاه خبری تحلیلی اکســیوس اخیرا در گزارشــی به نقل از مقامات 
آمریکایی و صهیونیســتی نوشــته بود: اگرچه دولت جو بایدن، رئیس 
جمهور آمریــکا اخیرا تاش کرده به اســرائیل اطمینــان دهد که در 
مذاکرات احیای برجــام امتیاز جدیدی به ایران نداده اســت، مقامات 

اسرائیلی می گویند که نسبت به این موضوع اطمینان ندارند.
بنابر این گزارش، مقامات کاخ ســفید در روزهای گذشته به همتایان 
اســرائیلی خود اطمینان داده اند که علی رغم وجود برخی گزارشات در 
رســانه ها مبنی بر امتیازدهی واشــنگتن به تهران در جریان مذاکرات 
وین، آمریکا هیچ امتیاز جدیدی به ایران نداده است.اکســیوس افزود: 
اما اسرائیل از این اطمینان بخشــی های آمریکا راضی نشده است. یک 
مقام اسرائیلی در این باره گفت که مذاکرات با واشنگتن درباره تهران در 
روزهای گذشته سخت تر شده است، بیشتر بحث ها پشت درهای بسته 
انجام شده و هدف این بوده اســت که مطمئن شوند، کاخ سفید متوجه 

شده که نگرانی های اسرائیل چقدر جدی است.

یادداشت

تریبون

عضو کمیســیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای 
اسامی گفت: دولت ســیزدهم توانست فروش نفت را 
افزایش دهد و کســری بودجه را از ایــن طریق جبران 
کند؛ ایــن اقدام باعث شــد دغدغه ها درباره کســری 

بودجه کاهش یابد.
روح الله متفکــرآزاد عضــو کمیســیون آمــوزش و 
تحقیقــات مجلس شــورای اســامی، در رابطه با 
ارزیابی عملکرد یک ســاله و دســتاوردهای دولت 
ســیزدهم، گفت: دولت حجت الاســام رئیسی در 
ابعاد مختلف موفقیت هــای کوتاه مدت و میان مدت 
داشته است. البته در برخی موارد هنوز دستاوردهای 
کوتاه مدت حاصل نشده اســت که امید است با تاش 
هرچه بیشتر در آینده نزدیک موفقیت های بیشتری 

حاصل شود.
وی تصریــح کــرد: در ابتــدای آغاز بــه کار دولت، 

برنامه ریزی خوبی در زمینه تأمین واکسن 
کرونا صورت گرفت کــه خروجی و نتیجه 
خوبی داشــت؛ در شــرایطی کــه روزانه 
هفتصد الی هشتصد نفر از هموطنان خود 
را از دست می دادیم، اقدام عاجل دولت این 
آمار را کاهــش داد و امروز ایــن رقم تا حد 
قابل توجهی کاهش پیدا کــرده و بیماری 

کرونا تا حد خوبی کنترل و تعدیل شــده است و این 
موضوع باعث خوشــحالی همه مردم و مســئولان 

است.
نماینده مردم تبریز در مجلس شــورای اسامی بیان 
کرد: مدیریت برق کشــور نیز در یک ســال گذشته 
عملکرد خوبی داشــته اســت و نشــان داده شد، با 
مدیریت خوب می توان مشــکات این حــوزه را کم 
و برطــرف کرد. خوشــبختانه قطعی برق در کشــور 

کاهش بسیار زیادی داشته است و در برخی 
استان ها بی برقی نداشته ایم. عملکرد خوب 
تیم دولت در زمینه مدیریت برق باعث شد 

که این دستاورد حاصل شود.
متفکــرآزاد درباره رویکرد و سیاســت های 
اقتصادی دولت سیزدهم عنوان کرد: دولت 
در حوزه عدم اســتقراض از بانک مرکزی و 

خلق پول عملکرد خوبی داشته است.
وی با اشــاره به اینکه تاش دولت بر این بوده است که 
قوانین مجلس را عملیاتی و اجرایــی کند، اظهار کرد: 
در زمینه های اقتصادی و معیشتی با مشکاتی مواجه 
هســتیم و امید داریم دولت بتواند با رویکرد مناسب از 
آنها عبور کند. این دولت توانست فروش نفت را افزایش 
دهد و کســری بودجه را از این طریق جبران کند؛ این 
اقدام باعث شد دغدغه ها درباره کسری بودجه کاهش 

پیدا کند. همه این نکات امیدبخش آن هســتند که در 
آینده نزدیک با رشد شــاخص های حوزه اقتصادی، از 

مشکات موجود عبور کنیم.
نماینده مردم تبریز در مجلس شــورای اسامی افزود: 
مشکات حوزه معیشــتی-اقتصادی و حوزه مسکن 
دغدغه های امروز مجلس اســت و هر کمکی که برای 
عبور از این مشــکات نیاز باشــد، نمایندگان در کنار 

دولت خواهند بود.
متفکرآزاد در پاســخ به این ســوال کــه آیا معضات 
اقتصادی امروز به تیم اقتصــادی دولت بازمی گردد؟ 
تاکید کرد: خیر! بســیاری از مشکات اقتصادی امروز 
کشور، ارثی است که به دولت رسیده است. با این حال 
امید است با تاش و همت حجت الاسام رئیسی و تیم 
دولت، در زمینــه اقتصادی به دســتاوردها و اهدافی 

بیشتری دست پیدا کنیم.

مجلس

خریدار  خطیــب نماز جمعــه این هفته 
تهران درباره برجام خطــاب به مردم گفت: 
مذاکره کنندگان از جنس شــما هستند و 
امین و شجاع و مرد میدان هستند و مطمئن 

باشید ذره ای به دشمن باج نخواهند داد.
آیت الله ســید احمد خاتمی در خطبه اول 
نماز جمعه این هفته تهــران درباره جایگاه 
رضــا گفت: کســی کــه راضی بــه رضای 
خداســت اعتراض ندارد و  گلــه نمی کند. 
جایگاه این رضا بســیار مهم اســت. در یک 
روایتی آمــده  که در قیامت به کســانی که 
این خصلت خوب را دارنــد، اولیای خدا می 
گویند.خاتمی  با طرح این ســوال که ماک 
ایمان چیست؟ گفت: امام صادق)ع( فرمود 
با عمل است. تسلیم در برابر خداوند، راضی 
باش از هر آنچه که خــدا برایت مقدر کرده 

است. کربا کانون این رضا بود.
خطیب نماز جمعــه این هفتــه تهران در 
خطبه دوم نماز جمعه تهران  نیز گفت: هیچ 
چیز دنیا ماندگار نیســت و همه چیز را می 

گذاریم و می رویم. 
وی در ادامه از جامعه پزشــکی ، پرستاری 
و پیراپزشکی تشــکر کرد و گفت: در این دو 
سال کرونا این عزیزان خدمت ارزشمندی 
را داشــتند.  ۲۵۰ شهید ســامت ،گویای 
خدمات ارزشمند این عزیزان است و مردم 
قدر آنها را می دانند و مســوولان هم تاش 
کنند تقاضاهــای معقول شــان را برآورده 

کنند.
خاتمی همچنین به مســاله احیای برجام و 
مذاکرات ایران با طرف های غربی  و آمریکا 
پرداخت و گفت: مذاکره کنندگان از جنس 
شما هستند و امین و شــجاع و مرد میدان 
هستند و مطمئن باشــید ذره ای به دشمن 

بــاج نخواهند داد. ســه چیز مهم اســت؛ 
یکی لغو تحریم های نفتی اســت و هرچند 
با شــیطنت آنها می توانیم نفــت را صادر 
کنیم ولــی باید تحریم هــای نفتی به کلی 
لغو شــود و دیگری لغو تحریــم های بانکی 
است. سوم این اســت که ما نمی گوییم که 
کار دیپلماسی نباشد، بلکه می گوییم باشد 
اما حرف مبنایی ما این است آمریکا دشمن 

ماست. 
خاتمی ادامه داد: در این ۴۳ ســال آمریکا 
دست از توطئه برنداشته است. مدام توطئه 
می کند و دوست دارند ما در مشکل باشیم. 
نظرشــان را به ایران ارایه دادند، ولی هنوز 
ایران اظهار نظر نکرده است. آنها حرف های 
زهراگین می زنند و نمی خواهند خوشــی 
ملت ایــران را ببینند و تا مشــکلی برای ما 
پیش آید آنها اظهار خوشــحالی می کنند؛ 
لذا قصه آمریکا با ما، قصه هســته ای نیست، 
بلکه قصه آن اســت که اصل نظام ما را نمی 

خواهند.
وی افزود: یکی از تئوری پردازان آمریکا می 
گوید که مشکل ما ایران هسته ای نیست و 
مشکل این اســت که با اینکه ایران ارتباطی 
با کشور آمریکا ندارد، ولی بزرگترین قدرت 
علمی و نظامی منطقه شده است. مشکل ما 
با ایران این اســت که ایران یکپارچه است و 
یک رهبر محبوب دارد و هر چه او می گوید 
آنها می گویند چشم. اگر می گویند دشمن 
یکی بزند ۱۰ تا می خورد برای آنها ســخت 
اســت. آنها می گویند که ما رهبری داریم 
که می گوید دوره بزن در رو گذشــت تا آخر 
تعقیب می کنیم و این موضوعی اســت که 

برای آمریکا دردناک است. 
خاتمی ادامــه داد: راه  حل دو چیز اســت و 

یکی اینکه قوی شــویم و دیگری مقاومت 
است و خسته نشویم. الحمدالله شما خسته 
نیستید و این شعارهای شما نشانه خستگی 
ناپذیری شماســت، ولی برخی به ناحق می 
خواهند ملت ایران را خســته نشان دهند. 
ملت ایران هم محکــم و مقاوم پای انقابش 

ایستاده است.
وی با اشاره به ۸ شهریور ماه یاد دو دولت مرد 
در طراز جمهوری اســامی ایران )شــهید 
رجایی و شــهید باهنر( را گرامی داشــت و 
گفت: شــهید رجایــی در خاطراتش گفته 
من دســت فروشــی در بازار تهران کردم 
و شــهید رجایی دست فروشــی تا رییس 
جمهوری فرقی نکرد. شهید باهنر هم معلم 
تا وزیر آموزش و پرورش و نخســت وزیری 
فرقی نکرد. این مســوول در طراز جمهوری 
اسامی است. مسوول در طراز مسوولیتش 
را امانت مــی داند. یعنی  این مســوولیتی 
که به تو داده ایم، امانت اســت و لقمه چرب 

نیست.
خاتمی با اشــاره به هفته دولت یادآورشد: 
هفته دولت مناسبت خوبی است. در رابطه 
با دولت و قوه قضاییه و قوه مقننه و انســان 
ها و نهادها چهار برخورد مطرح اســت. یک 
برخورد بی تفاوتی اســت و اینکه  بگوییم به 
من چه؟ آنها حکومت مــی کنند و من نظر 
بدهم؛ این برخورد مورد تایید مولا نیست و 

باید خوب ها تشویق شوند.
وی ادامه داد: برخورد دوم برخورد متملقانه 
و چاپلوسانه است  و هیچ اشــکال و ایرادی 
را ندیدن تملق اســت. در روایات هست که 
متملق ها  ارتباطــی با دین ندارنــد و باید 
مســوولان متملق هــا را تحویــل نگیرند. 
برخورد ســوم برخورد عیب جویانه است و  

همه چیز را ســیاه دیدن و بد دیدن است و 
هر کاری که دولت انجام دهد تحلیل منفی 
روی آن گذاشتن اســت  و به تعبیر مولا آدم 
هر کس و همه چیز را بــد ببیند؛ از بدترین 

عیب هاست.
خطیب نماز جمعه این هفته تهران در ادامه 
خاطرنشــان کرد: برخورد چهارم برخورد 
منصفانه اســت. خوبی ها را دیــدن و نقاط 
ضعف را هم دیدن اســت. این اســمش در 
ادبیات روایی انصاف است. در رابطه با دولت 
قصه همین است. انصافا دولت سیزدهم در 
عرصه خدمت کم نگذاشته است. آقا فرمود 
مردمی باشــید و با مردم باشید و دیگر بهتر 
از این می شــود که هر هفته رییس محترم 
جمهور که وقت اســتراحتش است به نقاط 
محروم می رود و طوفان و شن نمی شناسد 

که  این موضوع جای تشکر دارد.
وی تاکید کرد: خستگی ناپذیری این دولت 
هم از دیگر ویژگی های آن است. واقعا تمام 
عمــرش را در مســیر خدمت بــه کار برده 
اســت. عمل به وعده ها هم داشــته است و 

اولویت اول رییس جمهور مبارزه با ویروس 
منحوس کرونا بود، در ابتدا بر اثر این بیماری 
روزی صدها نفر کشته می شدند، اما  بعد زیر 
صد نفر و بعضی روزها هم آمار  کشــته ها به 
صفر رســید. انصاف اســت که این خدمات 
را ببینیــم، در کنار آن مــردم انتظار از این 
دولت خدمتگذار دارند که با تاش بیشــتر 
از سرعت ســیر گرانی ها جلوگیری شود و 
آنچنان کــه به حمدالله شــاهدیم که هفته 
گذشته سیر نزولی بسیاری از کالاهایی که 

مورد نیاز مردم بود را دیدیم. 
خاتمی در پایان گفت: مــردم می دانند که 
این دولــت خدمتگذار مــی خواهد اقتصاد 
بیمار ۵۰ ساله را درمان کند، ولی حق دهید 
که از زبان مردم عزیزمان بگوییم انتظار این 
را داریم که این ســرعتی را که گرفته اید با 
مدیریت جهادی ادامه دهید و نظارت کنید. 
کما اینکه دیده می شود برخی از گرانی ها ، 
گرانی های بی دلیــل و بی قانون و بی جهت 
اســت،  لذا نظارت ها را قوی تر کــرده و با 

متخلفین برخورد کنید.

دولت دغدغه  کسری بودجه را کاهش داد

خریدار  رئیس جمهور نیروی انســانی 
نخبه را پرچمدار شــعار »ما می توانیم« 
در کشــور خواند و گفــت: موفقیت های 
نخبگان کشــور در المپیادهــای علمی 
جهانی، از مهم ترین مصادیق امیدآفرینی 
در کشــور و بســط روحیه خودباوری در 

جامعه است.
 آیــت الله دکتر ســیدابراهیم رئیســی در 
دیدار بــا مــدال آوران المپیادهای علمی 
کشــوری و جهانی، خانواده آنها، اســاتید 
و معلمان فعــال در ایــن حوزه، بــا ابراز 
خرســندی از حضور در جمع آنان گفت: 
برافراشتن پرچم مقدس جمهوری اسامی 
و افتخارآفریدن برای کشور در هر عرصه ای 
برای جامعه بسیار شــیرین، عزت آفرین و 

دلپذیر است.
رئیس جمهور موفقیت های علمی نخبگان 
دانش آموزی را حاصل لطف خداوند متعال 
برشمرد و خاطر نشــان کرد: دانش بشری 
جلوه ای از علــم خداوند اســت و اولین اثر 
آن باید نجات انســان و سپس نجات جامعه 

باشد.
رئیس جمهــور در ادامه با تاکیــد بر نقش 
محــوری نخبــگان و اندیشــمندان در 
پیشرفت و تعالی کشور، از اراده جدی دولت 
برای طراحی ســازوکارهای موثر توســعه 
شــبکه نخبگانی و حفظ نخبگان در کشور 

خبرداد.
دکتــر رئیســی نیــروی انســانی نخبه را 
مهمترین سرمایه کشــور در مسیر توسعه 
پایدار خواند و اظهار داشت: شما مدال آوران 
عرصه هــای کشــوری و جهانــی نباید با 
نامایمت ها صحنــه را خالی کنیــد، قرار 
است به دست شما فرهیختگان و نخبگان از 

مشکات و مسائل جامعه گره گشایی شود.
آیت الله رئیسی در تشــریح وظایف نخبگان 
و فرهیختگان کشــور بــرای تعالی جامعه، 

افزود: »امید داشتن به خدا و الطاف الهی«، 
»پرهیــز از یــأس و ناامیــدی«، »تاش 
خســتگی ناپذیر« و »مجاهدت در کســب 
علم« از وظایف شــما نخبگان بــرای رفع 
مشــکات جامعه اســت، لذا در این مسیر 

شتابان و جهادی حرکت کنید.
رئیس جمهور با گرامیداشــت یاد شــهید 
کاظمی آشــتیانی مؤســس پژوهشــگاه 
رویان، گفت: نام ایشــان یک نماد از اراده، 
تصمیم، علم، دانش و فناوری اســت. ایشان 
با شعار »ما می توانیم« و با کمترین امکانات 

پژوهشگاه رویان را راه اندازی کرد.
دکتر رئیسی تأکید کرد: دشمن نمی خواهد 
در کشــور مدال آور المپیادی داشته باشیم 
که به افزایش تولید، فعالیت شــرکت های 
واحدهــای  راه انــدازی  و  دانش بنیــان 
اشــتغال آفرین کمک کنند، امــا وظیفه ما 

این است که در مقابل او مجدانه ایستادگی 
کنیم تا دشــمن مســتأصل و مجبــور به 

عقب نشینی شود.
رئیس جمهور افزود: دشمن اگر در گذشته 
دنبال غارت مخازن و معادن کشــورها بود، 
امروز در جنــگ شــناختی، الکترونیکی، 
ســایبری و نرم افزاری دنبال جذب مغزها و 

نخبگان دیگر کشورها است.
آیت الله رئیسی با اشــاره به نقش مسئولان 
در رفع مشــکات و دغدغه هــای نخبگان 
در کشــور، گفت: »امیدآفرینی«، »ایجاد 
زمینه هــای شــکوفا کردن اســتعدادها« 
و »فراهــم کــردن بســتر رشــد و تعالی 
استعدادهای نخبگان« از وظایف مسئولان 
در قبال شــما اســت. هرگونه هزینه کردن 
برای علم و دانش ســرمایه گذاری اســت و 

موجب تضمین آینده کشور می شود.

همــه  از  همچنیــن  جمهــور  رئیــس 
دســتگاههای دارای مســئولیت در حوزه 
نخبگان، از جمله باشگاه پژوهشگران جوان، 
جهاد دانشــگاهی، معاونت علمی و فناوری 
ریاســت جمهوری، وزارت علوم، تحقیقات 
و فناوری، وزارت بهداشــت و دانشگاه آزاد، 
خواســت زمینه جذب، اشــتغال، رشــد و 
شــکوفایی نخبگان را بیش از پیش فراهم 

کنند.
دکتر رئیسی در بخش پایانی سخنان خود 
بسط عدالت آموزشی را از اولویت های دولت 
مردمی خواند و تصریــح کرد: همه فرزندان 
ایران اســامی باید فرصت شــکوفا شدن 
استعدادهای شان را داشــته باشند و دولت 
چنانکه پیش از این هم اعام کرده، به مقوله 
عدالت آموزشــی بعنوان زیرساخت اصلی 

توسعه متوازن در کشور باور جدی دارد.

پیش از ســخنان آیــت الله رئیســی ۸ نفر 
المپیادهــای  جهانــی  مــدال آوران  از 
دانش آموزی مســایل و دغدغه های خود را 
در زمینه هایی همچون لزوم شبکه ســازی 
نخبگان، فراهم کردن بسترفعالیت های بین 
رشته ای، تاش برای جلوگیری از مهاجرت 
و رهاشدگی مدال آوران المپیادی، معافیت  
خدمت سربازی برای دانش آموزان مدال آور 
پســر، عدالت آموزشی، آشــنایی مدیران 
مدارس سمپاد با شرایط و مسیر المپیادها، 
توجه به حضور دختران در تیم های اعزامی 
المپیادهــای جهانی، فراهم ســازی زمینه 
همکاری های بین المللی، توجه به وضعیت 
اشتغال و معیشت دانش آموزان المپیادی، 
ایجاد شــرایطی برای نخبه پروری توســط 
نخبگان و تشــکیل هیأت امنای باشــگاه 
دانش پژوهان جوان با رئیس جمهور مطرح 

کردند.
یوســف نوری وزیر آموزش پرورش نیز در 
این دیدار با اعام اینکه در دولت ســیزدهم 
استخدام نخبگان تســهیل و مصوب شده 
اســت، گفت: نخبگانــی را که بنیــاد ملی 
نخبگان معرفــی کنند، بــدون آزمون در 

دستگاه های مختلف استخدام می شوند.
وزیر آموزش و پــرورش با تأکیــد بر اینکه 
نخبگان در افزایش تولید ناخالص ملی نقش 
دارند، اظهار داشــت: باید با بهبود مستمر 
مواد آموزشــی و محتوای دروس، موجبات 
شــکوفایی بیش از پیش نخبگان را فراهم 
آوریم. در این راســتا بــرای تحقق عدالت 
آموزشی به شــکل روزانه دروس المپیادی 
توسط بهترین اساتید در رسانه ملی آموزش 

داده می شود.
در پایــان این مراســم آیت الله رئیســی با 
اهــدای لــوح از مــدال آوران المپیادهای 
جهانــی دانش آمــوزی ســال های اخیر 

قدردانی کرد.
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معاون وزیر اقتصاد خبر داد
 ۲ برابر شدن میزان سرمایه گذاری خارجی 

در یک سالگی دولت
رئیس ســازمان ســرمایه گذاری خارجی گفت: با اقداماتی که دولت 
سیزدهم تاکنون انجام داده است میزان سرمایه گذاری خارجی معتبر 

در یکسال اخیر نزدیک به ۴.۸ میلیارد دلار بوده است.
 به نقــل از وزارت اقتصادی و دارایی، علی فکــری در برنامه میز اقتصاد 
شبکه خبر سیمای جمهوری اســامی ایران به تشــریح دستاوردها 
و اقدامات اقتصادی دولت ســیزدهم در حوزه جلب و جذب ســرمایه 
خارجی پرداخت و گفت: از اقدامات اساســی دولت ســیزدهم نسبت 
به دولت گذشــته می توان به اصاح مبنای محاســبه سرمایه گذاری 
خارجی، افزایش بازدیدهــای موردی و میدانی برای رفع مشــکات 
سرمایه گذاران، برنامه ریزی هدفمند با کشــورهای همسایه و همسو 
برای توســعه روابط اقتصادی و شناســایی فرصت هــای جدید ورود 
سرمایه به کشور، اصاح اساسنامه سازمان سرمایه گذاری برای هدایت 
و حمایت فعالانه ســرمایه گذاران، تعریف روش هــای جدید پرداخت 
اقســاط وام های اخذ شــده دولت های قبل از نهادهای بیــن المللی و 

برنامه های حمایت از ایرانیان خارج از کشور اشاره کرد.
وی اعام کرد: به مناســبت یک ســالگی دولت بــا اقداماتی که دولت 
سیزدهم تاکنون انجام داده است میزان سرمایه گذاری خارجی معتبر 
در یکسال اخیر نزدیک به ۴.۸ میلیارد دلار بوده و نسبت به سال پایانی 
دولت دوازدهم )کــه ۲.۴ میلیارد بوده( شــاهد افزایش ۱۰۰ درصدی 

سرمایه گذاری خارجی می باشیم.
رئیس سازمان ســرمایه گذاری ادامه داد: این افزایش در حالی بود که 
با هدف پرهیــز از اعام آمارهای غیر دقیق به سیاســتگذاران و فعالان 
اقتصادی اقدام به تغییر مبنای محاسبه میزان سرمایه گذاری خارجی 
در کشــور نیز نموده بودیم. رویه قبلی تا قبل از دولت فعلی اینگونه بود 
که برای محاســبه میزان ســرمایه گذاری، صرف صدور مجوز سرمایه 
گذاری برای سرمایه گذاران خارجی مبنای اعام آماری بود اما در رویه 
جدیدی که در یکسال اخیر توسط سازمان سرمایه گذاری اتخاذ شده 
صرفاً میزان ســرمایه گذاری که بخشــی از آن به صورت قطعی ظرف 

مدت کوتاه و چندماهه وارد کشور شده باشد اعام خواهد شد.
فکری تصریح کرد: بنابراین اگر بر اســاس رویه قبلی قصد اعام میزان 
سرمایه گذاری خارجی در یکســال ابتدایی دولت سیزدهم را داشتیم 
باید عدد ۸.۹ میلیارد دلار اعام می شد که البته با همان شاخص سابق 
نیز نسبت به ســال پایانی دولت دوازدهم )صدور صرف مجوز به ارزش 

۳.۴۵ میلیارد دلار( شاهد رشد ۲.۵ برابر می باشیم.
وی تأکید کرد: از برنامه های بعدی ما آســیب شناســی دقیق از علت 
اختاف بین صدور مجوز سرمایه گذاری با ورود بخشی از منابع مالی آن 
به کشور می باشد و در تاش هستیم تا حد ممکن سرمایه گذاران اقدام 

به ورود سرمایه های خود پس از اخذ مجوز نمایند.
معاون وزیر اقتصاد تشــریح کرد: از دلایل دوبرابر شدن میزان سرمایه 
گذاری معتبر در کشور در یکسال اخیر نسبت به سال قبل از آن، اصاح 
رویکرد سیاســتگذاری نسبت به گذشــته و اتخاذ راهبردهای فعالانه 
با کشورهای همسایه و همسو به عنوان کشــورهای هدف جهت ورود 
سرمایه به ایران بوده اســت چرا که تعریف منافع مشترک با کشورهای 
همسایه و همسو بسیار راحت تر از تعریف منافع مشترک با کشورهای 
دیگر بوده و این موضوع در ســفرهای وزارت امور اقتصادی و دارایی به 

روسیه، افغانستان، پاکستان و… نیز مشهود است.

وی ادامه داد: از اقدامات دیگری که در یکسال اخیر انجام شد با پیروی 
از سیاست سفرهای استانی دولت، رفتن به ســراغ سرمایه گذاران در 
استان های مختلف کشور )خراسان رضوی، سیستان و بلوچستان، قم، 
هرمزگان و…( بود تا با دیدارهای چهره به چهره با ســرمایه گذاران و 
بررسی مشکات آنان، حل موضوعات موردی این افراد با حضور معاون 

وزیر در استان به اولویت اول دستگاه های استانی و ملی تبدیل شود.
معاون وزیر اقتصاد یادآور شد: البته این ســفرها برای ما کافی نیست و 
در دولت عاوه بر سفرهای استانی برای شناسایی فرصت های سرمایه 
گذاری، حل مشکات سرمایه گذاران، شناسایی سرمایه گذاران جدید 
و… در حال تدبیر برای حل مشکات ریشه ای تر حوزه سرمایه گذاری 

هستیم.
فکری با توضیح برنامه های آتی ســازمان ســرمایه گذاری ادامه داد: 
امیدواریم موضوع اصاح اساســنامه سازمان ســرمایه گذاری )برای 
اتصال فعالانه سرمایه گذار به سرمایه پذیر( بر اســاس برنامه زمانی تا 
یکماه آتی )پایان شهریورماه( در دولت نهایی شود. با اصاح اساسنامه 
تغییرات عمده ای در حوزه ســرمایه گذاری به وقوع خواهد پیوست که 
سیگنال اعتمادبخشی به ســرمایه گذاران خارجی و ایرانیان خارج از 
کشور خواهد داد چرا که نشــان از یک فکر و برنامه منسجم برای ارائه 
نقشه راهبردهای کان صنعتی کشــور و تعریف پروژه های اولویت دار 
ذیل آنها بوده و امــکان معرفی فرصت های ســرمایه گذاری به صورت 
رسمی به طرف های خارجی توســط دولت جمهوری اسامی ایران را 

خواهد داد.
وی یادآور شــد: البته در این مســیر فقط اصاح قوانین کافی نیست و 
رویکرد دســتگاه ها نیز بایــد به حوزه ســرمایه گــذاری و حمایت و 
تشــویق ســرمایه گذاران تغییر یابد که در اینجا ضمن تشکر از تمامی 
دســتگاه های نظامی و انتظامی که همکاری تنگاتنگی در یکسال اخیر 
با ما داشته اند به طور مشــخص از نیروی انتظامی خواهشمندیم تا در 
همکاری نزدیک با ســازمان ســرمایه گذاری برای ارتقــای این حوزه 

همراهی بیشتری نمایند.
فکری در پاسخ به سوال مجری در خصوص وضعیت اعتبارات و وام های 
خارجی اعام کرد: متأســفانه به دلیل عدم پرداخت به موقع اقســاط 
وام های دریافت شــدهاز نهادهای و مؤسسات بین المللی توسط دولت 
قبل، در حال حاضــر در حال ایجاد روش های جدید پرداخت اقســاط 
وام های قبلی هســتیم تا ضمن ترمیم رابطه تخریب شده با این نهادها، 
مســیر را اصاح کنیم و پس از آن امکان دریافت وام های جدید وجود 
خواهد داشــت. البته ذکر این نکته ضروریســت که برخــی نهادها و 
مؤسســات بین المللی با هدف ورود به فضای سیاستگذاری کشور در 
خصوص نحوه مصرف یا محل مصرف این منابع شروطی اعام می کنند 
که جمهوری اســامی ایران ضمن هوشیاری نســبت به این شروط از 
درخواست برای دریافت اینگونه وام ها خودداری نموده و تنها مواردی 
را خواهد پذیرفت که چنین شــروطی به عنوان شرط لازم دریافت وام 
مطرح نباشــد. مانند وام نود میلیون دلاری خرید لــوازم و تجهیزات 

پزشکی بانک جهانی که سال گذشته دریافت شد.
رئیس سازمان ســرمایه گذاری در پایان از بررســی لایحه حمایت از 
ایرانیان مقیم خارج کشــور در دولت خبر داد و اظهار امیدواری کرد که 
با نهایی شــدن این لایحه و تصویب آن بتوان به حمایتهای جدی برای 

ورود سرمایه های ایرانیان خارج کشور اقدام نمود.

بازار

خریدار  رئیس ســازمان خصوصی سازی 
به تشــریح آخریــن وضعیت شناســایی 
جاماندگان ســهام عدالت، پرداخت ســود 
این سهام، واگذاری ســایپا و ایران خودرو و 
همچنین هلدینگ خلیج فارس و هفت تپه 
پرداخت و با انتقــاد از وضعیت قراردادهای 
سرخابی ها با کارگزاران، آینده مدیریت این 

دو تیم بعد از واگذاری را اعام کرد.
حســین قربانزاده به سوالات مختلف پاسخ 
و از ارائه پیشــنهادی خبر داد که بر اساس 
آن سهام عدالت دو بار در ســال به حساب 
مشــمولان واریــز شــود. وی همچنیــن 
به تاســیس هلدینــگ برای ۱۳ شــرکت 
غیربورسی سهام عدالت اشاره و توضیحاتی 
را درمورد واگذاری ســایپا و ایران خودرو و 
همچنین سرخابی ها ارائه کرد که در ادامه 

تشریح این گفت وگو آمده است.
 

  وعده شناســایی جاماندگان سهام 
عدالت از حدود یک ســال قبل مطرح 
شــد و قرار بود تا خردادمــاه تعیین 
تکلیف شــود. عده ای هــم به عنوان 
جامانده شناسایی و معرفی شدند اما به 
نظر می رسد فرایند در همینجا متوقف 
شــد. لطفا آخرین وضعیت شناسایی 
جاماندگان ســهام عدالت را توضیح 
دهید، آیا مشخص است چه افرادی در 

این گروه قرار خواهند گرفت؟
حدود یک میلیون و هشــتصد هزار نفر در 
زمان توزیع ســهام عدالت برگــه دریافت 
کردند امــا به دلایل مختلــف از جمله عدم 
مراجعه خود این افراد به تعاونی ها، به آن ها 
سهام داده نشد. این افراد مدعی هستند که 
در هر دهکی که قــرار دارند، جامانده اصلی 
هســتند. این موضوع در کمیسیون تلفیق 
مجلس هم مطرح شــد اما در نهایت طبق  
تبصره ۳ مــاده ۳۴ قانون اجرای سیاســت 
اصل ۴۴ وزارت اقتصــاد و وزارت رفاه باید 
تعیین کنند که مشمولین درآمدی ۶ دهک 
ابتدایی چه کســانی هستند تا سهام عدالت 
دریافت کنند. البتــه موضوع هم یک بحث 
طولانی است. برخی معتقد هستند منظور 
دهک جمعیتی و برخی دیگر معتقد هستند 
منظور دهک درآمدی اســت. هر کدام هم 

استدلال خودشان را دارند.

  تصمیم نهایی چه بود؟
در نهایت و در فــاز اول با توجه به منابعی که 
وجود دارد، پیش نویس هیات دولت درمورد 
مشــمولین کمیته امداد و بهزیستی برای 
تخصیص ســهام عدالت تقدیم کمیسیون 
تخصصی شــد. درواقع کمیســیون فرعی 
و کمیســیون اصلی اقتصاد طی شــده و به 
هیات دولت هم رفته اســت. برای یکی دو 
مورد موضع حقوقــی از معاونت حقوقی هم 

استعام شده است.

  پرتفوی جاماندگان از چه ســهامی 
تشکیل خواهد شد؟

هنوز مشــخص نیســت چــه ســهامی در 
پرتفوی جاماندگان قرار بگیرند. اما اســامی 
بنگاه هایی مطرح اســت که برخــی بر این 
باورند که جزو ۲۰ درصدی اســت که دولت 
باید نگــه دارد. درواقع بند ج سیاســت های 
کلی اصل ۴۴، به ۸۰ درصــد بنگاه ها اجازه 
داده بود واگذار شــوند اما در تبصره یک بند 
ب ماده ســه قانون اصل سیاســت ۴۴ ذکر 
شده اســت که دولت اجازه دارد تا ۲۰ درصد 
ســرمایه گذاری کند. تفســیر حقوقی این 
است که دولت مکلف است ۸۰ درصد ارزش 
بازار این بنگاه ها را واگــذار کند. ۲۰ درصد 
دیگر را مجاز اســت حفظ کنــد و زمانی که 
میزان شــناوری آن پایین آمد، دوباره دولت 
می تواند از طریق سازمان توسعه آن مورد را 
سرمایه گذاری کند. باید توجه کرد که دولت 
دیگر ســهام حداکثری ندارد. هرچه سهام 
باقی مانده از همین شرکت های پتروشیمی 
و پالایشــگاه و... است. این شــرکت ها جزو 
همان ۲۰ درصد است، ولی تفسیر این است 
که دولت می تواند آن هــا را واگذار کند. البته 
برخی هم معتقد هســتند دولت نمی تواند. 
این موضوع از معاونت حقوقی استعام شده 

است و این معاونت باید پاسخ دهد.

  اگر تفسیر این شود که 20 درصد برای 
دولت باقی بماند، چه اتفاقی می افتد؟

کار بسیار سخت می شود. زیرا دولت منابع 
دیگری بــرای تخصیص به ســهام عدالت 
ندارد. کل ارزش بازار پرتفوی ســهام دولت 
در تابلوی بورس حــدودا ۱۸۶ هزار میلیارد 
تومان اســت که حدود ۸۶ هــزار میلیارد 
تومان یعنــی نزدیک ۴۰ تــا ۴۵ درصد آن 
وثیقه وام هایی اســت که از سال ۱۳۷۹ به 
بعد اخذ شده اســت و امکان واگذاری آن ها 
از هیچ طریقی وجود نــدارد. در نهایت هر 
زمانی معاونت حقوقی پاســخ خود را اعام 
کند، امکان تخصیص ســهام به مشمولین 
کمیتــه امــداد و بهزیســتی امکان پذیر 

می شود.

 تکلیــف جامانــدگان دیگر چه 
می شود؟

 در فــاز دوم ســایر افراد واجد شــرایط که 
بســیاری از مــردم خــود را مشــمول آن 
می دانند، بر اســاس دهک بندی شناسایی 
خواهند شد و امیدواریم تا پایان سال جاری، 
بخشــی از آن محقق شــود. اما سختی کار  
منابعی کــه بتواند پرتفــوی جاماندگان را 
پوشــش دهد و مجلس باید برای این حجم 
تکلیفی که برای سهام عدالت گذاشته است 

تدبیری بیاندیشد.

غیرمستقیم   وضعیت مشــمولان 
ســهام عدالت از زمان آزادســازی 
تاکنون در هالــه ای از ابهــام قرار 
دارد. نمادها بســته اســت و مجامع 
شــرکت های ســرمایه گذاری برای 
انتخاب هیات مدیره هم برگزار نشد.

وضعیت به چه صورت است ؟
 شــورای عالی بورس باید درمورد وضعیت 
اســتانی  ســرمایه گذاری  شــرکت های 
جلســاتی برگزار کند. فرایندی که درمورد 
آزادسازی ســهام عدالت آغاز شــد به انتها 
نرسید تا تکلیف ســهام داران شرکت های 
تعاونی، شرکت های سرمایه گذاری استانی 
و سرمایه پذیرها مشخص شــود. البته این 
اتفاق در حال رخ دادن اســت و فکر می کنم 
دولت در شــهریورماه جزییــات مربوط را 
مرور کرده باشــد و تکلیف نمادهای بسته 
شــده شــرکت ها، برگزاری مجامــع و... 

مشخص شود.

 درواقع اساسنامه ســهام عدالت 
درحال اصلاح است؟

بله. در اصاح آیین نامه آزادســازی ســهام 
عدالــت جزییات مربــوط به بازگشــایی 
نمادها، اعمــال حقوق مالکانه ســهامدار، 
حضور حداکثــری ســهامدار در مجامع و 
نحــوه معرفــی نمایندگان شــرکت های 
ســرمایه گذاری اســتانی از طریق کانون 
سهام عدالت در شــرکت های سرمایه پذیر 
که شامل  ۳۶ شــرکت بورسی و ۱۳ شرکت 
غیربورسی می شــوند، دیده شــده است. 
نمایندگان مجلــس نگرانی هایی دارند که  
کاما صحیح است. اولا این که قانون اجرای 
سیاست های اصل ۴۴ مخدوش نشود. ثانیا 
امور مالکانه به نحوی پیش رود که مدیریت 
و حضور دولت در شرکت های سرمایه پذیر 
به نیابت از ســهام عدالت تغییــر یابد. این 
نگرانی ها باید در اصــاح آیین نامه در نظر 
گرفته شــود. صدر اهداف سیاســت های 
اصل ۴۴ این اســت که مالکیــت به صورت 
فراگیر بــه مردم منتقل شــود. اولویت دوم 
این اســت که بار مالی و مدیریتی دولت در 
این شرکت ها کاسته شــود و مورد سوم این 
است که مردم به ماندگاری در این شرکت ها 
و ســرمایه گذاری بلند مدت تشویق شوند. 
یعنی اینکه از بازنشســته گرفته تا  کارگر و 
راننده تاکســی و هر فردی از هر قشری که 
مشمول ســهام عدالت اســت، بداند به چه 
نحوی می توانــد نقش آفرینی کــرده و در 
مجامع حضور پیدا کند. دولت هم در اصاح 
آیین نامه باید به نحــوی عمل کند که نظام 
انگیزشــی برای حفظ ســهام عدالت ایجاد 
کند. یعنی برای افراد ســود داشته باشد که 

سهام خود را نگه دارند.

 در دولت قبل قرار بود 13 شــرکت 
غیربورســی که در پرتفوی مشمولان 
سهام عدالت قرار دارند، تبدیل به یک 
هلدینگ شوند. این طرح به کجا رسید؟

این موضــوع در دولت قبل مطرح شــد اما 
این نکته اعام شــد که از آنجایی که برخی 
شــرکت ها ماننــد پتروشــیمی بندرامام و 
بوعلی در آستانه بورسی شــدن قرار دارند، 
بهتر اســت فرایند بورســی شــدن آن ها 
پیگیری شــود. درحال حاضــر تبدیل ۱۳ 
شرکت غیربورســی به هلدینگ دوباره در 
دســتور کار قرار گرفته است و مجددا دو ماه 

قبل در شــورای عالی بورس مطرح شد. زیرا 
این شرکت ها باید به ســبد مستقلی تبدیل 
شوند که ســهامداران که همان ۴۹ میلیون 
نفر ابتدایی هستند ســهامدار آن شوند. این 
استدلال توسط شورای عالی بورس پذیرفته 
شد و این شــورا مصوب کرد که دوباره مسیر 
تشکیل هلدینگ شــرکت های ایجاد شود. 
امیدواریم در دو تا ســه مــاه آینده کارهای 
مربوط به تشــکیل این هلدینــگ انجام و 
امکان واریز سود غیر بورسی به ۴۹ میلیون 
نفر فراهم شــود. البته تشــکیل هلدینگ 
مانع بورسی شــدن این شرکت ها نمی شود. 
مشــمولان عما ســهامدار این هلدینگ 
می شــوند و زیرمجموعــه هــر هلدینگ 

می تواند پذیرش بگیرد و وارد بورس شود.

 آیا میزان سود ســهام عدالت سال 
1400 مشخص شده است؟

 طبق نتایج مجامع بالــغ بر ۶۰ هزار میلیارد 
تومان مختص ســود ســهام عدالت است 
درحالی که این میزان سال قبل ۲۹ میلیارد 
و ۵۰۰ هزار تومان بود. البته پرداخت ســود 
در انتهای سال انجام می شود زیرا شرکت ها 
باید ســودها را پرداخت کنند. در این راستا 
سازمان خصوصی سازی پیشنهادی مبنی 
بر این داده اســت که ســود ســهام عدالت 
دوبار در سال واریز شود. زیرا مجامع برخی 
شــرکت ها ۳۱ شهریور اســت و هشت ماه 
برای پرداخت سود فرصت دارند. یعنی این 
پرداخت عما ســال بعد صورت می گیرد. 
اگر سالی دو بار ســود پرداخت شود، سود 
زودتر به دســت مشــمولان می رسد. این 
پیشنهاد در شورای عالی بورس مطرح شده 

و در حال بررسی است.

 از بحث ســهام عدالت خارج شویم. 
واگذاری ســایپا و ایــران خودرو به 
کجا رســید؟ اخباری که درمورد این 
واگذاری منتشر می شود، تاثیر زیادی 

روی بازار سرمایه می گذارد.
درمــورد واگــذاری ســایپا و ایران خودرو 
ســوتفاهم شــده اســت. دو موضوع مطرح 
اســت. شــرکت های ایران خودرو و سایپا 
خودشــان واگذاری زیر مجموعه شــان را 
انجام می دهند که شــامل ســهام تولید یا 
سایت هایشان می شــود. درواقع شرکت در 
زیر مجموعــه اش تصمیم می گیرد. ســهم 
دولت در ایران خودرو حدود ۵ و در سایپا ۱۷ 
درصد است. برای آن هم هنوز اقدامی انجام 
نشده اســت. نه ارزش گذاری صورت گرفته 
است و نه مزایده. سازمان خصوصی سازی به 
وزیر صمت نامه ای ارسال کرد مبنی بر اینکه 
با توجه به این که اگر این سهام واگذار شود، 
ارزندگی سهم دولت به حداقل می رسد، بهتر 
است این سهام به صورت بلوکی واگذار شود. 
ضمنا واگــذاری اش طوری باشــد که واقعا 
خصوصی شود. این موضوع به جلسه ای بین 
وزیر اقتصاد و وزیر صمت ختم  و یک کارگروه 
مشترک بین سازمان بورس، وزارت صمت، 
وزارت اقتصاد و ایدرو تشــکیل و چند جلسه 
هم برگزار شــد. در این جلسات به یک سند 
مشترک رســیدیم. در این ســند بالغ بر ۸۰ 
درصد اشــتراک نظر و حدودا ۲۰ درصد هم 
اختاف نظر داشــتیم. حذف قیمت گذاری 

دستوری از موارد اشتراکی بود.

 این پیشــنهاد را وزارت صمت هم 
پذیرفته است؟

بله. اما در هر صورت در این ســند اختاف 
نظر هم وجود دارد که ایــن اختاف نظر به 
نحوه اصاح ســاختار برمی گردد. سازمان 
خصوصی سازی معتقد اســت هیچ اصاح 
ســاختاری نباید مخل واگذاری باشد. زیرا 
چهل سال اســت که می گویند اجازه دهید 
اصاح ساختار صورت بگیرد، بعد واگذاری 
صورت بگیرد و هیچ وقت هم چنین اتفاقی 
نمی افتد. البته ســایپا و ایــران خودرو در 
واگذاری تفاوت هایی با یکدیگــر دارند اما 
همه موارد در ســند مشــترک نوشته شده 

اســت و جلســه دو وزیر هفته آینده برگزار 
می شود. اگر دو وزیر هم به این اشتراک نظر 
برســند عما واگذاری در این مسیر پیش 

خواهد رفت.

 واگذاری ســهام دولت در هلدینگ 
خلیج فارس به کجا رســید؟ زیرا قرار 
بود سه بلوک آن سال گذشته واگذار 

شود اما لغو شد.
قرار بود بلوک یــک و دو درصدی به صورت 
نقدی در ۱۱ و ۱۲ دی ماه ســال گذشــته 
عرضه  شود. بلوک ۱۵ درصدی هم قرار بود 
همان زمان عرضه شود اما به دلیل انصراف 
یکی از خریداران عما یک خریدار بیشــتر 
نماند. سازمان خصوصی سازی هم به دلیل 
عدم رقابــت، از مزایده انصــراف داد. البته 
یک درصد و دو درصد آن خریدار نداشــت. 
بلوک ۱۵ درصدی ابتدا دو خریدار داشــت 
که پالایشــگاه نفت تهران و شرکت اهداف 
)وابســته به صنــدوق نفت( بودنــد. اما در 
مرحلــه دوم که ایــرادی به ضمانــت نامه 

گرفته شده بود، یکی از آن ها انصراف داد.

 تصمیمــی برای واگــذاری مجدد 
گرفته شده است؟

بله. در آســتانه مزایده مجدد هستیم. این 
موضوع هفته آینــده درهیــات واگذاری 
مطرح خواهد شد. این بار امیدواریم رقابتی 

شکل بگیرد و این واگذاری منطقی شود.

 ماجرای هفت تپه به کجا رسید؟
هفت تپه به شورای سران رفت زیرا به شرکت 
توسعه نیشکر و صنایع جانبی پیمان مدیریت 
منتقل شده اســت. یعنی باید رد دیون شود 
به بانک ملــی و بانک صــادرات و آن ها خود 
تشــخیص بدهند که پیمان مدیریت را ادامه 
دهند یا اینکه افزایش سرمایه دهند. درواقع 
اندازه شرکت توسعه نیشکر و صنایع جانبی 
هفت برابر هفت تپه اســت و قرار است هفت 
تپه به شرکت توسعه نیشــکر واگذار شود. از 
آنجایی که بانک ها ماحظاتی داشــتند در 
ســتاد اقتصادی دولت مطرح شــد و نهایتا 
هفت تپه در قالــب رد دیون بــه بانک های 
ملی و صــادرات هفت تپه منتقل می شــود. 
تنها نکته ارزش گذاری بود که باید توســط 
سازمان خصوصی ســازی صورت بگیرد. این 
ارزش گذاری متوقف بر تصویب صورت های 

مالی ۳۱ خرداد سال ۱۴۰۱ است.

 چه کسی باید آن را انجام دهد؟
 شرکت مادر تخصصی ایدرو باید صورت مالی 
را بدهد تا مــا ارزش گذاری کنیــم. پس آن 
ارزش گذاری در قالــب رد دیون به بانک های 
ملی و صادرات منتقل می شود. البته مصوبه 
شورای ســران باید به تایید رهبری برسد و 

هنوز این مرحله انجام نشده است.

 هپکو چطور؟
دولت در هپکو ســهم آنچنانی ندارد. هپکو 
به تامیــن اجتماعی رد دیون شــد. تامین 
اجتماعی قراردادهایی را تنظیم کرده است 
تا قراردادهای ماشین آلات سنگین دوباره 
بسته شــود. من از جزئیاتش مطلع نیستم 
چون خود ســازمان تامیــن اجتماعی این 
کار را انجام می دهد. ولی بــه هرحال جزو 
واگذاری های ناموفقــی بود که مقصر اصلی 

آن ها دولت است.

 یکی از موضوعــات مهم این روزها، 
ورود دو باشگاه استقلال و پرسپولیس 
به بازار سرمایه است، چرا این فرایند 

سال ها زمان برد؟
دلیل اصلی این است که وقتی کسی نخواهد 
مال خود را واگذار کند، به هر طریقی که به 
ســراغ او برویم بهانه ای برای واگذار نکردن 
پیدا می کند. از آنجایــی که وزارت خانه ها و 
دســتگاه های مادر تخصصــی در واگذاری 
منافعی ندارند مانع تراشی می کردند. اما در 
نهایت چه اتفاقی افتــاد که راضی به این امر 

شدند؟ مدلی طراحی شــد که آن ها منتفع 
شدند. یعنی اگر قرار بود ســهام دو باشگاه 
طبق روال واگذار شــود، منابع حاصل از آن 
به خزانه می رفت اما ایده افزایش ســرمایه 
از محل صرف ســهام با ســلب حــق تقدم 
مطرح و این ایده باعث شــد کیک استقال 
و پرسپولیس را نگه داریم و بگوییم اشخاص 
حقیقی و حقوقی یک تکه از سرمایه خود را 
بیاورند و ما این کیک را اضافه کنیم. درواقع 
اســتقال و پرســپولیس ســرجای خود 
ماندند و یک عده ای آمدنــد و ۱۰ درصد به 
آن اضافه کردند. بنابراین درســت است که 
درصد ســهم دولت ۹۰ درصد شد اما ارزش 
ســهم دولت کم نشــد. اتفاقی که افتاد این 
بود که باشگاه هایی که برای دو، سه میلیارد 
تومان دائم پشت در وزارتخانه بودند که پول 
بازیکن و مربی و هواپیمــا و هتل را بدهند 
اما امروز در اتاق های خود نشســته اند و به 
حســاب هرکدام فقط چهار میلیارد تومان 

سود سهام واریز شده است.

 این ســود دقیقا از چه محلی کسب 
شده است؟

پس از پذیره نویســی  ۳۵۰میلیــارد تومان 
عاید پرسپولیس و ۳۵۹ میلیارد تومان عاید 
اســتقال شــد که از این منافع مختلفی را 
می برند. از جمله اینکه تســهیات گرفته اند 
و این را  برای مناســبات اسپانسری و...اهرم 
کرده انــد و در عیــن حال در حــدود چهار 
میلیارد تومان سود کسب می کنند. از طرف 
دیگر همه اقدامات مالی آن ها شــفاف شده 
است. دیگر نمی توانند اقدامی انجام دهند که 
نتیجه آن به صورت پرونده قضایی دو ســال 
بعد مشخص شود. سایر باشگاه ها هم باید به 
این سمت حرکت کنند. در این راستا نامه ای 
خطاب به هفت شرکت مهم صنعتی، معدنی، 
خودرویی و... که دارای تیم فوتبال هســتند 
ارسال و در آن اعام کردم که موظف هستند 
رویدادهای بورســی خود را افشا کنند. البته 
سازمان بورس باید پیگیری کند اما من نامه 
زده ام زیرا ســازمان خصوصی سازی با همه 
این شرکت ها تعامل دارد. برخی از شرکت ها 
در لیست واگذاری هستند و برخی نیز سهام 
عدالتی هســتند. گاهی نظــارت بر مجامع 
و صورت جلســه های آن ها بر عهده سازمان 

خصوصی سازی است.

 آیا تا کنون تیمی قراردادهای خود را 
افشا کرده است؟

 آلومینیــوم اراک همــان روز اول این کار 
را انجام داد. ســایر تیم ها هــم حتما انجام 
می دهند. به تدریج رقابتی عادلانه در نظام 

باشگاه داری حرفه ای برقرار می شود.

 البتــه اســتقلال و پرســپولیس 
جزییــات قــرارداد خــود را اعلام 

نکرده اند.
تا زمانی که همــه باشــگاه های لیگ برتر 
بورســی نشــوند و یا حداقل افشای کاملی 
نداشــته باشــند، اگر فقط دو باشــگاه ریز 
قراردادهایشــان را اعام کنند، به ضررشان 
خواهد بــود. قرار اســت باشــگاه ها برای 
شــفافیت پاداش بگیرند نه اینکــه تنبیه 
شوند. طبق توافقی که با وزرا، مدیران عامل 
باشگاه ها و بورس صورت گرفته است، فعا 
مجموع ارقام بازیکنان جدا و مجموع ارقام 
کادر فنی جدا اعام و ریــز قراردادها نیز به 
صورت محرمانه به سازمان خصوصی سازی 
و ســازمان بورس ارائــه می شــود. فعا از 
مرحله ای کــه هیچ اتفاقی اطاع رســانی 
نمی شد به مرحله ای رسیده ایم که مجموع 
ارقام بازیکنان و مجموع ارقام کادر فنی افشا 
شده اســت. در مراحل بعدی که به تدریج 
باشــگاه های دیگر هم مجموع قراردادهای 
خود را افشا کنند، فضای شــفاف سازی به 

جزئیات قراردادها می رسد.

 قبلا بحــث واگذاری اســتقلال و 
پرسپولیس به صورت پیمان مدیریت 
مطرح بــود، امــا 10 درصد ســهام 
باشگاه ها از طریق بازار سرمایه واگذار 
شد، با توجه به این شرایط امکان دارد 
در اینده 90 درصد دیگــر به صورت 

پیمان مدیریت واگذار شود؟
پیمان مدیریت هر زمانی قابل اجرا اســت، 
حتی اگر ســهامدارش دولت هم نباشــد 
یا دولــت در اقلیت باشــد، هــر مالک و هر 
ســهامداری می تواند اداره شــرکتش را به 
یک نفر و یا یک شــرکت بســپارد، اسم این 
فرایند پیمان مدیریت اســت. از آنجایی که 
موضوعی مدیریتی و جزو حیطه تخصصی 
وزارت ورزش محسوب می شــود، اگر این 
پیشنهاد مطرح شود می توان با گزینه های 
مختلفــی مشــورت کــرد. دو شــرکت 
پیشکسوتان هر دو باشگاه متقاضی پیمان 
مدیریت دو باشگاه هم هستند اما بهتر است 
مالکیت بــه تدریج واگذار شــود. اما در کل  
نکته ای اســت که هیات واگــذاری باید در 

مورد آن تصمیم بگیرد.
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حجم تجارت ایران و تاجیکستان بیش از چهار 
برابر افزایش یافته است

عضــو کمیســیون امنیــت ملــی مجلس شــورای اســامی گفت: 
همکاری های اقتصادی مشــترک بین ایران و تاجیکستان رشد چهار 

و نیم برابری داشته که ظرفیت افزایش آن وجود دارد.
جلیل رحیمی جهان آبادی با اشاره به سیاســت دولت سیزدهم برای 
افزایش حجــم مبادلات اقتصــادی با همســایگان گفــت: در حوزه 
همکاری های اقتصادی شاهد رشــد چهار و نیم برابری حجم مبادلات 
اقتصادی هســتیم. البته با توجــه به ماهیت مکمل اقتصاد دو کشــور 

ظرفیت مبادلات بیش از این است.
رئیس گروه دوستی پارلمانی جمهوری اســامی ایران و تاجیکستان 
با اشاره به اشــتراکات دو کشور و سابقه روابط دوســتانه اظهار داشت: 
ایران از نخستین کشورهایی بود که استقال تاجیکستان را به رسمیت 
شناخت و اولین کشوری بود که ســفارت خانه خود را در شهر دوشنبه 
افتتاح نمود.عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس 
تاکید کرد: از زمان برقراری روابط دیپلماتیک دو کشور تاکنون نزدیک 
به ۲۰۰ سند همکاری به امضاء رسیده است که ظرفیت حقوقی خوبی 
برای توســعه همکاری های فیمابین می باشــد.رحیمی جهان آبادی 
در ادامه با اشاره به وضعیت کشور افغانســتان گفت: موضع جمهوری 
اسامی ایران تشکیل حکومت فراگیر متشــکل از تمامی نمایندگان 
اقوام و گروههای مورد قبول مردم این کشــور اســت.وی با بیان اینکه 
بعد از سفر گروه دوســتی ایران به تاجیکســتان، روابط دو کشور  جان 
تازه ای خواهد گرفت. سفر سران دو کشــور جمهوری اسامی ایران و 
تاجیکســتان طی هشــت ماه گذشــته نقطه عطفی در تاریخ روابط 

فیمابین است و امیدواریم که روز به روز شاهد گسترش روابط باشیم.
رحیمی جهان آبادی دیپلماسی پارلمانی را جهت رفع موانع احتمالی 
برای گسترش همکاری های فیمابین مهم دانست و بر آمادگی پارلمان 
ایران بخصوص گروه دوستی پارلمانی ایران و تاجیکستان برای تقویت 
و تحکیم مناسبات دو کشور در زمینه های مختلف بویژه در عرصه های 

فرهنگی، علمی، اقتصادی و پارلمانی تأکید کرد.

معاون صنایع حمل و نقل وزارت صمت:
وسیه فرصت خوبی برای  و ر نمایشگاه خودر

وسازان ایرانی بود خودر
 معاون صنایــع حمل و نقــل وزارت صنعت، معــدن و تجارت فرصت 
پیش آمده برای ارائه و عرضه خودروهای ایرانی و همچنین سازندگان 
قطعات خودرو در ایران را مثبــت ارزیابی کرد.به گزارش وزارت صمت، 
منوچهر منطقی در جمع خبرنگاران حاضر در نمایشگاه صنعت تحول 
خودرو با اشــاره به حضور ایران در نمایشگاه اتوموبیلیتی ۲۰۲۲ مسکو 

دستاوردهای حاصل از حضور در این نمایشگاه را مثبت ارزیابی کرد.
وی با بیان اینکه حضور ایران در بازار خودرو روسیه از سال ۱۳۸۰ آغاز 
شده گفت: نخستین محصول ارائه شــده پژو ۲۰۶ بود و از همان زمان 
بازار روسیه به قابلیت های خودروسازی ایران پی برد و ما تاش کردیم 

تا شبکه سازی های مربوطه را انجام دهیم

معاون وزیــر صمت اســتقبال صورت گرفتــه از طرف مســئولین و 
خودروســازان روســی را از محصــولات ایرانی، بی نظیر و کم ســابقه 
دانســت و افزود: تاش بر این اســت تا با طراحی پلتفرم های جدید و 
ارائه راهکارهای فناورانه در مســیر توسعه صنعت خودرو و صادرات آن 
گام برداریم.منطقی با تاکید بر اینکه صادرات خودرو در ســه سال اول 
سودی ندارد گفت: برای ورود به هر عرصه صنعتی و تجاری برندسازی 
اهمیت ویژه ای دارد و از طرفی همواره باید برای یادگیری با معتبرترین 

خودروسازان دنیا تعامل داشته باشیم.
وی با تأکید بر این که صادرات خودرو، یک ســرمایه گذاری بلندمدت 
حداقل ۳ تا ۵ساله است، گفت: صادرات بحث بســیار پیچیده ای دارد 
که برای پایدار ماندن صنعت خودرو در این عرصه باید شایستگی های 

خود را نشان دهیم.

دبیر انجمن قطعه سازان همگن عنوان کرد
ارائه توان صنعتگران ایرانی در نمایشگاه تحول 

و صنعت خودر
 دبیر انجمن صنایع همگن نیرومحرکه و قطعه سازی کشور گفت: آنچه 
در نمایشــگاه تحول صنعت خودرو به نمایش درآمده، تصویر عینی و 
ترســیم آتی این صنعت و مکمل خوبی برای نقشه راه مناسب آن برای 

همه ذی نفعان و شرکای داخلی و خارجی خواهد بود.
آرش محبی نژاددر حاشــیه دومیــن روز از نمایشــگاه تحول صنعت 
خودروی کشــور افزود: این نمایشگاه در وهله نخســت، نشان دهنده 
تاریخچه تولد و تبلور خودروســازی کشور اســت و سیر تحول صنعت 

خودرو را از ابتدا تا امروز و آنچه به تولید انبوه رسیده را نشان می دهد.
وی بیان داشت: همچنین قطعاتی که تاکنون در قالب میزهای ساخت 
داخل، داخلی ســازی شــده و ســطح توانمندی خودکفایی صنعت 
قطعه سازی را از سوی قطعه سازان کشور به همراه آخرین دستاوردها و 

فناوری هایشان شاهدیم.
محبی نژاد، همچنین با اشــاره به ارائه توانمندی های خودروســازان 
بخش خصوصی، خاطرنشــان کرد: در مجموع، مســیری که صنعت 
خودروسازی با همه فراز و نشیب آن از ابتدا تا امروز طی کرده، به رویت 
مردم، نخبگان صنعت و سیاســتگذاران و تصمیم گیــران این صنعت 

خواهد رسید که دستاورد بسیار ارزشمندی است.
این مقام صنفی ادامه داد: اینها فقط یک بعد این صنعت بزرگ اســت و 
ابعاد و بزرگی آن به عنوان لکوموتیو ۶۴ صنعت وابســته و اینکه چگونه 
از واردات و مونتاژکاری خودرو در نهایت به این نقطه رســید، خود یک 
دستاورد بزرگ است.وی اظهار داشت: انتظار می رود اخبار و اطاعات 
این نمایشگاه نه فقط به گوش مســوولان و تصمیم گیران برسد، بلکه 
انعکاس برون مرزی خوبی نیز داشته باشد تا مقدمه ای برای نمایشگاه 

خودرو که تا دو ماه دیگر شاهد برگزاری آن خواهیم بود، باشد.
دبیر انجمن صنایع همگن قطعه سازی کشــور اضافه کرد: دستاورد دوم 
این نمایشــگاه، ارائه برنامه تحول صنعت خودرو و طی مسیر در راستای 
همین برنامه اســت.وی توضیح داد: موضوعاتی همچــون پلتفرم های 
جدید، نوآوری، کیفیت قطعات، کیفیت مونتــاژ و آنچه پیش رو خواهد 
بود از یک ســو، و از ســوی دیگر ترســیم آینده این صنعــت را در این 

نمایشگاه شاهدیم.
وی تصریح کرد: این تصویر عینی و همچنین ترســیم آتی، خود مکمل 
خوبی خواهد بود تا یک نقشه راه مناسب و امیدبخشی پیش روی صنعت 
خودرو، ذی نفعان آن و همچنین طرف های خارجی عاقه مند به مذاکره 

و مشارکت )حال چه برجام امضا بشود یا خیر( باشد.

تولید

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: تا پایان ســال چند 
محصول جدید در صنعت خودروســازی و اواسط سال 

آینده هم خودروهای اقتصادی وارد بازار می شوند.
ســیدرضا فاطمی امین در مراســم افتتاح نخستین 
نمایشــگاه تحول صنعت خــودرو که در نمایشــگاه 
بین المللی برگزار شد، اظهار داشــت: صنعت خودرو 
در ایران فراز و نشــیب های زیادی طی چهل تا پنجاه 
سال فعالیت خود داشته اســت و در سال های گذشته 
چالش ها در این صنعت به علت تحریم ها بیشــتر شد، 
اما تحریم ها نتوانست هیچ گاه صنعت خودروی کشور 
را متوقف کند، اگرچه موجب کاهش تولید و مشکاتی 

در کیفیت شد، اما کار در این صنعت ادامه داشت.
وی افــزود: در کشــورهای دیگر وقتــی تحریم اتفاق 
افتاد، صنعت خودروی آنها متوقف شــد، اما همانطور 

که اشاره شد این اتفاق در صنعت خودروی ما رخ نداد.
وی با بیان اینکــه روندی که در صنعــت خودرو طی 
می کنیم، رو به رشــد و شتابنده اســت، بیان داشت: 
خبر خوب اینکه حرکتی اتفــاق افتاده و در بخش های 

مختلف از جمله شــرکت های دانش بنیان، 
قطعه سازی و خودروسازان حرکت شتابنده 
و رو به رشدی ایجاد شــده که بر این اساس 
امیدواریــم در ســال ۱۴۰۴ بــه صنعــت 
خودروی ایران در ســطح بین المللی افتخار 
کنیم.فاطمی امین با بیــان اینکه همکاری 
و هم افزایی بین شــرکت ها وجود دارد و این 

همکاری در نمایشگاه قابل مشــاهده است، گفت: اگر 
در کسب و کارهایی که پشت صنعت خودرو است و به 
عبارتی تولیدکننده هســتند تحول ایجاد کنیم، آنگاه 

می توانیم تحول در صنعت خودرو را مشاهده کنیم.
وی با اشاره به امضای تفاهم نامه هایی بین شرکت های 
خودروسازی و قطعه سازی در نمایشــگاه بین المللی 
گفت: انعقاد چنیــن تفاهم نامه ای در راســتای تولید 
بن ســازه های مشــترک بســیار مؤثر اســت و حتی 
می تواندهزینه های تولید خودرو را به شــدت کاهش 
دهد.وزیر صنعت، معدن و تجارت اظهار داشت: یکی از 
نکات برجسته نمایشگاه این است که بین شرکت های 

خودروســازی و قطعه ســازی کار مشترک 
اتفاق می افتد.فاطمی امین بیان داشــت: در 
نمایشگاه از چندین محصول جدید رونمایی 
شد که برخی امســال و برخی سال آینده به 

تولید می رسد.
وزیر صنعت، معدن و تجــارت گفت: اولین 
اولویــت ما که از دی ماه ســال گذشــته در 
خصوص صنعت خودرو بر آن تمرکز کردیم، این بود که 
قول دادیم تا در یک برنامه دو ســاله به نقطه عطف در 

صنعت خودرو برسیم.
وی بیان داشــت: البته برنامه تحول در صنعت خودرو 
برنامه چهار ساله اســت که در گام اول تمرکز نسبت به 
ثبات تولید صورت گرفت و این مســئله حل شده است 
به طوری کــه اکنون تولید خودروی ناقص در کشــور 
نداریم و وضعیت تولید خوب است، بنابراین از این پس 

باید بر روی کیفیت خودرو تمرکز کنیم.
وی در ادامــه در پاســخ به ســوالی مبنی بــر اینکه 
وزارت صنعــت، معدن و تجارت مذاکره ای با شــرکت 

خودروســازی تویوتا انجام داده اســت یا خیر؟ گفت: 
وزارت صمت مذاکــره ای با تویوتا انجام نداده اســت. 
ممکن است شرکت ها مذاکراتی با تویوتا انجام دهند، 
زیرا در حوزه واردات، وزارت صمت هیچ دخالتی ندارد 

و شرکت های ایرانی مذاکره انجام می دهند.
وی افزود: برنامه ما نه تنها در صنعــت خودرو بلکه در 
همه صنایع بدون در نظر گرفتن تحریم ها، جلو می رود 
و در مسیری که صنعت، معدن و تجارت پیش می رود، 
اگر تحریم ها باشــند یا نباشــند، جــزو ماحظات ما 
نیست. البته اگر تحریم ها برداشــته شود، تسهیاتی 

فراهم می شود، اما روی آن حساب نکرده ایم.
وی در زمینه تولید خودروی اقتصادی بیان داشــت: 
تولید خــودرو از زمانی که طراحی آن آغاز می شــود 
تا زمانی که در بــازار عرضه می شــود، حداقل ۱۸ ماه 
زمان می برد. در نمایشــگاه امروز نیز از چند خودروی 
اقتصادی رونمایی شد، شــرکت های خودروسازی بر 
اساس برنامه ای که اعام کرده اند این خودروها اواسط 

سال آینده وارد بازار می شود.

وزیر

خریدار  پس از چند ماه انتظار، آیین نامه 
واردات خودرو اباغ شــد که بر اســاس آن 
شــرایطی همچون واردات خودرو با قیمت 
زیر ۲۰ هــزار یورو، ممنوعیــت ترخیص و 
تخلیــه خودروهای بدون ثبت  ســفارش، 
عرضه خودروها صرفــا از طریق بورس کالا 
و... به تصوب رســیده اســت؛ بر این اساس 
دبیر انجمــن واردات کننــدگان خودرو به 
تشریح اینکه چه خودروهایی وارد خواهند 

شد، پرداخته است.
 روز پنجشــنبه، پس از چهار مــاه از نهایی 
شــدن مصوبه واردات خــودرو، آیین نامه 
واردات خودرو )کــه در ۲۶ مــرداد ماه به 
تصویب هیات وزیران رسید( توسط معاون 

اول رئیس جمهوری نهایی و اباغ شد.
براســاس اباغیه آیین نامه واردات خودرو، 
واردات خودرو با قیمت زیــر ۲۰ هزار یورو 
)فــوب( و اولویــت واردات بــا خودروهای 
زیــر ۱۰ هــزار یــورو، ممنوعیــت تخلیه 
خودرو بدون ثبت ســفارش و تخصیص ارز 
ممنوع، عرضه صرفا در بــورس کالا، مجاز 
بودن واردات خودروهای ســواری بصورت 
ســرمایه گذاری خارجــی برای اســتفاده 
درشبکه حمل ونقل عمومی و... مجاز اعام 

شده است.
شایان ذکر است که برخاف آنچه که پیش 
از این اعام شــده بود و مبنای محاســبات 
ارزی دلار در نظــر گرفته شــده بود، طبق 
مصوبه اباغــی، مبنای محاســبات ارزی، 
یــورو در نظر گرفته شــده اســت؛ در حال 
حاضر نرخ یورو و دلار بهم نزدیک شــده اند، 
اما می توان بنا بر تعــادل قبلی و طبق روال 
گذشــته، ســقف دلاری را کمی بیشتر در 
نظر گرفت. همانطور که اشــاره شد، سقف 

واردات خــودرو ۲۰ هــزار یــورو در نظــر 
گرفته شــده و اولویت با خودروهای زیر ۱۰ 
هزار یورو اســت.  باتوجه به جزئیات اعام 
شده اینکه با این شــرایط چه خودروهایی 
امــکان واردات خواهند داشــت، بــا دبیر 
انجمن واردکنندگان خــودرو به گفت وگو 

پرداخته ایم.
مهدی دادفر در ایــن رابطه، اظهــار کرد: 
ســقف قیمتی اعام شــده تقریبا مساعد 
اســت و احتمال اینکه بتــوان خودروهایی 
که استاندارهای ۸۵گانه را پاس کند، بسیار 
بیشتر است. می توان تعداد خودروهایی که 
البته قیمت خودرو در جهان به دلیل کمبود 
چیپست ها و سیستم های الکترونیکی )آن 

هم بخشــی به دلیل کرونا بود و بخشی هم 
تنش های سیاســی بین کشــورهای چین 
و تایــوان(، افزایش پیدا کرده اســت، وارد 
کنیم. واردات خودرو با سقف قیمتی تعیین 

شده موضوعی نشدنی نخواهد بود.
دبیر انجمن واردکنندگان خودرو ادامه داد: 
پس از اباغ آیین نامه، همولوگیشن )تایید 
اجــزا و مجموعه های خــاص در خودرو( و 
مســئولیت خودروی تازه وارد براســاس 
قانون، با شــرکت های نمایندگی اســت و 
صرفا این شــرکت های نمایندگی خواهند 
توانست همولوگیت کنند. تصور نکنیم که 
واردات هر مدل خودرو توســط هر شخصی 
ممکن خواهد بود. شــرکت های واردکننده 

ابداً بایستی مستندات استاندار خودروهای 
موردنظر خود بــرای واردات را ارائه کنند و 
ســپس چنانچه توانست اســتانداردها را 
کسب کند و مجوز را دریافت کنند )که این 
فرآیند یکماه لغایــت ۴۰ روز طول خواهد 
کشــید( و همچنین مهمتر، کســب مجوز 
سازمان محیط زیست مبنی بر یورو۶ بودن 
خودروها، اقدام به واردات کنند. در صورت 
کســب این دو مجوز و انجام امور توســط 
شــرکت های نماینده، شاید ســایر افراد با 
خرید خدمات پس از فروش بتوانند، خودرو 

وارد کنند.
وی تصریح کرد: برداشــت ما از این مصوبه 
و اقدام برای واردات مثبت اســت و امیدوار 

هســتیم که دیگر گره ای ایجاد نشــود. اما 
نکته مهم اینجاســت که چنانچه قرار باشد 
واردات منوط به بحث ســرمایه گذاری در 
تولید و افزایش تولید باشــد، واردات ممکن 
نخواهد بود؛ چراکه در حال حاضر مدعیان 
تولید، چــه تعــداد تولید می کننــد و چه 
تولید می کنند؟ محاســبه مجموع میزان 
ارزبری خودروهای تولید، نشــان می دهد،  
خودروهای تولیدی اصالتا ارزبری بســیار 
بیشــتری از خودروهای  CBU داشــته و 

دارند.
دبیر انجمن تولیدکنندگان واردات خودرو 
ضمن تاکید بــر رعایت قانــون در واردات 
خودرو، گفــت: باتوجــه به اینکه کشــور 
براســاس قانون اداره می شــود، بایســتی 
دســتورالعمل واردات خــودرو نیــز طبق 
قانون انجام شود. بی قانونی کشور را به فساد 
خواهند کشاند و منجر به ایجاد سوء جریان 
خواهد شــد. نمونه هایی علی الخصوص در 
واردات خودرو داشته ایم، این بار نیز وزارت 
صمت، دســتورالعمل مدنظر خود را بدون 
اخذ نظر تشکل ها و برخاف قانون تسهیل 
فضای کســب وکار انشــاء کرده است؛ اما 
امیدواریــم که این دســتورالعمل منجر به 

ایجاد سوء جریان نشود.
دادفر تصریح کرد: کماینکه مسئولیت سوء 
جریان بابت انشــاء چنین دستورالعملی با 
انشاءکنندگان است. در گذشته نیز همین 
موضوع را با دوستان سازمان توسعه تجارت 
در جریان گذاشتیم اما بگونه ای دیگر پاسخ 
گرفتیم؛ بگونه ای که گویی هیچ ارتباطی به 
ما نداشته اســت؛ لذا در صورت منجر شدن 
به فســاد، هرچند زمان بر خواهــد بود; اما 

مورد پیگیری قرار خواهیم داد.

خریدار  پس از چهار ماه از نهایی شــدن 
مصوبــه واردات خودرو، در ســومین روز از 
شــهریور ماه، آیین نامه واردات خودرو که 
در ۲۶ مرداد ماه به تصویــب هیات وزیران 
رسیده بود، توسط معاون اول رئیس جمهور 
نهایی و به کلیه ســازمان ها شــامل وزارت 
صمت، وزارت کشــور، وزارت اقتصاد، بانک 
مرکــزی و دبیرخانه شــورای عالی مناطق 

آزاد اباغ شد.
 اواخر اردیبشهت ماه وزیر صنعت، معدن و 
تجارت از نهایی شدن مصوبه واردات خودرو 
حداکثر تا پایان همان مــاه خبر داد و تاکید 
کرد کرد که محدودیتی در واردات نخواهیم 
داشت و همزمان با واردات و افزایش عرضه 
خودروســازان داخلی، بخــش عمده ای از 
تقاضای بازار پاســخ داده خواهد شــد. به 
گفته وی، هماهنگی های لازم انجام شــده 
تا این واردات در اســرع وقت انجام شود، اما 
دولت، واردکننده نخواهد بود بلکه شــرایط 

را تسهیل خواهیم کرد.
همزمان با اعام این خبر، سخنگوی هیات 
رئیسه مجلس شورای اســامی نیز نهایی 
شــدن قانــون واردات خــودرو در مجمع 
تشخیص مصلحت نظام را تایید کرد و گفت 
که به زودی فرآیند ابــاغ این مصوبه انجام 

می شود. 
در همنــی راســتا ۲۱ تیرمــاه، معــاون 
حمل ونقــل وزارت صمت ضمن اشــاره به 
اینکــه  آئین نامــه واردات خــودرو تدوین 
شده و در دست بررسی توسط هیات دولت 
اســت تا آن را اباغ کند، اعــام کرد: پیش 
از اجرا، جلســه توجیهی بــا صنعت گران و 
واردکنندگان برگزار خواهیم کرد. به گفته 
وی در آئین نامه تدوین شده، عاوه براینکه 

واردات خودروهــای دســت دوم امــکان 
پذیر نیســت، برای خودروهــای اقتصادی 
مشوق هایی در نظر گرفته شــده است تا با 
قیمت نهایی پایین تری به دســت مصرف 
کننده برسد و براساس برنامه ریزی صورت 
گرفته، تــا شــهریور ۱۴۰۱ واردات خودرو 

انجام می شود.
در نهایت روز چهارشــنبه  )۲ شهریورماه( 
وزیر صنعــت، معدن و تجــارت اعام کرد: 
آیین نامــه واردات خودرو نهایی شــد و به 
جای خوبی رسیده اســت. چند قید در این 
آیین نامه لحاظ شده اســت و طی روزهای 
آتی اباغ می شــود. اینکه واردات خودروها 
از چه کشــورهایی انجام می شــود، توسط 
بازرگانان مشــخص می شــود و قیدی در 
این خصــوص وجود نــدارد، قرار نیســت 
خودروهای لوکــس وارد شــوند و واردات 
خودروهای دســت دوم هم طبــق قانون 

ممنوع خواهد بود.
حال پــس از حــدودا چهــار مــاه از آغاز 
صحبت ها پیرامون بحث واردات خودرو، در 
سومین روز از شهریور ماه آیین نامه واردات 
خودرو نهایی پــس از تصویب هیات وزیران 
توسط معاون اول رئییس جمهور اباغ شد. 

اباغیه محمد مخبر به شرح زیر است که به 
جزئیات مصوبه واردات خودرو می پردازد:

هیات وزیــران در جلســه ۱۴۰۱/۵/۲۶ به 
پیشــنهاد وزارت صنعت، معدن وتجارت و 
به اســتناد اصل یکصد و سی و هشتم قانون 
اساسی جمهوری اســامی ایران تصویب 

کرد:
۱- واردات خــودرو با قیمت زیــر ۲۰ هزار 
یورو )فوب( مجازاســت؛ اولویت واردات با 

خودروهای زیر ۱۰ هزار یورو )فوب( است.

تبصــره ۱ - تخلیــه خــودرو بــدون ثبت 
سفارش و تخصیص ارز ممنوع است.

تبصره ۲ - ارزش گمرکی براساس ماده ۱۴ 
قانون امورگمرکی )سیف( محاسبه خواهد 

شد.
۲ - خودروهای وارداتی صرفا دربورس کالا 
عرضه می شــود. کارگروهی با مســئولیت 
وزارت صنعت، معدن وتجــارت و عضویت 
وزارت اموراقتصــاد و دارایــی و ســازمان 
برنامه و بودجه کشــور، موظف اســت نرخ 
سود بازرگانی خودروهای وارداتی برحسب 
ارزش )فوب( را به گونــه ای تأمین نماید که 
مابه التفــاوت قیمت پایه با قیمــت پایانی 
دربورس کالا ، معادل ســود عادلانه باشد. 
کارگروه مذکور مجاز به تعیین علی الحساب 
ســود بازرگانی در زمان ترخیص و تعیین 

سود بازرگانی قطعی در زمان فروش است. 
۳ - وزارت صنعت، معــدن و تجارت موظف 
اســت با هدف توســعه تولید خودروهای 
اقتصــادی )حداکثر۱۰ هزاریــورو( ضمن 
ســرمایه گذاری  مشــوق های  پیش بینی 
و تولیــد، اقدامات مورد نیاز بــرای هدایت 
بخشی از واردات به ســمت تولید و افزایش 
ساخت داخل را به عمل آورد. برنامه ساخت 
داخل واردکنندگان موضوع این بند، باید به 

تأیید وزارت صنعت، معدن و تجارت برسد.
۴ - واردات خودروهــای ســواری بصورت 
ســرمایه گذاری خارجی )با تأیید سازمان 
ســرمایه گذاری خارجی(  برای اســتفاده 
درشــبکه حمل ونقل عمومی مجاز است. 
دستورالعمل این بند توسط وزارت صنعت، 
معدن و تجارت با همکاری وزارت کشــور 

تدوین واباغ می شود.
۵ - واردات خودرو برای شــماره گذاری در 

مناطــق آزاد تجاری-صنعتــی منحصر به 
خودروهــای دونیرویی)هیبریدی( یا تمام 
برقی اســت. ســرمایه گذاری و راه اندازی 
ایستگاه های شــارژ برعهده واردکنندگان 

است.
۶- سقف منابع ارزی مورد نیاز برای واردات 
خودروهای موضوع این تصویب نامه، به غیر 
از ســرمایه گذاری خارجی، حداکثر معادل 

یک میلیارد یورو است.
۷ - منابع ارزی مورد نیــاز این تصویب نامه 
از محل ارز حاصل ازصــادرات، رمزدارایی،  
ســرمایه گذاری خارجی )با تایید سازمان 
سرمایه گذاری خارجی( و سایر منابع مورد 
تایید بانک مرکزی جمهوری اسامی ایران 

تامین خواهد شد.
۸ -وزارت صنعــت، معــدن و تجــارت 
باهمــکاری بانــک مرکــزی جمهــوری 
اســامی ایران )درخصوص مباحث مرتبط 

بــا آن بانــک( دســتورالعمل های اجرایی 
ایــن تصویب نامــه از جملــه چگونگــی 
تأمین و تخصیــص ارز،  مشــخصات فنی،  
خدمــات پس از فــروش، انتقــال فناوری 
و تعییــن صاحیت های فنــی و حرفه ای 

واردکنندگان را تدوین و اباغ می کند.
۹ - وزارت صنعت، معــدن و تجارت موظف 
اســت گزارش اجرای این تصویب نامه را در 
مقاطع زمانی سه ماهه، به ستاد هماهنگی 

اقتصادی دولت ارائه کند.
رونوشــت این مصوبه لا توجه به اصل ۱۳۸ 
قانون جمهوری اسامی ایران، برای اطاع 
ریاست مجلس شــورای اســامی ارسال 
شــده و به وزارت صنعت، معدن و تجارت،  
وزارت کشور، وزارت اقتصاد و دارایی، بانک 
مرکزی جمهورس اسامی ایران، دبیرخانه 
شورای عالی مناطق آزاد تجاری- صنعتی و 

ویژه اقتصادی اباغ شده است.

و ندارد وزیر صمت: وزارت صمت دخالتی در واردات خودر
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ح بزرگ نفتی   آغاز عملیات اجرایی ۵ طر
در هفته دولت

 عملیات اجرایی پنج طرح نفتی در ســومین روز از هفته دولت با حضور 
وزیر نفت آغاز به کار کرد.عملیات اجرایی پنج طرح نفتی شــامل فاز ۲ 
طرح توسعه میدان مشــترک یاران، طرح توسعه میدان مشترک بال، 
توسعه و نگهداشت میدان نرگسی، طرح PDH بیدبلند خلیج فارس و 
افتتاح پروژه های عام المنفعه مســئولیت اجتماعی با حضور وزیر نفت 

در خوزستان آغاز شد. 
در این میــان، افزایــش تولید از میادین مشــترک به عنــوان یکی از 
مهمترین اقدامات در راستای اقتصاد مقاومتی اهمیت ویژه ای دارد. با 
اجرای فاز ۲ میدان مشترک یاران، تولید از این میدان به ۳۶ هزار بشکه 

در روز می رسد و ۷۱ درصد بیشتر خواهد شد.
همچنیــن بخش گازی میــدان بال و با هــدف افزایــش تولید گاز و 
اســتفاده از ظرفیت خالی پالایشــگاه های پارس جنوبی توسعه داده 
خواهدشــد. میدان بال در محــدوده ۳۰ کیلومتری جنوب شــرقی 
میدان پارس جنوبــی ۹۰ کیلومتری جنوب غربی جزیــره لاوان و در 
عمق ۷۰ متری آب های خلیج فارس بر روی خط مرزی مشترک ایران 
و قطر واقع شــده است.کشــف مخازن نفتی این میدان به سال ۱۳۴۶ 
شمســی باز می گردد که در نهایت توســعه لایه نفتی میدان بال در 
اواخر دهه هفتاد شمســی در قالب قرارداد بیع متقابل با شرکت توتال 
فرانســه انجام پذیرفت و در ســال ۱۳۸۱ تولید نفت از این میدان آغاز 
شــد.وجود گاز در لایه های گازی میدان بال در سال ۱۳۸۳ شمسی 
و پس از اولین چاه اکتشــافی گازی توســط مدیریت اکتشاف شرکت 
ملی نفت ایران اثبات شــد.حجم تقریبی گاز درجای میدان حدود سه 
تریلیون فوت مکعب و حجم میعانات درجای ثبت شده آن بیش از ۱۰۰ 
میلیون بشکه پیش بینی شده اســت.با توجه به ظرفیت مازاد پالایشی 
و فرآورشــی موجود در میدان گازی پارس جنوبی شــرکت ملی نفت 
ایران برنامه ریزی به منظور استفاده بهینه از این ظرفیت و بهره برداری 
حداکثری از تاسیسات موجود و همچنین تامین خوراک مورد نیاز این 

تاسیسات را در طولانی مدت در دستور کار خود قرارد داده است. 
برنامه توســعه لایه گازی میدان بال در چارچوب طرح جامع توسعه 
بخش شرقی میدان گازی پارس جنوبی در سال ۱۳۹۷ شمسی تعریف 

و مقدمات شروع اجرایی فعالیت های آن در سال ۱۳۹۹ آغاز شد.
هدف از اجرای این طرح، انتقال گاز و میعانات گازی تولیدی به ترتیب 
به میزان روزانه ۵۰۰ میلیون فوت مکعب و ۱۵ هزار بشــکه و ســپس 

انتقال آن از طریق خط لوله له پالایشگاه های پارس جنوبی است.

تاسیسات ساحلی گاز استخراج شده از سکوی پروژه گازی بال پس از 
اتصال به سکوی c ۱۲ به پالایشگاه فاز ۱۲ پارس جنوبی انتقال می یابد. 
این پالایشــگاه دارای ظرفیت فرآورش مازاد است.حجم گاز ۲.۷ هزار 
میلیارد فوت مکعب در لایه های کنگان و دالان و میزان سرمایه گذاری 

۴۴۰ میلیون دلاری از محل توسعه صندوق ملی خواهد بود. 
طرح دیگر بهره برداری ای ۵۰۰ واحد مسکونی در مسجد سلیمان نیز 

راستای اجرای مسئولیت های اجتماعی انجام خواهد شد.

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران:
وژه نفتی ح و پر اجرای ۹۰۰ میلیون دلار طر

 مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران با اشاره به اینکه در استان خوزستان 
۹۰۰ میلیون دلار طرح و پروژه نفتی به انجام می رســد، گفت:مناطق 

نفت خیز جنوب ۷۵ درصد سهم تولید شرکت ملی نفت را دارد.
محسن خجســته مهر در مراســم بهره برداری و آغاز عملیات اجرایی 
طرح های وزارت نفت با اشاره به اینکه امروز در استان خوزستان ۹۰۰ 
میلیون دلار طرح و پروژه نفتی به انجام می رســد، افزود: توسعه نفت و 
گاز باید با توسعه متوازن همراه باشــد. توسعه فاز دوم میادین مشترک 
یاران شــمالی و جنوبی که آغاز عملیان اجرایی آن امروز خواهد بود با 
اعتبار ۴۰۰ میلیون دلار انجام می شود. به گفته مدیرعامل شرکت نفت 
ایران، آغاز عملیات اجرایی میدان مشــترک گازی بال با اعتبار ۴۴۰ 
میلیون دلار اجرا می شود. همچنین ۲۳ پروژه عام المنفعه به ارزش ۷۰ 

میلیارد دلار امروز به بهره برداری می رسد.  
خجســته مهر افزود: به زودی آغاز عملیات بهره برداری ســهراب را در 
غرب کارون خواهیم داشــت. مناطق نفتخیز جنوب ۷۵ درصد ســهم 

تولید شرکت ملی نفت را دارد.
وی اضافه کرد: قرارداد جمع آوری گازهای همراه به ارزش  ۱.۱ میلیارد 
دلار  و با هدف جمع آوری ۶۰۰ میلیون فوت مکعب گاز به امضا رســید. 
مزایده تمام ۶۵ میلیون فوت مکعب گاز در منطقه مســجد سلیمان به 
ارزش ۶۵ میلیون دلار واگذار شد و تا پایان امسال ان جی ال ۳۲۰۰ در 
غرب کارون  به انجام می رسد.  وی گفت: ســرمایه گذاری ۵.۵ میلیارد 
دلار برای توسعه ۱۶ مخزن گازی گروه خامی را برنامه ریزی کردیم که 
خوراک بخش پایین دستی را تامین کند.برای اینکه این ماموریت های 

مهم را اجرا کنیم حداکثر سهم داخل را باید به کار بگیریم.
وی تاکید کرد: برای اینکه ظرفیت خالی بخش داخل پر شود با دستور 
وزیر نفت، مصوب کردیم که مجوعه شرکت ملی نفت ۴.۶ میلیارد دلار 
سفارش ۵ ساله را داشــته باشــد. در هفته آینده چند طرح راهبردی 

میادین مشترک را در عسلویه به بهره برداری می رسانیم.

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی مطرح کرد
پیش بینی ارزآوری ۱۸ میلیارد دلاری صنعت 

وشیمی در سال جاری پتر
 مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشــیمی گفت: پیش بینی می شود 

ارزآوری صنعت پتروشیمی امسال به ۱۸ میلیارد دلار برسد. 
»مرتضی شاهمیرزایی« در مراسم رســمی بهره برداری و آغاز عملیات 
اجرایی طرح های وزارت نفت با اشاره به اهتمام ویژه صنعت نفت برای 
کاروان اربعین افزود: از ســرمایه گذاران دعوت می کنم در این صنعت 

بدون ریسک حضور پیدا کنند. 
وی به کلنگ زنــی عملیات اجرایی طــرح PDH بیدبلند خلیج فارس 
اشاره کرد و گفت: در حال حاضر صنعت پتروشیمی در زنجیره صنعت 

نفت بالاترین ارزش افزوده را دارد. 
شاهمیرزایی با اشاره به اینکه در حال حاضر ظرفیت تولید پتروشیمی 
ایران، ۹۰ میلیون تن در ســال اســت، گفت:  ۲۵ میلیارد دلار در سال 
گذشته فروش داشته و پیش بینی می شود امســال تنها صادرات این 

محصول به حدود ۱۸ میلیارد دلار ارزآوری برسد.
وی تاکیــد کرد: برخــی محصــولات در دوره های قبلی مــورد توجه 
نبوده و با واردات پنــج میلیارد دلاری آنها رو بــه رو بودیم. محصولات 
زنجیــره پروپیلن از اهمیــت ویــژه ای برخوردارنــد و ۷۰ درصد کل 
واردات پتروشــیمی را شامل می شــود. برای کاهش وابستگی شرکت 

پتروشیمی بر توسعه طرح های زنجیره ارزش تمرکز کرده است. 

و نیر

 وزیر نفت با اشاره به اینکه در سال اول دولت سیزدهم 
بیش از ۱۰۰ میلیــارد دلار تفاهم نامه و قرارداد نفتی و 
گازی امضا کردیم، گفت: ایران آماده اســت بافاصله 
بعد از رفع تحریم ها به ســطح تولید و صادرات پیش از 

تحریم بازگردد.
جواد اوجی در مراســم بهره برداری و آغــاز عملیات 
اجرایی طرح های وزارت نفت بــا تبریک هفته دولت، 
افزود: وزارت نفت سال ســختی را پشت سر گذاشت. 
از روزهــای اول و با بررســی اولیه مشــخص شــد با 
کســری ۲۵۰ میلیــون مترمکعب گاز بــه دلیل عدم 

سرمایه گذاری به روبه رو بودیم.
اوجی بــا تاکیــد بــر اینکــه در دولت قبــل کمبود 
ســرمایه گذاری را به تحریم ها گــره می زدند، گفت: 
همچنین حجم ذخایر ســوخت مایع در نیروگاه ها تا 
۳۰ درصد پایین تر از ســال های قبل بود. همچنین در 
ابتدای دولت سیزدهم، بدهی های سنگین دولت قبل 

را هم داشتیم.
وزیر نفت افزود: دولت ۴۶۰ هزار میلیارد تومان بدهی 
و کسری بودجه تا پایان سال داشت که بر اساس درآمد 

حاصل از صادرات نفتی و غیرنفتی بود و اگر 
با همان روند دولت قبــل ادامه پیدا می کرد، 

این کسری بودجه اتفاق می افتاد.
وی ادامــه داد: عمــده تامین این کســری 
بودجــه بر عهــده وزارت نفــت بــود و     در 
اردیبهشت سال گذشــته صادرات میعانات 
گازی به روزی ۷ هزار بشکه کاهش یافته بود 

اما با بازاریابی خوبی که در کشورها و قاره های مختلف  
از اروپا و آمریکای لاتین و آســیا کردیم، هم صادرات 
افزایش پیدا کرد و هم معوقات درآمدهای ارزی به ویژه 
در زمینه صادرات گاز وصول شــد که بــه دولت برای 
تامین منابــع ارزی کمک کــرد و وزارت نفت در انجام 

تکالیف بودجه موفق بود.
اوجی تاکید کــرد: در تامین امنیت انــرژی نیز موفق 
بودیم و در شروع دولت ســیزدهم، سطح ذخایر را ۳۰ 
درصد افزایش دادیم و زمســتان و تابســتان را بدون 

قطعی گاز و برق پشت سر گذاشتیم.
وزیر نفت گفت: اگر قــرار بود منتظر برجــام بمانیم، 

زمستان گذشته با مشکل روبه رو می شدیم.

وی با اشــاره به افتتــاح پروژه هــای نفتی 
در خوزســتان ادامه داد: امــروز نزدیک به 
۳ میلیون تولید نفت را در این اســتان داریم 
و بخش زیــادی از تولید گاز نیــز از میادین 

مشترک در خوزستان است.
وی با اشاره به اینکه در شروع دولت، دشمن 
به دنبال توقف صادرات بود که موفق نشــد، 
گفــت: در ماه هــای اول ۴۴۰۰ جایگاه ســوخت را با 
حمله سایبری از دســترس خارج کردند اما در همان 
ســاعات اول  با صبوری مردم ۷۰۰ جایــگاه کلیدی را 
در کشور به مدار بازگرداندیم. این کار جهادی دشمن 
را ناامید کرد.وی بــا بیان اینکه در ایــن روزها تولید و 
مصرف بنزین نزدیک به هم است، ادامه داد: پروژه های 
اولویت دار را مشــخص کردیم که به ۱۶۰ میلیارد دلار 
ســرمایه گذاری نیاز بود تا امنیت انرژی تامین شود و 

درآمدهای ارزی نیز محقق شود.
وزیر نفت گفت: در یک ســال گذشــته بیش از ۱۰۰ 
میلیــارد دلار تفاهم نامه و قرارداد نفتــی و گازی امضا 
کردیم. تنها با گازپروم روســیه نزدیک به ۴۰ میلیارد 

دلار تفاهم نامه امضا کردیم.وی افزود: پروژه ای که بالغ 
بر ۷ میلیارد دلار در ۷ سال اشتغال را افزایش می دهد 
و ظرفیت خالــی کارخانه های داخلــی را پر می کند و 

اقتصاد کشور حرکت می کند.
اوجی ادامــه داد: پتروپالایشــگاه ها از خام فروشــی 
جلوگیری می کنند و ۶۰۰ هزار بشــکه نفت و میعانات 
نفتی به جای خام فروشــی با ارزش افزوده بالاتر صادر 
می شــود.وی تاکید کرد: اگر مذاکرات به نتیجه رسید 
که از این فرصت اســتفاده می کنیم در غیر این صورت 

لکوموتیو نفت را متوقف نمی کنیم.
وزیر نفت گفت: ۹۸ درصد از فارغ التحصیان دانشگاه 

صنعت نفت را جذب کردیم.
وی بــا اشــاره بــه اینکــه در یک ســال گذشــته 
رئیس جمهوری به همه اســتان ها ســفر کرد، افزود: 
۱۲۰ هزار میلیارد تومان تامین اعتبار انجام شــد و از 
نفت نیز نباید غافل بود. ۱۴ هــزار میلیارد تومان پروژه 
مســئولیت اجتماعــی در اســتان های مختلف برای 
وزارت نفت تعریف شده که حدود ۵۰ درصد آن مربوط 

به استان خوزستان است.

وزیر

سمیرا ربیع  مدیرعامل شرکت مدیریت 
شبکه برق ایران گفت: ۱۱میلیون مشترک 
خانگی پاداش صرفه جویی در مصرف برق 
دریافت کرده اند که معــادل ۲۵۰ میلیارد 

تومان است.
به گزارش روابط عمومی شــرکت مدیریت 
شــبکه برق ایران مصطفی رجبی مشهدی  
افزود: امســال طبــق برنامه ریــزی های 
صورت گرفته در بخش خانگی خاموشــی 

نداشته ایم
وی ادامه داد : تابســتان سال گذشته دوران 
ســختی بود به طوری کــه در بخش های 
خانگی، صنایع بزرگ و بخش های صنعتی 
روزی دو تا ســه نوبت خاموشی داشتیم که 

خسارت های بسیار زیادی به همراه داشت.
ســخنگوی صنعت برق گفت: وزیر نیرو در 
زمان اخذ رای اعتماد در مجلس اعام کرده 
بود که تابســتان بدون خاموشــی در سال 
۱۴۰۱ خواهیم داشــت که با برنامه ریزی 
های صورت گرفته وعده ایشــان وفا شد و 
عاوه بــر اینکه ۶ هزار مــگاوات به ظرفیت 
تولید واحدهای نیروگاهی تا پایان شهریور 
اضافه خواهد شــد ، تعمیــرات نیروگاهی 
زودتر از موعد به اتمام رسید و همه نیروگاه 
ها به صورت کامل و بــه موقع در مدار تولید 

برق قرار گرفتند.
رجبی مشــهدی افزود: از ۶۳۰ هزار واحد 
صنعتی کشــور ۵۸۰ هزار واحد مشــمول 
هیچ محدودیــت و مدیریــت مصرف برق 
قرار نگرفتند و حــدود ۹۲ درصد که عمدتاً 
واحدهای صنعتی کوچک بودند توانستند 
به اشــتغال پایــدار خــود ادامــه دهند و 
محدودیتی از لحاظ مصرف برق نداشتند و 
تنها ۸ درصد از واحدهای صنعتی در برنامه 

مدیریت مصرف ما بودند.
وی ادامــه داد: در ســال گذشــته به دلیل 
کمبود برق در شــهرک های صنعتی، ۲ روز 
در هفته به صورت برنامه ریزی شده ناچار به 

قطع برق آنها بودیم که امسال با هماهنگی 
وزارت صمت و برنامه ریزی انجام شده تنها 
۱۲ ســاعت در هفته محدودیت در مصرف 
داشــتند که می توانســتند با اســتفاده از 
شیفت شــب یا فعالیت در روز جمعه آن را 

هم جبران کنند.
ســخنگوی صنعت برق گفــت: ۴۴۰ واحد 
انرژی بر در کشــور وجود دارد که عمدتاً از 
واحدهای بزرگ در بخش فولاد، ســیمان، 
آلومینیــوم و مــس بودند کــه به گونه ای 
برنامه ریزی کردیم تا این واحدها تعمیرات 
و یا تعطیــات خــود را در طول ســال به 
تابســتان موکول کنند. وی افــزود بیش از 
۱۴ درصد امســال در دوره مدیریت مصرف 
انرژی بیشــتری به این صنایع تحویل داده 

شده است.
وی درباره تعرفه های بــرق و افزایش تعرفه 
ها هــم گفت:تعرفه های برق هم در ســال 

۱۴۰۰ و هم امســال برای کســانی که زیر 
الگوی مصرف بودنــد تغییری نکرداما برای 
کسانی که بیشتر الگو و دوبرابر الگو مصرف 
برق داشــتند با افزایش تعرفه بــرق روبرو 
بودند کــه افزایش مصرف آنهــا را از طریق 

پیامک به آنها هشدار میدادیم .
رجبی مشــهدی گفت: دستگاه های دولتی 
مجهز به کنتور هوشــمند هســتندو پیش 
بینی شــد با اینترنت اشــیا دســتگاه های 
سرمایشــی اداراتی که مصرفشــان بالاتر 
از الگوســت را از راه دور مدیریــت  کنیم و 
تاکنون، از طریق استفاده از اینترنت اشیاء، 

حدود ۲۰ مگاوات صرفه جویی داشتیم
وی با بیــان اینکه براســاس مصوبه هیئت 
وزیران همه دستگاه های اجرایی، بانک ها، 
نیروهــای مســلح و نهادهــای عمومــی 
موظف انــد در ســاعات اداری حداقل ۳۰ 
درصد نسبت به مدت مشــابه سال گذشته 

و در ســاعات غیــر اداری بــه میــزان ۶۰ 
درصد، مصــرف برق خــود را کاهش دهند 
افزود:شــرایط طوری رقم خورد که نزدیک 
به هــزار مــگاوات صرفه جویــی در بخش 
ادارات و. یا روشن کردن مولدین اضطراری 
داشتیم که معادل تولید یک نیروگاه بزرگ 

در کشور است.
رجبی مشــهدی اظهار کرد: بــا همکاری 
مــردم امســال ۴/۱ درصد رشــد مصرف 
کاهش یافته اســت. این در حالی اســت ما 
هر سال حدود یک میلیون مشترک جدید 
داریم که حداقل ۲ درصــد افزایش مصرف 
برق را بیشــتر می کند. از بیــن ۲۹ میلیون 
مشــترک خانگــی ۱۱ میلیون مشــمول 
پاداش صرفــه جویی شــدند و در واقع ۴۰ 
درصد مــردم مصرف برق خــود را کاهش 
دادند که رقم این پــاداش در مجموع ۲۵۰ 

میلیارد تومان است.

وی به عدم ارائه اسامی ادارات پر مصرف در 
این ایام هم گفت: در گذشته تعدادی از این 
ادارات پر مصرف را اعام کردیم که بافاصله  
میزان مصرف خــود را کاهــش دادند،اما 
ادارات الگــوی مصــرف اعامی از ســوی 

وزارت نیرو را رعایت کردند.
ســخنگوی صنعت برق دربــاره پرداخت 
خسارت های ناشــی از برق در سال گذشته 
که برخی از افراد نتوانســتند دریافت کنند 
گفت:به دنبال رفع این مشکل نیز هستیم تا 
این مشترکان هم موفق به دریافت خسارت 
وارده بشوند وی افزود : برخی از این مسائل 
به شرکت بیمه و کارشناس بیمه و رسیدگی 
پرونــده مربوط می شــود و شــرکت بیمه 
مســئولیت اصلی را به عهده دارد عاوه بر 
این حتما فرصت تجدید نظر هم وجود دارد 

و ما بررسی مجدد می کنیم.
او دربــاره مجمــوع میــزان خســارت ها 
گفت:این خســارات به حدود ۵۰ میلیارد 
تومان و بیشتر می رسد و علت عدم پرداخت 
مابقی مبالغ بــه نظر کارشــناس بیمه باز 
می گردد.رجبی مشهدی یادآور شد: میزان 
و مبلغ خســارت بیمه همان نــرخ مصوبی 
اســت که پرداخت می کنیم و نسبت به آن 

به مردم اطاع رسانی می کنیم.
ســخنگوی صنعت برق یادآور شد: همواره 
پیشــنهاد کرده ایم که مشترکان پر مصرف 
بــرق بخشــی از نیــاز خــود را از مولدین 
خورشــیدی تامین و یا بهینه سازی مصرف 
کنند تا با قبــض های برق ســنگین روبرو 
نشوند .رجبی مشهدی در پایان گفتگو علت 
موفقیت امسال تابســتان در عدم خاموشی 
خانگی و پایداری شــبکه برق را مشارکت 
همه مشترکان و استفاده از نهایت ظرفیت 
نیــروگاه های حرارتــی هســته ای و برق 
آبی اعــام کرد و از همکاری صداو ســیما ، 
استانداران و همه دست اندرکاران قدردانی 

کرد.

وزیر نفت اعلام کرد: آمادگی ایران برای افزایش صادرات نفت با رفع تحریم ها

معاون برق حرارتی:

وگاه های کشور ۴۵۰۰ مگاوات افزایش یافت ظرفیت نیر
خریدار   معــاون برنامه ریزی شــرکت 
مادرتخصصی برق حرارتی با اشاره به اینکه 
از شــهریور ســال گذشــته تاکنون حدود 
۴۵۰۰ مــگاوات به ظرفیــت نیروگاه های 
کشــور افزوده شده اســت، گفت: بر اساس 
برنامه ریــزی صــورت گرفته تــا انتهای 
تابســتان ۱۵۰۰ مگاوات دیگر به این رقم 

اضافه خواهد شد.
به گزارش پایگاه اطاع رســانی وزارت نیرو 
،  امیر دودابی نــژاد افزود:برای گذر موفق از 
پیک مصرف برق تابستان امسال یک برنامه 

۱۰۰ اقدامی تدارک دیده شده بود.
وی ادامــه داد: این برنامه دارای ســه رکن 
مهم افزایش ظرفیت تولید برق، اســتفاده 
حداکثری از ظرفیت های موجود و مدیریت 

مصرف انرژی است.
معاون برق حرارتی  با اشاره به برنامه وزارت 
نیروی دولت ســیزدهم بــرای افزایش ۶ 
هزار مگاواتی ظرفیت نیروگاه های کشــور 
در یک ســال، گفت: در ســال های گذشته 
ظرفیت نیروگاه های کشور به طور متوسط 
ســالانه دو هزار مگاوات رشد یافته است که 
میزان عملکرد سال اول دولت سیزدهم سه 

برابر ارقام سال های پیش از این بوده است.
دودابی نــژاد خاطرنشــان کــرد: با تاش 
پیوسته و ســازمان دهی شــده، کنترل و 
پایش مســتمر برنامه ها و فعالیت جهادی 
تاشــگران صنعت بــرق توانســته ایم از 
شهریور سال گذشته تاکنون حدود ۴ هزار 

و ۵۰۰ مگاوات از برنامه سال نخست وزارت 
نیــرو را محقق کــرده و تا پایان تابســتان 
امسال نیز ۱ هزار و ۵۰۰ مگاوات پروژه های 

باقی مانده در این بخش محقق خواهد شد.
معاون برنامه ریزی شــرکت بــرق حرارتی 
گفت: از میان برنامه ۶ هزار مگاواتی وزارت 
نیرو حدود ۱ هــزار و ۱۰۰مــگاوات آن از 
طریق ارتقای ظرفیــت عملی نیروگاه های 

موجود عملیاتی خواهد شد.
وی افــزود: اقدامی فناورانــه و دانش بنیان 
که با صرف هزینه ای بیــن پنج تا ۲۰ درصد 
احداث نیروگاه جدید ایــن میزان افزایش 

ظرفیت را محقق خواهد کرد.
این مقام مسئول با اشــاره به برنامه صنعت 
برق حرارتــی برای اســتفاده حداکثری از 
ظرفیــت نیروگاه های کشــور، افــزود: هر 
ســاله یک برنامه مفصــل تعمیراتی برای 
نیروگاه های کشــور تدارک دیده می شود 
که باید پیش از شروع پیک مصرف تابستان 
به پایان برســد. دودابی نژاد ادامه داد:برای 
فصــل تعمیراتی ایــن دوره نیــز ۹۴ هزار 
مگاوات برنامه تعمیراتی در دستور کار قرار 
گرفت که عمده آن هــم مربوط به تعمیرات 

اساسی بوده است.
وی خاطرنشــان  کــرد: در حــال حاضــر 
نیروگاه های بخار حدود ۲۰ درصد ظرفیت 
تولید بــرق کشــور را به خــود اختصاص 
داده اند کــه اغلب این واحدهــا دارای عمر 
بالای ۳۰ ســال هســتند و برای تعمیرات 

آن ها باید کار مضاعفی انجام شود.
معاون برنامه ریــزی بــرق حرارتی گفت:  
یکی از مسائل بسیار مهم در روند تعمیرات 
نیروگاه ها موضوع داخلی ســازی قطعاتی 
است که تامین آن ها دچار محدودیت بوده 
و با موانعی روبه رو اســت. بدین منظور طی 
یک سال اخیر با تاش همکاران صنعت برق 
حدود ۷۰۰ هزار قطعــه نیروگاهی داخلی 

سازی شده است.
وی با اشــاره به نقش بســیار مهم اینگونه 
اقدامات در افزایش آمادگــی نیروگاه های 
کشــور، ادامه داد: انجام به موقع و مناسب 
برنامــه تعمیــرات واحدهــای تولید برق 
حرارتی موجب شــده اســت تــا ضریب 
آمادگی نیروگاه های حرارتی در تابســتان 
امســال به ۹۷ درصد برســد و نیروگاه های 
کشــورمان با اســتانداردهای بین المللی 

خروج اضطراری رقابت کنند.
دودابی نژاد با اشــاره بــه برنامه های وزارت 
نیرو برای توسعه ظرفیت تولید برق کشور، 
گفت: یک سال قبل حدود ۱۵ هزار مگاوات 
ناتــرازی عرضــه و تقاضا در کشــور وجود 
داشت که اگر این رقم را به عدد رشد مصرف 
سالانه بیفزایم طبیعتا باید یک برنامه ریزی 
دقیق و مسنجم برای رشــد ظرفیت تولید 

برق نیز داشته باشیم.
معاون برنامه ریزی شــرکت بــرق حرارتی 
افزود: از یک سال گذشــته برنامه ۳۵ هزار 
مگاواتی در دستور کار وزارت نیروی دولت 

ســیزدهم قرار گرفت که این رقم طی چهار 
سال فعالیت این دولت از طریق احداث ۱۰ 
هزار مگاوات نیروگاه توســط صنایع بزرگ، 
۱۰ هزار مــگاوات نیــروگاه تجدیدپذیر و 
۱۵ هزار مــگاوات نیــروگاه حرارتی جدید 

خصوصی و دولتی محقق خواهد شد.
وی خاطرنشــان کرد: در همین مدت طبق 
مصوبه شــورای اقتصاد مقرر شده دو هزار 
و ۵۶۰ مــگاوات واحد نیروگاهــی بخار نیز 
توســط بخش خصوصی احداث شود. این 
واحدها افزایش ظرفیت یاد شــده را بدون 
مصرف ســوخت اضافه عملیاتــی خواهند 

کرد.
این مقام مســئول گفت: همچنین در این 

مدت نخســتین مرحله مناقصه چهار هزار 
مگاوات نیــروگاه خورشــیدی جدید نیز 
برگزار شده و ۱۵ شــرکت توانمند برای این 

منظور انتخاب شده اند.
دودابی نژاد افــزود: بخش عمــده افزایش 
ظرفیت نیروگاهی کشــور از طریق بخش 
خصوصی محقق خواهد شــد که مهم ترین 
منابع آن هــا از طریق اعتبــارات صندوق 
توســعه ملی تامیــن  می شــود؛ در همین 
راســتا باید به پروژه های نیروگاهی کشور 
توجه ویژه ای شــود تــا ســرمایه گذاران 
بتوانند همانند گذشــته به خوبی از منابع 
این صندوق برای توســعه بخش تولید برق 

کشورمان استفاده کنند.
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سخنگوی شهرداری تهران اعلام کرد
 آغاز تغییر و تحولات مدیریتی 

در شهرداری تهران
ســخنگوی شــهرداری تهران از آغاز برخی تغییر و تحولات با تاکید بر 
حوزه حمل و نقل عمومی در آستانه یک ســالگی حکم شهردار تهران 
خبر داد. عبدالمطهر محمدخانی، با اشــاره به خبر انتصاب سرپرست 
شــرکت بهره برداری مترو و آغاز برخی تغییر و تحولات در آستانه یک 
سالگی شهرداری تهران گفت: همزمان با اولین سالگرد مدیریت جدید 
شهری، تحول در مدیران ارشــد به طور جدی از طرف شهردار پایتخت 

پیگیری می شود.
وی افزود: یکی از تدابیر شهردار تهران صدور احکام یک ساله برای همه 
معاونین، رؤسای سازمان ها و شهرداران مناطق بود تا تمدید آن منوط 
به ارزیابی و بررســی جدی عملکرد آن ها، میــزان موفقیت در تحقق 

اهداف مدیریت شهری، مطالبات مردم و حل مشکات شهر باشد.
محمدخانی تاکیــد کرد: به همیــن دلیل از همان روزهــای ابتدایی، 
ارزیابی مدیران، ســنجش و پایش برنامه ها و همچنین میزان رضایت 

مردم از حوزه عملکرد از بخش های مختلف مورد بررسی قرار گرفت.
سخنگوی شــهرداری تهران گفت: این تغییرات در مرحله اول در لایه 
مدیران عامل سازمان ها و شرکت ها با اولویت اصلی ترین مطالبه مردم 

که حمل و نقل شهری است، اتفاق خواهد افتاد.
وی افزود: عقب ماندگی های جدی در ادوار قبلی و انباشــت مشکات 
ناشی از آن در حوزه ناوگان حمل ونقل عمومی به خصوص مترو، باعث 
شده تا در این بخش نیاز به تاش مضاعف و سرعت بالاتری برای پاسخ 

به مطالبات مردم وجود داشته باشد.
محمدخانی ادامــه داد: تغییرات پیش رو بر اســاس نتایج کمیته های 

ارزیابی و به پیشنهاد معاونان حوزه های مربوطه به شهردار است.
ســخنگوی شــهرداری تهران افزود: البته این تغییرات به هیچ وجه به 
معنای زیر ســوال بردن همکارانی که در این عرصــه تاکنون فعالیت 
کردند، نیســت. همه عزیزانی که طی مراحل مختلف به جمع مدیریت 
شهری پیوستند شایسته و پرتاش هستند اما موضوع و اولویت اصلی 
سرعت بسیار بالا در حل مشکات شــهر و همراه شدن با خواست مردم 

و امکان پاسخگویی به مطالبات نمایندگان شورای شهر تهران است.
محمدخانی با بیان اینکه این تغییرات در روزهای آتی ادامه دارد، گفت: 
طی روزهای آینده در حوزه مدیران عامل شرکت ها و شهرداران مناطق 

هم شاهد تغییراتی با همین رویکرد خواهیم بود.

وی در پایان با اشــاره به تمدید احکام بخش قابل توجهی از مدیران در 
هفته های آتی تاکید کرد: موضوع تغییرات موردی و محدود، بر اساس 
ارزیابی های فنی و با هدف تســریع در خدمات رســانی به مردم شریف 

تهران خواهد بود.

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست مطرح کرد
رفع موانع حمل سلاح محیط بانان

رئیس ســازمان حفاظت محیط زیســت، به تشــریح وضعیت محیط 
زیســت کشــور پرداخت و در مورد مهم ترین مســائل و چالش های 

زیستی محیطی، توضیحاتی ارائه داد.
 علی ســاجقه، با حضور در یک برنامه تلویزیونی با اشــاره به اینکه در 
زمینه گردوغبار، اقدامات خوبی صورت گرفته اســت، گفت: می دانیم 
که محیط زیست یک مقوله پویا اســت، به این معنا که اگر در منطقه ای 
از دنیا اتفاقــی برای محیط زیســت رخ دهد تأثیر آن در گوشــه دیگر 
دنیا دیده می شــود. مقوله گردوغبار نیز همینطور اســت و کشورهای 

همسایه از همدیگر آسیب می بینند.

برنامه مقابله با گرد و غبار
وی افزود: در زمینه گرد و خاک در داخل کشــور اقدامات خوبی انجام 
شده است. ستاد مقابله با گردوغبار مســتقر در سازمان محیط زیست، 
کانون های داخلی را شناسایی کرده است و در نشست های مختلف یک 
برنامه ۱۰ ســاله برای کنترل کانون های داخلی تدوین و برای اجرا به 
دســتگاه های مرتبط مانند وزارت نیرو، جهاد کشاورزی، نفت، صمت و 

کشور داده شده تا عملیات میدانی آغاز شود.
ســاجقه درباره برنامه های مقابله با گردوغبار در کشورهای همسایه 
گفت: ۲۷۰ میلیون هکتار کانون خارجی گرد و غبار در شــمال، شمال 
شــرق، جنوب و جنوب شــرق از کشورهای همســایه شناسایی شده 
که کشــور ما را تحت تأثیر قرار می دهد، مقابله بــا آن ها را در قالب یک 
دیپلماســی فعال آغاز کردیم.رئیس ســازمان حفاظت محیط زیست 
افزود: رئیس جمهوری بر این امر تاکید فراوانی دارد و در جلســه هیئت 
دولت به بنده تاکید کرد که هر چه ســریع تر با کشــورهای همســایه 
مذاکره کنید تا مردم از گرد و غبار راحت شــوند. بر این اســاس مکلف 
شــدیم هر چه ســریع تر این کار را انجام دهیم که منجر به امضای پنج 
تفاهم نامه عملیاتی شــد، در نهایت در تیرماه ۱۱ کشور همسایه متأثر 
از گردوغبار در قالب نشســت منطقه ای در ایران گرد هم آمدیم و یک 

ظرفیت عالی در بحث محیط زیست در کشور ایجاد شد.
وی با اشاره به اینکه رئیس جمهور در مراسم افتتاح این نشست حضور 
داشت و در آن مراســم ایجاد یک ســازمان منطقه ای محیط زیست و 
تشکیل صندوق محیط زیســت منطقه ای مطرح شد که مورد موافقت 
حاضران در نشســت قرار گرفت، عنــوان کرد: البته نشســت ها مردم 
را خسته کرده اســت از این رو ما به این ها بســنده نکردیم چون مردم 

می خواهند خروجی این نشست ها را ببینند.
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست افزود: نکته قابل توجه این است 
که مشکات محیط زیســتی یک شبه ایجاد نشــدند که یک شبه هم 
برطرف شــوند، اما تاش می کنیم که سریع تر برطرف شــوند. بر این 
اساس اوایل مهرماه تبادل کارشناس میان ایران و عراق و ایران و سوریه 

برای آغاز کارهای عملیاتی انجام می شود.

وضعیت محیط بانان
ســاجقه در ادامه درباره شــهادت محیط بان کرمانشــاهی در مقابل 
دادگاه، اظهار کرد: ســازمان محیط زیســت درباره پرونده محیط بان 
نجفی با تمام قوا وارد شده بود و رأی اعدام شکســت، اما متأسفانه این 

اتفاق تلخ و دردناک رخ داد و ما محیط بان خود را از دست دادیم.
وی ادامــه داد: متأســفانه در قانون اســتفاده از ســاحِ محیط بانان، 
ضعف وجود دارد. ما برای رفع آن، اصاحیه ایــن قانون را تهیه کردیم 
که امیدواریم هــر چه زودتر تصویب شــود. تاش می کنیــم بتوانیم 
محیط بانان را به جایگاه واقعی رسانده و تحکیم کنیم تا از لحاظ قانونی 

در حمل ساح مانعی نداشته باشند.
ســاجقه ادامه داد: متأســفانه وقتی محیط بانان با شکارچی متخلف 
روبرو می شوند در اســتفاده از ساح دچار شــک و تردید می شوند در 
حالی که افراد متخلف به راحتی به ســمت آنها شــلیک می کنند که با 

اصاح این قانون این مشکل هم برطرف می شود.

شهر

رئیس قوه قضائیه گفت: لازم اســت در هر دادسرایی 
شعبه  ویژه رســیدگی ســریع و قاطع به سرقت های 

خشن و زورگیری ها ایجاد شود.
 به نقل از مرکز رســانه قوه قضائیه، حجت الاســام 
والمســلمین محســنی اژه ای در جلســه بررسی 
راهکارهــای مقابلــه ســریع و قاطعانــه بــا افراد 
مخل امنیــت و آرامش مردم از جمله ســرقت های 
خشــن، با اشــاره به مقولــه جرم ســرقت به عنف 
و غیرقابــل تحمل بودن ایــن قبیــل جرایم برای 
جامعه بیان داشت: به واســطه سرقت های خشن و 
زورگیری هایی که در سطح شــهرها رخ می دهد در 
جامعه ناامنی روانی ایجاد می گردد و این موضوعی 
اســت که نه برای شــهروندان و نه برای ما به عنوان 

مسئولان حکومتی قابل قبول و قابل تحمل 
نیست.

رئیس عدلیه در ادامه خطاب به دادســتان 
کل کشــور دســتور داد بــا مســاعدت و 
همــکاری ضابطیــن و نیــروی انتظامی 
و در صــورت نیاز کمک گرفتن از بســیج، 
در اســرع وقت ســتادی را بــرای مقابله 

با ســرقت های خشــن و زورگیری هایی که در سطح 
شهرها رخ می دهد تشــکیل دهند و در هر دادسرا نیز 
شعبه ای ویژه برای رسیدگی سریع و قاطع به این قبیل 

سرقت ها ایجاد شود.
محسنی اژه ای با اشــاره به ضرورت ســرعت عمل 
بیشــتر نیروی انتظامی در دســتگیری زورگیران و 

ســارقان به عنف، گفت: قــوه قضائیه این 
آمادگی را دارد تا در راســتای دستگیری 
هرچه سریع تر سارقان خشــن، به نیروی 
انتظامــی کمک کنــد؛ همچنیــن فراجا 
می تواند در انجــام این مهــم از نیروهای 

بسیج نیز کمک بگیرد.
رئیس دســتگاه قضا در ادامه، با اشــاره به 
اهمیت مقوله حقوق عامه و تأمیــن و تحکیم امنیت 
روانی شــهروندان، به اتفاق اخیر رخ داده در یکی از 
خیابان های تهران اشــاره کرد و گفت: ســارق پس 
از دستگیری، مدعی ارتکاب ســرقت های متعدد به 
شیوه خشن شــد؛ چنانچه ادعای او مقرون به صحت 
باشــد این امر نشــان دهنده ضعف در شناســایی و 

دستگیری ســارقان اســت که ضروری است هرچه 
ســریع تر در جهت رفع این ضعف اقدامات مقتضی 

صورت بگیرد.
رئیس قوه قضائیــه گفت: صرف نظــر از موضوعاتی 
کــه از حیث موارد قانونــی وجــود دارد و باید برای 
اصاح قانون هم در صورت نیاز اقدام شــود، آنچه در 
حال حاضر دارای اهمیت و اولویت اســت، شناسایی 
و دســتگیری ســریع و قاطع زورگیران و مرتکبان 
ســرقت های خشــن در راســتای تأمین و تحکیم 

امنیت روانی شهروندان است.
محســنی اژه ای در پایان بار دیگر تاکید کرد: ترحم به 
این گونه مجرمین ســتم به مردم اســت و نباید مورد 

ارفاق قانونی قرار گیرند.

قضایی

حبیب احســنی پور   موضوع مهاجرت 
پزشــکان به کشــورهای دیگــر، یکی از 
چالش های اساســی در نظام سامت کشور 
است که می بایست برای آن تدبیر و اندیشه 
کرد. زیرا، با این شــرایط، مــردم نباید در 

آینده بیمار شوند!
 در مراســم روز پزشــک که در برج میاد 
تهران برگزار شــد، مســئولانی که پشت 
تریبون قــرار گرفتند، نســبت بــه خروج 
پزشــکان از کشــور ابراز نگرانی کردند. از 
رئیس کل ســازمان نظام پزشکی تا رئیس 
قوه مقننــه، در صحبت های خود گریزی به 
چالش مهاجرت پزشکان داشتند. اما، سوال 
اینجاســت که چرا برخی از پزشکان به ویژه 
پزشــکان جوان کشور، در ســال های اخیر 

میل مهاجرت داشته اند.
هر چند سازمان نظام پزشــکی هیچ وقت 
حاضر نشــده که به صورت علنی و شفاف، 
آمار مهاجرت پزشــکان را اعــام کند. اما، 
همواره نگرانــی از این آســیب در نگاه آنها 

وجود دارد.
محمــد رئیــس زاده رئیس کل ســازمان 
نظام پزشــکی با بیان این مطلب که خروج 
پزشــکان به نظام درمانی کشور آسیب وارد 
می کند، گفت: کســانی که بــه دلیل عدم 
اجرای درســت سیاســت های کلی نظام 
سامت موجب صدمه و خســارت به حوزه 
ســامت شــده اند باید مورد مواخذه قرار 
گیرنــد.وی تاکید کرد: ایــن نگرانی وجود 
دارد کــه در ســال های آینده بــا کمبود 
پزشک متخصص و فوق تخصص در برخی 
رشــته های پزشــکی که مورد نیاز کشور 
است، مواجه شــویم و آن وقت باز گردیم به 
دهه ۵۰ و ۶۰ که پزشــک خارجی در کشور 

حضور داشت.
رئیس کل سازمان نظام پزشکی ایران گفت: 
متأســفانه روند مهاجرت جامعه پزشــکی 
تغییر شــیفت پیدا کــرده و از فرصت های 
شغلی به سمت نگرانی از نبود فرصت شغلی 
رفته است. در واقع، اولویت مهاجرت جامعه 
پزشکی، نبود زمینه های شــغلی و جایگاه 

فعالیت آنها است که مطلوب نیست.
رئیس زاده افــزود: اگر اعتمــاد بین مردم 
و جامعــه پزشــکی مخدوش شــود، دیگر 

نمی توان به آسانی این اعتماد را جلب کرد و 
در نتیجه آن، هم بیمار و هم جامعه پزشکی 
آسیب می بینند. جایگاه جامعه پزشکی در 

گرو اعتماد مردم است.
وضعیــت مهاجرت پزشــکان به خــارج از 
مرزهای جغرافیایی کشــور، در ســال های 
اخیر شــدت گرفته و بیم آن مــی رود که با 
تداوم این رونــد، نیاز به پزشــک خارجی 

احساس شود.
ســیدموید علویان رئیس نظام پزشــکی 
تهران بــزرگ، در گفتگو بــا خبرنگار مهر، 
گفت: با این روند کــه پیش می رویم، باید به 

مردم بگوییم که در آینده بیمار نشوند.
وی بــا انتقــاد از تصمیــم گیــری هــای 
غیرکارشناســی در حوزه ســامت، افزود: 
دریافت مالیات های غیر واقعی از پزشکان، 
ســبب تعطیلی مطب ها و تشدید مهاجرت 

جامعه پزشکی شده است.
علویان خطــاب به متولیان نظام ســامت 
و کســانی که در امور حوزه سامت کشور 
مداخله می کنند، گفــت: آقایانی که متولی 
و مسئول هستید، الان گفته شد که ۵ سال 

دیگر نگویید، نگفتیم.
رئیــس نظــام پزشــکی تهران بــزرگ به 

افزایش ظرفیت پزشکی اشاره کرد و افزود: 
متأســفانه آقایان برای حل ایــن موضوع 
مهاجرت پزشــکان، به افزایش ظرفیت ها 
دســت برده اند که راه درســتی نیســت. 
زیرا، فکر می کننــد می توانند بــا افزایش 

ظرفیت ها، کمبود پزشک را جبران کنند.
وی ادامه داد: با افزایش ظرفیت ها، دو اتفاق 
می افتد. اول اینکه، ما از ظرفیت آموزشــی 
مناســبی برخوردار نیســتیم و نســبت به 
گذشــته شــاهد افت کیفیــت آموزش ها 
هســتیم. در نتیجه، افراد با ســطح ســواد 
پایین تر قرار اســت در ایــن جایگاه ها قرار 
بگیرند.علویــان افــزود: ما به جــای اینکه 
برای ماندگاری پزشــکان هزینــه کنیم، 
برای تربیت پزشکان هزینه می کنیم که در 

نهایت مهاجرت کند.
رئیس نظام پزشــکی تهران بــزرگ تاکید 
کرد: من باید به مردم بگویم در آینده بیمار 
نشــوید، چون ممکن اســت پزشک معالج 

شما، سواد کافی نداشته باشد.
علویان با عنوان این مطلب کــه بنده برای 
مانــدگاری پزشــکان در مناطــق کمتر 
برخوردار کشــور راه حل داشــتم، گفت: 
بنده نامه ای به وزیر بهداشــت نوشتم مبنی 

بر اینکه در ۵۰ بیمارســتان ۹۶ تختخوابی 
کشور برای ۴ تخصص اصلی، به جای اینکه 
۲K بپردازیم، ۴K پرداخت کنیم. بار مالی 
این پیشنهاد هر ماه ۵۰ میلیارد تومان برای 
۲۰۰ متخصص می شود که ســالیانه ۶۰۰ 

میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد.
وی در همیــن ارتبــاط ادامــه داد: ۶۰۰ 
میلیارد تومان، پولی نیســت امــا می تواند 
رضایتمندی پزشــک و مردم را در مناطق 

محروم فراهم کند.
رئیس نظــام پزشــکی تهران بــزرگ، به 
موضــوع کارانه پزشــکان و مصوبــه اخیر 
هیأت وزیران برای برداشــتن سقف کارانه 
در مناطق محروم و همچنین ســقف ۱۲۰ 
میلیون تومانی در ســال برای پزشکان در 
مناطق برخوردار کشــور اشاره کرد و گفت: 
متأسفانه پرداختی ها در درون نظام سامت 
تبعیض آمیز اســت. در هیچ جای دنیا، این 
تبعیض و تفاوت در پرداختی به پزشــکان 

وجود ندارد.
علویان با عنوان این مطلب که ساختار نظام 
سامت کشور مشــکل دارد، افزود: درصد 
افزایش تعرفه در نظام سامت کشور، اصاً 

کارشناسی شده نیست و دلبخواهی است.

متأســفانه پرداختی هــا در درون نظــام 
سامت تبعیض آمیز اســت. در هیچ جای 
دنیا، این تبعیض و تفــاوت در پرداختی به 

پزشکان وجود ندارد
وی تاکید کرد: تا زمانی که نظام ســامت 
را به عنوان یک ســند بالادســتی ۲۰ ساله 
نگاه نکنیــم که بــا تغییر دولت هــا دچار 
چالش نشود، این مشکات ادامه دارد. هیچ 
حکومتی، عدالت در ســامت را زیر سوال 
نمی برد. اما، در اجرا به شــکل دیگری رفتار 

می کنیم.
علویان افزود: برای تهیه سند بالادستی ۲۰ 
ساله نظام سامت، باید از فرهنگستان علوم 
پزشــکی کمک بگیریم تا در کنار سازمان 
نظام پزشکی، وزارت بهداشــت و سازمان 
برنامه بودجــه، این ســند را تنظیم کنند 
و یک تیم کارشناســی هم بــه ارائه راهکار 

بپردازد.
این اظهارات در حالی مطرح می شــود که 
رئیس مجلس شورای اســامی، در مراسم 
روز پزشــک در برج میاد تهــران، از نحوه 
حکمرانی در نظام سامت کشور گایه کرد 
و عنوان داشت که باید نســبت به اصاح و 
مدیریت حکمرانی در نظام ســامت اقدام 
کرد. در واقع، انتقاد قالیباف از شرایط حاکم 
بر نظام سامت کشور بود و جامعه پزشکی 

را مقصر ندانست.
همان طور که مدیران نظام پزشــکی بارها 
نسبت به وضع موجود حوزه سامت کشور 
ابراز نگرانی کرده و خواســتار گردهم آمدن 
دست اندرکاران حوزه ســامت برای تهیه 
نقشــه راه و سند بالادستی شــده اند. زیرا، 
با توجه بــه روند کنونی خروج پزشــکان از 
کشور و همچنین نبود متخصص در برخی 
رشــته های پزشــکی، می توانــد در آینده 
نه چندان دور، مــردم و بیمــاران را دچار 

مشکات عدیده ای کند.
آنها که پول داشته باشــند، برای درمان به 
خارج از کشور سفر می کنند. اما، کسانی که 
وضعیت مالی مناسبی نداشته باشند، دچار 
مشــکل خواهند شــد. مثل چند دهه قبل 
که مردم برای ســاده ترین اعمال درمانی، 
به کشــورهای دیگر می رفتنــد و مردم کم 

بضاعت هم قید درمان را می زدند.

ورگیری  تشکیل شود دستور اژه ای به دادستان کل کشور؛ ستاد ویژه مقابله سریع با سرقت های خشن و ز

دادستان تهران دستور داد

کالاهای بلاتکلیف در گمرک سریع ترخیص شوند
مهدیه محمدی  دادســتان تهــران، بر 
تشــکیل قرارگاه تعیین تکلیــف کالاهای 
باتکلیف موجــود در انبارهــا تاکید کرد و 
گفت: ســرم های موجود در انبــار فرودگاه 
امــام )ره( ظرف ۴۸ ســاعت تحویل مراکز 

درمانی شوند.
 علی صالحی دادســتان عمومــی و انقاب 
تهران به همراه معاونان و رئیس ســازمان 
اموال تملیکی و جمعی از مدیران ســازمان 
اموال تملیکی و گمرکات کشــور و سازمان 
غــذا و دارو و ســتاد اجرایــی و انبارهای 
عمومی کشور با حضور در اداره کل گمرک 
اســتان تهران از انبارها، سوله ها، پارکینگ 
خودرویی و دیگر بخش های آن بازدید کرد.

دادســتان تهران پس از حضــور در انبارها 
مواردی اعم از نحوه نگهداری کالاها، ســال 
ورود و علت عدم ترخیــص برخی از کالاها 
را مورد بررســی قــرار داد و در ایــن رابطه 
دســتوراتی را جهت تعیین تکلیف و نحوه 

نگهداری صحیح اقام صادر کرد.
وی در ادامه با حضور در جلســه مشــترک 
مدیــران گمرکات اســتان تهران و ســایر 
مســئولان دســتگاه های ذی ربط پس از 
دریافت نظرات و درخواســت ها در رابطه با 
مســائل موجود در این حوزه، دستوراتی را 
صادر کرد.صالحی گفت: در بحث ترخیص و 
تعیین و تکلیف کالاها در انبارهای گمرکات 
و ســازمان اموال تملیکی با ورود شــخص 
رئیس قوه قضائیه عزم جدی به وجود آمده 

و تمام مســئولان به صورت شبانه روزی در 
حال فعالیت هســتند تا اقدامات به نتیجه 
برسد.وی افزود: تحول بســیار مطلوبی در 
فرایند انبارداری و شــیوه نگهداری در انبار 
گمرکات و انبارهای سازمان اموال تملیکی 
صــورت گرفته امــا این اقدامــات به نقطه 

مدنظر مطلوب نرسیده و با آن فاصله داریم.
دادســتان تهران تصریح کرد: سازمان های 
اموال تملیکی، گمرک، بنادر و دستگاه های 
دیگر باید ضمن آســیب شناســی مشکات 
موجود پیشنهادات خود را در دو حوزه مسائل 
عمومــی و تخصصی بــه دادســتانی ارائه تا 
تدابیر لازم اندیشیده شود و در صورت نیاز به 
نهادهای قانونگذار و سران قوا منعکس شود.
صالحی با اشاره به دستگاه های ماینر موجود 
در ســازمان اموال تملیکی، گفت: با توجه به 
مشــکاتی که در حوزه برق وجود دارد باید 
این کالاها با برنامه و با پیشنهاد صحیح تعیین 
تکلیف و از استرداد آنها که منتهی به استفاده 
غیر مجاز از برق شــود، جلوگیری شود.وی 
افزود: با توجه به اهمیت راهبردی نوسازی 
نــاوگان حمــل و نقل کشــور در خصوص 
مشکات ترخیص کشــنده های موجود در 
گمرکات، موضوع با فوریت توسط معاونان 
دادستان بررســی و احصا، لازم است تا در 
این رابطه جلســه ای برگزار و دستگاه های 
مرتبط به ویژه راهداری به این جلسه دعوت 
و مشــکات موجود از جمله تحمیل هزینه 
غیرمعین اســقاط خــودرو بــه خریداران 

بررســی و تعییــن تکلیف عاجــل انجام 
شــد.صالحی همچنین با بازدیــد از محل 
نگهداری خودروهای سواری و اخذ توضیح 
در مورد علــت عدم ترخیص آنها، دســتور 
ارسال فهرســت خودروهای موجود ظرف 
۴۸ ساعت و تعیین تکلیف فوری ظرف یک 

هفته صادر کرد.
دادســتان تهران با اشــاره به آسیب هایی 
که ســامت کالاهای انبار شــده گمرکات 
را تهدید می کند، بیان کــرد: در این رابطه 
باید موضوع به صورت کالا به کالا بررســی، 
مشــخص و همچنین برای رفع مشکات 
پیشــنهادهای کارشناســی لازم صورت 
پذیــرد.وی بــا بیــان اینکــه در بازدید از 
انبارهای گمرک اســتان تهــران برخی از 
کالاها به ۱۵ یا ۱۶ ســال گذشــته مربوط 
اســت، گفت: برای خرید ایــن کالاها قطعاً 
مبالــغ ارزی پرداخت شــده نگهداری کالا 
در گمرکات نیز مســتلزم هزینه است؛ لذا 
امانات مردم بــه زودی تعییــن تکلیف و با 
انجــام فرایند قانونی در ســریع ترین زمان 

ممکن ترخیص شوند.
صالحی به جهت تســریع در فرایند تعیین 
تکلیف و جلوگیری از خســارت به کالاهای 
متروکــه دســتور ویــژه جهــت انتقال و 
نگهداری تمامی کالاهای مذکور به یکی از 
انبارها و تحویل در محل به ســازمان اموال 
تملیکی و برگــزاری مزایده فوری در همان 
محــل را صادر کــرد.وی افــزود: کالاهای 

سامت محور موجود در انبارهای گمرکات 
باید در محل مناسب که مورد تأیید سازمان 
غذا و دارو بوده و تائیــد می کند، نگهداری و 

ظرف ۴۸ ساعت به این اماکن منتقل شوند.
دادستان تهران با اســتماع مشکل ترخیص 
۱۸۰ هــزار واحد ســرم موجــود در انبار 
عمومــی فرودگاه امــام )ره( دســتور لازم 
بــرای ترخیص ظرف ۴۸ ســاعت با نظارت 
ســازمان غــذا و دارو و با اولویــت رفع نیاز 
مراکز درمانی در کشــور را صادر کرد.وی در 
خصوص نگهداری شیرخشک های دارویی 
که مدتی از نگهداری آن ها در انبار گمرکات 
اســتان تهران می گذرد، گفــت: این کالاها 
جزو اقام سامت محور هســتند و باید در 
خصوص آن هر چه ســریع تر تعیین تکلیف 

شــود؛ لذا در این رابطه دســتورات ویژه ای 
برای بررسی وضعیت این اقام و انتقال شیر 
خشــک های موجود در سوله ها به انبارهای 
دارای درجه حرارت متناسب با نظر سازمان 
غذا و دارو را صادر کرد.صالحی با بیان اینکه 
در بازدید از انبارهای گمرکات استان تهران 
یکسری اقام از مدت ها و سال های گذشته 
در محل نگهداری شــده بودند، گفت: برای 
بررسی و تعیین تکلیف این اقام دستورات 
ویژه ای صادر شد.دادســتان تهران با توجه 
به مشــکات مطرح شــده و نیاز به بررسی 
تخصصی و فوری، دســتور تشکیل قرارگاه 
تعیین تکلیف کالاهای با تکلیف موجود در 
انبارهای عمومی گمرکات و ســازمان اموال 

تملیکی و تعیین ساز کار لازم را صادر کرد.



  اهواز – محمد مجدم  نشســت هم اندیشی و 
آئین تجلیل از اصحاب رسانه  در هتل تختی اهواز 
توسط اداره کل ورزش و جوانان خوزستان برگزار 

شد .
 حمید بنــی تمیــم مدیــرکل ورزش و جوانان 
خوزستان در نشســت هم اندیشی و آئین تجلیل 
از اصحاب رســانه ضمن تبریــک روز خبرنگار و 
گرامیداشت یاد و خاطر درگذشتگان رسانه حوزه 
ورزش اظهار کــرد: خوشــبختانه دو تفاهم نامه 
خیلی خوب با آموزش و پرورش و نیروی انتظامی 
بسته شده و تفاهم نامه سوم نیز در حال انجام است 

.
بنی تمیم در خصوص تفاهم نامه آموزش و پرورش 
عنوان کرد : اعتقاد بنده این اســت حلقه مفوقده 
رســیدن به نیروی انسانی گســترده برای جذب 
اســتعداد در بخش ورزشــکار و مربی ، استفاده از 
ظرفیت مربیان ورزش و شناســایی ورزشــکاران 

توسط هیئت های ورزشی می باشد .
این مقام مســئول گفــت : بر این اســاس تفاهم 
نامه ای با آموزش و پرورش بســته شد که آموزش 
معلمین ورزش با توجه به پتانیسل هر شهرستان 

، اعزام معلمین ورزش همراه با تیم های اعزامی به 
مسابقات کشوری ، اســتفاده از ظرفیت آموزش و 
پرورش و محوطه مدارس برای مناطقی که زمین 
ورزشی موجود نمی باشد، اجازه حضور هیئت های 
ورزشی در مدارس جهت اســتعدادیابی از جمله 

مواردی است که مقرر شد انجام پذیرد .

وی افــزود : از دیگر اقدامات انجام شــده در حوزه 
ورزش برگزاری جلسات هدف گذاری سال 1401 
بود که توسط معاونت ورزش صورت پذیرفته است 

.
مدیرکل ورزش و جوانان خوزستان گفت : افزایش 
تعداد ورزشــکاران ســازمان یافته از 64 هزار نفر 

به 173 هــزار نفر، ارتقاء کســب عناوین انفرادی 
قهرمانی کشــور از 119 مورد به هزار و 675 مورد، 
انجام 2 هزار و 560 مورد اســتعدادیابی در باشگاه 
ها و مدارس، برگزاری جشــنواره استعدادیابی و 
انجام 825 مورد استعدادیابی توسط هیئت های 
ورزشــی، افزایش نفرات دعوت شده به تیم ملی از 

76 نفر به 630 نفر از جمله مواردی است که مقرر 
شد بر اســاس جلســات هدف گذاری ، ظرفیت و 

پتانسیل هیئت های ورزشی انجام شود .
حمید بنی تمیم در خصوص پــروژه های عمرانی 
این اداره بیان کرد : از ســال های گذشــته تا سال 
1400 تعداد 410 پروژه عمرانی داشــتیم که در 
ســال جدید 80 پروژه جدید معرفی شــد و غالبا 
محل اعتبارات آن ها از وزارت نفت می باشد و سعی 
داریم حداقل تعداد 30 پروژه دیگر به آن ها اضافه 

کرده تا از 500 پروژه عبور کنیم .
این مقام مســئول اظهار کرد : تمام تلاش ما بر این 
است که پروژه های بالای 60 درصد را که تعداد آن 
ها حدود 70 مورد می باشد به کمک همکاران علی 

الخصوص معاونت عمرانی اداره به پایان برسانیم .
وی با اشاره به عملکرد خوب حوزه جوانان تصریح 
کرد : برپایی نمایشــگاه های تخصصی ، برگزاری 
نشست های روز سه شنبه با حضور بنده و معاونت 
سابق جوانان ، تجلیل از ســمن ها با حضور ورزش 
و جوانان از جمله کارهایی اســت که توسط پرویز 
امیری معاونت ســابق حوزه جوانان انجام شده و 

جای تقدیر دارد .

 اصفهان- مریم مومنی   ذوب آهــن اصفهان به عنوان پایه 
گذار اصلی صنعت فولاد و دانش فولادسازی در ایران و با دارا بودن 
مجموعه ای کامل از خطــوط نورد،یکی از ارکان اصلی توســعه 
صنعتی کشور محسوب می شود و جایگاه رفیع و بسیار قدرتمند 
فنی آن بر هیچ ایرانی پوشیده نیست.وجود کارخانجات کوچک و 
بزرگ فولادی در ایران عزیزمان بدون  تردید به برکت دانش و تجربه 
مهندسین و کارشناسان خبره این شرکت است که امروز منشأ خیر 
و برکت هســتند. مهرداد تولاییان معاون بهره برداری ذوب آهن 
اصفهان گفت : دانش و تخصــص در این مجتمع عظیم صنعتی به 
اندازه ای توسعه یافته و به روز شده که در طی 6 سال گذشته،نزدیک 
به نیمی از ســبد محصولات ذوب آهن اصفهــان از پروفیل های 
ساختمانی به محصولات با ارزش افزوده بالا و محصولات صنعتی 
تبدیل شــده اند. این تحولات به طور کامل با اســتفاده از دانش و 
عمدتاً تجهیزات داخلی صورت گرفته است. در مجموعه مهندسی 
نورد )بخش خدمات فنی و طراحی کالیبراســیون( مهندسین و 
متخصصین توانمنــدی حضور دارند که }در حد یک دانشــکده 
طراحی پروفیل{و از لحاظ تحقیقاتی نیز بر پایه اصول مهندسی 
مانند یک نهاد R&D قوی عمل می کنند و پیش از اینکه پروفیل 

جدیدی با سعی و خطا در طراحی و با هزینه های گزاف میلیاردی 
در تامین و تراش غلتک و آماده ســازی کارگاه تولید شــود، با نرم 
افزارهای طراحی و شبیه سازی از جمله آباکوس با دقت بالای 95 
درصد، این فرایند شبیه سازی خواهد شد که نمونه بسیار بازر آن 
  SWITCH  RAIL طراحی و تولید ریل زبانه ســوزن یا همان
اســت که در همان گام اول نرمال و تحویل شرکت ایرید شد که در 
دنیا تنها چهار کشور قادر به تولیدآن هستند.      وی افزود: در اولین 
گام حدود 6 ســال قبل برای اولین بار آرک معدنی V21 که کسی 
انتظار تولید آن را  نداشت و از خارج وارد می شد به همت تلاشگران 
این شرکت تولید و به بازار عرضه شد و به دنبال آن در سال گذشته 
آرک معدن TH36 با گرید 31Mn4 نیــز تولید گردید. علاوه بر 
این میلگردهای آلیاژی70CR2  با قطــر 80 میلی متر و اندکی 
پس از آن از قطر 25 تا 60 نیز تولید شده اند.در بخش فولادسازی 
نیز تنوع قابل توجهی در گریدهای فولادی داشته ایم. به نحوی که 
طیف وسیعی از فولادهای مختلف از جمله فولاد مخصوص ریل، 
فولادهای سری SAE ، فولادهای آلیاژ بور و ... تولید گردیده است. 
همچنین طراحی و تولید شــمش با مقطع پیچیده بیم بلانک در 

بخش فولادسازی انجام گردیده است

بوشهر - رضا حیدری    پروژه هــای شرکت آب و فاضلاب 
استان بوشهر با ســرمایه گذاری بیش از 4 هزار 772 میلیارد 
ریال در هفته دولت افتتاح و یا عملیات اجرایی آن آغاز می شود

مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب اســتان بوشــهر با اشاره 
به افتتــاح پروژه ها در هفته دولت اظهار داشــت: در این هفته 
8 پروژه در شهرها و روستاهای اســتان وارد مدار بهره برداری 

می شود.
ابوالحســن عالی از افتتاح فاز نخست آب شــیرین کن شماره 
4 بوشــهر به ظرفیت 7 هزار مترمکعب خبــر داد و بیان کرد: 
این پروژه با ســرمایه گذاری یک هــزار و 800 میلیارد ریال با 

مشارکت بخش خصوصی اجرا شده است.

وی با اشاره به افتتاح شــبکه جمع آوری فاضلاب و خط تحت 
فشار منطقه بسیجیان گناوه تصریح کرد: برای اجرا این طرح 

125 میلیارد ریال اعتبار تخصیص یافته است.
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب استان بوشــهر از تکمیل 
مخزن ذخیره آب 5 هزار مترمکعبی دلوار خبر داد و بیان کرد: 
برای ساخت این پروژه 230 میلیارد ریال سرمایه گذاری شده 

است.
عالی افتتاح خط انتقال آب بندر رستمی در تنگستان را از دیگر 
پروژه ها دانست و خاطر نشــان کرد: اجرا این طرح 42 میلیارد 

ریال هزینه در بر داشته است.
وی افتتاح مخــزن ذخیره آب 2 هزار مترمکعبی انارســتان و 

تأسیسات جانبی آن در شهرســتان جم با 100 میلیارد ریال 
را از دیگــر پروژه های قابل افتتاح در هفتــه دولت اعلام کرد و 
خاطر نشان کرد: حفر یک حلقه چاه آب در روستای تنگ زرد 

دشتستان با اعتبار 9.3 میلیارد ریال وارد مدار تولید می شود.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر افتتاح 2 مخزن 
ذخیره آب به ظرفیت 500 مترمکعب در روستاهای چاووشی 
و گلستان دشتی از دیگر طرح ها ذکر کرد و گفت مخزن ذخیره 
آب چاووشــی با اعتبار 13 میلیارد ریال و گلســتان با سرمایه 

گذاری 12.3 میلیارد ریال احداث شده است
عالی از آغاز ســاخت مخزن 5 هــزار مترمکعبی تنگ ارم خبر 
داد و بیان کرد: این مخزن توســط قرارگاه امام حسن مجتبی 

با اعتبار 370 میلیارد ریال اجرا می شود.
وی با اشــاره به آغاز عملیات حفر چاه های آب شــرب و کف 
شــکنی چاه ها در هفته دولت افزود: این طرح با 130 میلیارد 

ریال اعتبار اجرا می شود.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر با اشاره به آغاز 
خط انتقال آب روســتای دمیگز شهرســتان دیر خاطر نشان 

کرد: این طرح با 170 میلیارد ریال اعتبار آغاز می شود.
عالی ســاخت مخزن 5 هــزار متــر مکعبی برازجــان و آب 
شــیرین کن 3 هزار و 750 متر مکعب دیــر را از دیگر طرح ها 
دانست و خاطر نشــان کرد: در این راستا آب شیرین کن اخند 

در هفته دولت عملیات اجرایی آن آغاز می شود.

سنندج-فاطمه ملایی       سعید رسولی مدیرکل بنیاد مسکن 
انقلاب اسلامی استان کردستان در نشست با خبرنگاران رسانه ها در 
سنندج اظهار کرد: بنیاد مسکن به عنوان یک نهاد عمومی غیردولتی 
و یک نهاد سازندگی ســال 58  بعد از پیروزی انقلاب اسلامی بنیان 

نهاده شد.
 مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان کردستان خاطرنشان 
کرد: بنیاد مسکن در حوزه کاری خود در طول 43 سال عمر با برکت 

نظام خدمات زیادی به مردم ارائه داده است.
 وی با بیان اینکه یکــی از مهمترین وظایف بنیاد مســکن احداث و 
مقاوم سازی مســکن روستایی است، گفت: ســالیانه مقاوم سازی و 
نوسازی 4 هزار واحد مسکن در روستاها برنامه ریزی شده که تاکنون 
48 هزار و 750 واحد مسکونی در ســطح روستاها مقاوم سازی شده 
است.  رســولی تصریح کرد: تاکنون 39 درصد از واحدهای مسکونی 
روستایی در اســتان کردســتان مقاوم سازی شــده که از میانگین 

کشوری 11 درصد عقب تر است.  وی اظهار کرد: 13 هزار و 550 واحد 
آسیب دیده از حوادث سیل توسط بنیاد مســکن استان کردستان 
بازسازی و مقاوم ســازی شده اســت.  مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب 
اسلامی کردستان افزود: برای تعمیر 23 هزار و 790 واحد مسکونی 
روستایی در کردســتان تسهیلات پرداخت شده اســت.  وی عنوان 
کرد: جدای از تسهیلات احداث و یا مقاوم ســازی مسکن روستایی 
50 میلیون تومــان بلاعوض، میلگرد و ســیمان رایــگان به عنوان 

تشــویق و ایجاد انگیزه در مردم در سطح اســتان در حال اجرا است.  
وی خاطرنشــان کرد:  5 هزار و 270 واحد مسکن محرومین و اقشار 

کم درآمد در سطح استان احداث شده است.
 رسولی یادآوری کرد: بنیاد مســکن انقلاب اسلامی در شهرهای زیر 
100 هزار نفر در طرح مســکن مهر و نهضت ملی فعالیت می کند که 
شــهرهای قروه، دهگلان، بیجار و کامیاران برای اجرای طرح نهضت 

ملی به بنیاد مسکن واگذار شده است.

اصفهان

بوشهر

معاون بهره برداری ذوب آهن اصفهان:

 تلاش ۶ ساله ذوب آهنی ها ۵۰ درصد از تولید محصولات را صنعتی کرد

به مناسبت هفته دولت انجام می شود؛

وژه های شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر افتتاح پر

وستایی در کردستان   مقاوم سازی بیش از ۴۸ هزار واحد مسکن ر

 مشهد      کتابهــای "طب ســنتی و داروهای گیاهی در 
اسناد آستان قدس رضوی از صفویه تا پایان قاجار"و "تاریخ 
500 ساله خدمات پزشکی در آســتان قدس، از دارالشفا تا 

بیمارستان رضوی"  طی مراسمی در مشهد رونمایی شد.
 مدیر مرکز نسخ خطی کتابخانه مرکزی آستان قدس رضوی 
روز چهارشنبه در این آیین گفت: حرم مطهر امام رضا)ع( و 
ارادات به ساحت مقدس آن حضرت عاملی در توسعه سنت 

حسنه وقف است.
ابوالفضل حســن آبادی با بیان اینکه 3 هــزار و 800 عنوان 
نشــریه پزشــکی از دوره قاجار تا زمان حاضر در مرکز نسخ 
خطی آستان قدس وجود دارد، افزود: قدیمترین این اسناد 

با عنوان حفظ الصحه و مربوط به نشریات دوران قاجار است.
 وی کتاب تاریخ 500 ساله خدمات پزشکی را مجموعه ای 
بی نظیر در جهان عنوان کرد که در آن از پرداخت حقوق کادر 
درمانی، ساخت داروها تا تحولات پزشکی و توسعه مراکز در 
دوران معاصر و شکل گیری پزشکی مدرن در آن جمع آوری 

شده است.
رییس بیمارستان فوق تخصصی رضوی نیز گفت: اسناد این 
کتاب بیانگر تاریخ وقف برای امور درمانی در آســتان قدس 

رضوی است.

دکتر محســن محور افزود: کتاب تاریخ 500 ساله پزشکی 
در آستان قدس رضوی پاســخ به افرادی است که به دنبال 

ارتباط فعالیت های درمانی با آستان قدس رضوی هستند.
مشاور وزیر بهداشت و مدیر کل دفتر طب ایرانی هم با اشاره 
به جایگاه استفاده از طب سنتی در دیگر کشورها گفت: طب 

رایج و طب ایرانی مکمل هم در درمان بیماری است.
نفیسه حسینی یکتا افزود: مکتب درمانی غنی ما به عنوان 
گنجینه منحصر به فردی در کشور محسوب می شود که باید 
براساس اســناد داخلی به احیای آن اقدام کنیم و چگونگی 
استفاده از آن روشی اســت که باید در سیاست گذاری ها در 

خصوص آن تصمیم گیری شود.

گرگان-مهناز محمدزمانی      سرپرســت اداره کل 
دامپزشکی گلستان گفت: واکسیناســیون رایگان تب برفکی 
دام های سبک و سنگین در واحد های روستایی و عشایری استان 

آغاز شد.
علی کاووسی گفت: برای پیشگیری از وقوع بیماری تب برفکی، 
اولین مرحله مایه کوبی تب برفکی در جمعیت دام سنگین )گاو 
و گوساله( و جمعیت دام سبک )گوسفند و بز( به صورت همزمان 
با سایر استان های کشور در واحد های روستایی پر خطر و محروم 
آغاز شده است. سرپرست اداره کل دامپزشکی گلستان گفت: 
عملیات واکسیناســیون با اســتفاده از توان بخش خصوصی 

به صورت رایگان و به مدت 60 روز ادامه دارد. کاووســی گفت: 
پیش بینی می شــود در این مرحله 80 هزار راس دام سنگین و 
800 هزار راس دام سبک روســتایی استان تحت پوشش این 
طرح قرار گیرند. او گفت: از دامداران انتظار می رود با گروه های 

واکسیناسیون دامپزشکی همکاری لازم را داشته باشند.
کاووسی با اشاره به بالا رفتن احتمال شیوع بیماری تب برفکی 
در فصل سرد سال گفت: بهترین راه برای پیشگیری و کنترل این 
بیماری واگیر و به حداقل رساندن ضرر های اقتصادی ناشی از 
این بیماری ویروسی، رعایت اصول قرنطینه ای و امنیت زیستی، 
ضدعفونی مداوم و مستمر دامداری ها و جلوگیری از جابجایی و 

انتقالات غیرضروری دام ها است.

خراسان رضوی گلستان

   اسناد ۵۰۰ ساله خدمات پزشکی 
ونمایی شد در آستان قدس رضوی ر

   آغاز واکسیناسیون رایگان 
تب برفکی در گلستان

    نشست هم اندیشی و آئین تجلیل از اصحاب رسانه 
توسط اداره کل ورزش و جوانان خوزستان

  توزیع هزار و 200بسته معیشتی
 بین خانواده های نیازمند شهرستان چهارباغ

البرز-مظفری فرمانده ناحیه مقاومت بسیج شهرستان چهارباغ استان البرز 
از توزیع یک هزار دویست بسته معیشتی به ارزش هفتصد بیست میلیون تومان 

بین خانواده های نیازمند این شهرستان خبرداد.
ســرهنگ پاسدار حســین حســنیان روز دوشــنبه اظهار کرد: این بسته های 
معیشتی در پوشش رزمایش مواسات و همدلی بین نیازمندان شهرستان چهار 
باغ توزیع شــد. وی با اشــاره به تاکید مقام معظم رهبری در خصوص برگزاری 
رزمایش همدلی و کمک های مومنانه افزود: در این ایام که جامعه با مشکل شیوع 
کرونا مواجه است، وظیفه می دانیم خانواده ها یی را که بعضا با مشکل تنگدستی 
مواجه هســتند یاری دهیم.وی از نهضت خدمات مومنانه بــه عنوان یک اقدام 
ضروری در یاری رسانی به افراد نیازمند نام برد و اظهار امیدواری کرد با ایجاد ثبات 
اقتصادی و توسعه اشتغال و کار آفرینی مشکلات معیشتی خانواده های مستمند 
جامعه برطرف شود.حسنیان ادامه داد: همراه با نهضت خدمت مومنانه به خانواده 
های کم برخوردار ، در تلاش هستیم برای این خانواده ها درصورت ابراز علاقه آنان  

زمینه های ایجاد اشتغال را فراهم کنیم. 

  رهاسازی آب از شبکه پایاب سدشرفشاه سومار

کرمانشاه-حسنا فخارزاده مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای کرمانشاه 
گفت : دهه فجر امسال نسبت به رهاسازی آب از شبکه پایاب سدشرفشاه سومار 
برای نخستین بار در ســطح 380 از اراضی کشاورزی تحت پوشش این سد اقدام 

خواهد شد.
محمود رضا شــهلایی مدیرعامل شــرکت آب منطقــه ای کرمانشــاه گفت : 
پیگیری های لازم جهت عملیاتی شدن تخصیص آب از سامانه گرمسیری و صدور 
مجوز آن جهت رفع مشکل آبرسانی به بخشــی از اراضی پایاب »دایک سراب« 
در محدوده روستای »کله جوب ســفلی« تا »مرجان گمار« در دهستان حومه از 

طریق وزارتخانه های نیرو و جهاد کشاورزی به عمل آمده و در دست اقدام است.
مدیر آب و خاک ســازمان جهاد کشــاورزی اســتان کرمانشــاه نیــز آمادگی 
جهادکشاورزی را جهت اجرای شبکه فرعی این اراضی اعلام کرد و گفت: عملیات 
خط انتقال آب دایک سراب به اراضی کشاورزی محدوده جوب گروسان در پایاب 
دایک ســراب با اعتبار هفت میلیارد و 400 میلیون ریال تکمیل شده و به زودی 
وارد مدار می شود. میرعلی حسنی افزود: اجرای این طرح علاوه بر ایجاد اشتغال، 
افزایش تولید، بهبود وضعیت معیشتی بهره برداران و تحقق شعار سال را به دنبال 

خواهد داشت .

   افتتاح نمایشگاه خوشنویسی
 به مناسبت هفته دولت در شهر اندیشه

اندیشه-ریحانه رجبی     طی مراسمی با حضور اعضای شورای اسلامی شهر 
اندیشه ، ، امام جمعه موقت شهر اندیشــه ، نیکخواه رییس اداره فرهنگ و ارشاد 
اسلامی شهرستان شهریار ،  رئیس انجمن خوشویسان اندیشه،اساتید برجسته 
این انجمن و دیگر مسیولین شــهری با همکاری شورای اســلامی و شهرداری 
اندیشه و اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرســتان شهریار بمناسبت آغاز هفته 
دولت ، نمایشگاه خوشنویسی با آثاری از خوشنویســان برجسته این شهر آغاز 

بکار کرد  
 به گفته عباس رحمانی نایب رئیس شــورای اسلامی شهراندیشه در حاشیه این 
مراسم ، این نمایشگاه به مدت یک هفته  از ساعت 10  صبح الی 13 و بعد از ظهر 

از ساعت 16 الی 19 در فرهنگسرای امام علی دایر می باشد 
 نائب رئیس شورای اسلامی شهر اندیشه در ادامه نیز بیان نمود : 26 نفر از اعضای 
انجمن خوشنویســان اندیشــه با 48 اثر فاخر خود در حوزه نستعلیق و شکسته 
نستعلیق در این نمایشگاه شرکت کرده اند که پیشنهاد می شود شهروندان حتما 
از این نمایشگاه بازدید نمایند و تلاش داریم در راســتای ایجاد زمینه های لازم 

جهت برگزاری اینگونه آثار تمام تلاش خود را بکار گیریم

 در جلسه رئیس و اعضای شورای اسلامی شهر
 با شهردار هشتگرد مطرح شد ؛

استفاده بهینه از اموال شهرداری مورد تاکید 
اعضای پارلمان شهری است

البرز-مظفری اولین جلسه رسمی هیئت رئیسه سال دوم فعالیت ششمین 
دوره شورای اسلامی شهر با شهردار هشــتگرد برگزار و بر تسریع در انجام پروژه 
های عمرانی تاکید شد .مهندس مؤیدی رئیس شورای اسلامی شهر در این جلسه 
به برنامه ریزی مدون برای اجرای پروژه هــای عمرانی ، عدالت محوری در توزیع 
خدمات و اســتفاده بهینه از اموال و مستغلات اشــاره کرد و خواستار همکاری و 
تلاش مجموعه شهرداری و اعضای پارلمان شــهری بر حفظ و نگهداری از اموال 
شــهرداری که متعلق به شهر و شــهروندان اســت تاکید کرد .وی گفت : جذب 
سرمایه گذار و استفاده از ظرفیت بخش خصوصی از جمله رویکردهای مدیریت 
شهری می باشــد و انتظار می رود حوزه سرمایه گذاری شــهرداری با تهیه طرح 
توجیهی شامل توان و آورده شهرداری ، زمینه را برای استقبال بخش خصوصی 
فراهم آورد .مؤیدی افزود : تبدیل املاک شهرداری به ابنیه و زیرساختهای مورد 
نیاز شــهر می تواند علاوه بر افزایش و ارتقاء خدمات رسانی به شهروندان موجب 
ایجاد درآمد پایدار برای شــهرداری و ارزش افزوده بر این سرمایه های ارزشمند 
باشد .رییس شورا بر اســتمرار بازدیدها از محلات مختلف ، حضور در مساجد و 
دیدار و گفتگو با شهروندان ، تعامل با ســایر ادارات ، تکریم خانواده معظم شهدا و 

ایثارگران تاکید نمود.

بازگشت به چرخه تولید ۶۰ واحد راکد استان سمنان 
مدیرکل صمت استان سمنان گفت: تا پایان امسال 60 واحد صنعتی  سمنان

راکد استان سمنان به چرخه تولید باز می گردند.
تشنه دل  گفت : از ابتدای فعالیت دولت سیزدهم 46 واحد راکد استان سمنان به 
چرخه تولید بازگشتند . وی با بیان اینکه هنوز 120 واحد راکد در استان سمنان 
وجود دارد اظهار امیدواری کرد : نیمی از این واحدها تا پایان سال راه اندازی مجدد 
شده و به چرخه تولید بازگردند. وی مشــکلات مالی، نبود بازار فروش و مباحث 
حقوقی را مشکل اصلی رکود واحدهای تولیدی و صنعتی استان سمنان برشمرد 
و گفت : رفع مشکل واحدهایی که در تملک بانک ها هستند و یا اعلام ورشکستی 

کردند به طور جدی در دستور کار است .

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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سرزمین
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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ونمایی از مرکز نوآوری بانک ملی   ر
ایران )فینوداد(

مرکز نوآوری بانک ملی ایران )فینــوداد( در آغازین روز از هفته دولت 
با حضور معاون علمی و فناوری ریاســت جمهوری، نمایندگان مجلس 
شورای اسامی، مدیران وزارت امور اقتصادی و دارایی، بانک مرکزی، 
مدیران ارشــد بانکی و فعالان اکوسیســتم نوآوری و فناوری کشــور 
رونمایی می شــود. دپارتمان شــتابدهی فینوداد، در راستای توسعه 
نوآوری و فناوری  حوزه ]…[مرکز نــوآوری بانک ملی ایران )فینوداد( 
در آغازین روز از هفته دولت با حضور معاون علمی و فناوری ریاســت 
جمهــوری، نمایندگان مجلس شــورای اســامی، مدیــران وزارت 
امور اقتصادی و دارایــی، بانک مرکزی، مدیران ارشــد بانکی و فعالان 

اکوسیستم نوآوری و فناوری کشور رونمایی می شود.
دپارتمان شتابدهی فینوداد، در راستای توسعه نوآوری و فناوری  حوزه 
فناوری  مالی با محوریت بانک  ملی  ایران و هلدینگ داده ورزی  ســداد 
شکل گرفته و در راستای حمایت از ایده ها و هسته های نوآور به منظور 
ایجاد کســب وکارهای نوپای ارزش آفرین، از ابتدای کار یک استارتاپ 
یا مراحل پیشــرفته تر مانند MVP )حداقل محصول قابل ارائه(، آن را 

تحت پوشش خود در می آورد.
این مرکز، مأموریــت خود را فراهم آوری زیرســاخت، منابع، تجارب و 
شــبکه مورد نیاز کارآفرینانی در نظر گرفته است که در مسیر رسیدن 
به رویاهای شان و تعالی کشــور، پا به این عرصه گذاشــته اند و خود را 

شایسته این حمایت نشان می دهند.
منتورشیپ، مشــاوره ی کســب وکار، حمایت مالی و سرمایه گذاری، 
مشاوره  حقوقی، مشاوره  فنی، شبکه ســازی، بازاریابی و تجاری سازی 
و کلینیک کســب وکار از جمله خدمات فینوداد در راســتای توســعه 

زنجیره ارزش بانک ملی ایران و شرکت های گروه سداد است.

معاون رییس جمهور: 
فینوداد، آینده بانک ملی ایران است

معاون علمی و فناوری رییس جمهــوری در آیین افتتاح مرکز نوآوری 
بانک ملی ایران )فینوداد( همزمان با آغازیــن روز از هفته دولت با بیان 
اینکه امیدواریم شاهد اتفاقات خوبی در این مرکز نوآوری باشیم، گفت: 
فینوداد، آینده بانک ملی ایران است و دیدگاه جدید این بانک در حوزه 
دانش بنیــان ها، فرصت بســیار مغتنمی برای اکوسیســتم نوآوری و 

فناوری کشور خواهد بود.
به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، دکتر ســورنا ستاری در این 
مراســم با تاکید بر اینکه همکاری ما با بانک ملی ایران همواره نزدیک 
و بسیار دیرینه بوده است، افزود: در گذشــته چالش های زیادی میان 
بانک ها و فین تک ها وجود داشــت اما امروز دیگر کسی در نظام بانکی 
کشور به دنبال راه اندازی شعبه نیست و اتفاق امروز در بانک ملی ایران 

را می توان نمایی از این رخداد معنا کرد.
وی با بیان اینکه بانکداری به شــیوه جدید ماندگار است اما بانک ها به 
شیوه های ســنتی باقی نخواهند ماند، تصریح کرد: در دهه ۴۰ و عصر 
توسعه آن دوران، اتفاقات خوبی را شــاهد بودیم اما این اتفاقات بر پایه 
فعالیت کارخانه ها بود؛ امروز این نگاه باید متفاوت باشد و شاهد توسعه 

مراکز نوآوری باشیم.
ستاری ادامه داد: بازیگران سنتی باید روی سیستم های جدید سرمایه 
گذاری کنند و خوشــبختانه بانک ملی ایران در این حوزه پیشرو بوده 

است.
معاون علمی و فناوری رییس جمهوری با بیــان اینکه قوانین در تمام 
دنیا همواره یکی از چالش های اصلی حوزه نوآوری بوده اســت، اظهار 
کرد: اتفاق جدید حاصل شده در قانون جهش دانش بنیان ها در کشور، 
در قالب ایجاد فضای ســرمایه گذاری مســتقیم بانک هــا و همچنین 
معافیت مالیاتی برای سرمایه گذاری در صندوق های پژوهش فناوری 

مسیر مثبتی را تعریف کرده است.
وی با بیان اینکه امروز نمی تــوان اقتصاد دانش بنیان را جز ســرمایه 
گذاری بخش خصوصــی در بخش پژوهش تعریف کــرد، گفت: امروز 
بانک ها می توانند به صورت مســتقیم در حوزه دانش بنیان ها سرمایه 

گذاری داشته باشند.
ستاری با بیان اینکه در ســال های گذشته لغات بســیاری به ادبیات 
فناوری ما اضافه شــده است، خاطر نشــان کرد: به دنبال آن هستیم تا 
برج های فناوری را توســعه داده و کارخانه های نوآوری را ایجاد کنیم. 
همچنین خانه های نوآوری و خاق در تمام اســتان های کشور ایجاد 

شوند.

 سرپرست بانک سینا از آغاز تدوین برنامه تحول کسب وکار این بانک 
خبر داد

 برنامه تحول مدل کسب وکار بانک سینا 
تدوین می شود

به گــزارش روابط عمومی بانک ســینا، غامرضا فتحعلی در نشســت 
مدیران شــعب منطقه غرب تهران با بیــان این مطلب افــزود: بانک 
ســینا برای گذار از بانکداری ســنتی به بانکداری مدرن، نیاز به تغییر 
و بازنگری در فرآیندها، زیرســاخت ها و محصولات دارد که همه این ها 

باید متناسب با برنامه کسب وکار بانک باشد.
وی ادامه داد: در تدوین مدل کســب وکار بانک ســینا به پرسش های 
اساســی پاســخ داده می شــود که این پرسش ها مشــخص می کنند 
اولویت های بانــک در جذب مشــتری، طراحی و ارائــه محصولات و 

کانال های ارائه خدمات کدامند.
سرپرست بانک سینا با تشریح شــاخص های مهم بانک در حوزه های 
مختلف، گفت: بانک سینا از منظر نسبت های احتیاطی، نسبت کفایت 

سرمایه، نسبت مطالبات غیرجاری و... در وضعیت مطلوبی قرار دارد.
فتحعلی با بیان اینکه ســهم بازار بانک ســینا در بازار پول باید افزایش 
یابد، افــزود: باید از بانکداری ســنتی به ســمت بانکــداری جدید و 
ســرویس محوری حرکت کنیم و با ارائه خدمات و محصولات متنوع، 
تقویت زیرســاخت های بانکداری الکترونیک و... برای افزایش ســهم 

منابع بانک قدم های محکم تری برداریم.
وی ضمن تشــکر از همه همکاران پرتاش منطقه غرب تهران، توجه 
بیشتر به موضوعات سرمایه های انسانی و آموزش مستمر همکاران را از 

دیگر اولویت های بانک سینا در دوره جدید برشمرد.
در این نشســت، اعضای هیئت عامل بانک سینا، مدیر منطقه و رؤسای 
شــعب غرب تهران به بیان دغدغه ها و راهکارهای پیشــنهادی برای 

بهبود بازاریابی و جذب منابع بیشتر در این منطقه پرداختند.
از رؤسای شعب برتر منطقه غرب تهران نیز در این نشست تقدیر شد.

همچنین سرپرســت بانک ســینا و اعضای هیئت عامل از تمام شعب 
بانک ســینا در منطقه غرب تهران بازدید کــرده و از نزدیک در جریان 

تاش های همکاران در شعب این منطقه قرار گرفتند.

 ارسال نخستین محموله صادراتی فولاد
 از نیشابور به ترکیه

 شــرکت مجتمع فولاد خراســان برای نخســتین بار، یــک  محموله 
صادراتی شمش فولاد را به کشور ترکیه صادر کرد

معاون فروش و بازاریابی مجتمع فولاد خراسان با اعام این خبر، افزود: 
نخســتین بخش از محموله صادراتی شــمش فولاد خراسان به میزان 

حدود ۵۰۰ تن از طریق ترانزیت زمینی به کشور ترکیه صادر شد.
حسین بختیاری با بیان این که ترکیه، در کنار جمهوری اسامی ایران، 
خود یکی از تولیدکننــدگان مطرح فولاد در منطقه اســت، صادرات 
شمش فولاد خراســان به این کشــور را حاکی از موفقیت راهبردهای 
بازاریابی و فروش شــرکت و نیز اعتبــار و کیفیت فــولاد تولیدی این 

مجتمع دانست.
 وی همچنین افزود: این نخســتین بار اســت که محصــولات فولاد 
خراسان از طریق ترانزیت زمینی و توسط ناوگان ترابری کشور مقصد، 

به خارج از مرزها ارسال می شود. 
بختیاری از انجام کلیه اقدامات گمرکی و تشریفات اداری صادرات این 
محموله در نمایندگی گمرک نیشــابور خبر داد و افزود: بار مورد اشاره 
مستقیما و بدون نیاز به توقف به شرکت خریدار در ترکیه تحویل خواهد 
شد و ان شــاا… این روند صادرات به ترکیه با تمهیداتی که پیش بینی 

شده ادامه خواهد یافت.

ح های توسعه  اشتغال زایی ۱۷ هزار نفری در طر
گهر زمین

مدیر روابط عمومی شرکت گهر زمین از توسعه ۵ طرح و پروژه بزرگ و 
اشتغال زایی مستقیم پنج هزار نفری و غیرمستقیم ۱۲ هزار نفری طی 

۵ سال آینده خبر داد.
محمد علی ســعادتی پاریزی، مدیر روابط عمومی شرکت سنگ آهن 
گهر زمین در حاشیه نمایشگاه کســب و کارایران با اشــاره به زمان و 
اهمیت برگزاری نمایشگاه گفت: نمایشگاه کسب و کار ایران با حمایت 
وزارت صنعت معدن و تجارت برای شرکتهای صنعتی و معدنی در حال 
برگزاری است این نمایشگاه از روز گذشته برپا شده است و تا روز جمعه 

چهارم شهریورماه ادامه خواهد یافت.
وی با اشــاره به مهمترین علت حضور شــرکت گهر زمین در نمایشگاه 
کســب و کار ایران  تصریح  کرد: شــرکت گوهر زمین نیز در راســتای 
اشتغال آفرینی و شــعار ســال برنامه های ویژه ای را برای سال ۱۴۰۱ 

پیش بینی کرده است.
 سعادتی با اشــاره به اهم پروژه های عمرانی شــرکت سنگ آهن گهر 
زمین  افزود: ویژه برنامه های توســعه ای که مدت قبل نیز وزیر اقتصاد 
کلنگ زنی و افتتاح آن را برعهده گرفت از جمله پروژه های مهم شرکت 

سنگ آهن گهر زمین است.
  این برنامه ها شــامل دو ابر پروژه آهن اسفنجی اســت که فاز اجرایی 
آن در حال اجراست پیش بینی می شــود ظرف دو سال آینده عملیات 
عمرانی ایــن دو پروژه به پایان برســد و پس از آن زمان افتتاح شــاهد 

اشتغال آفرینی گسترده در سطح منطقه باشیم.
وی افزود: بر این اســاس حدود پنج هزار نیرو به صورت مستقیم و ۱۲ 
هزار نیرو به صورت غیر مســتقیم در پروژه های سنگ آهن گهر زمین 
مشــغول به کار  شــده و دو و نیم میلیارد یورو در این طرح ها سرمایه 

گذاری می شود.
   مدیرروابط عمومی شــرکت ســنگ آهن گهر زمین تصریــح کرد:  با 
توجه به آنکه طرح های توســعه ای در منطقه بردســیر به پایان برسد 
طرح های جدیدی در منطقه جنوب کرمان شــامل  پروژه های بزرگ 
معدنی جبالبارز  کلید خواهد خورد که در آن صورت شــرکت ســنگ 

آهن گهر زمین سوم راه اندازی می شود
وی عنوان کرد: شــرکت ســنگ آهن گهر زمین تحریم های اقتصادی 
را تبدیل به فرصت کرده و با بومی ســازی تولیدات باعث شــده از ۳۰ 
درصد از واردات محصولات در داخل کشــور تولید شــود بر این اساس 
در آخرین پروژه بومی ســازی فرآیند آســیاب گلوله ای با موفقیت و 
مشارکت دانشمندان و نخبگان ایرانی در استان اصفهان  به پایان رسید 
که پیش بینی می شــود با بومی ســازی این محصول بالغ بر ۶۰۰ هزار 

یورو ارزآوری برای کشور  به همراه خواهد داشت.
 سعادتی  با اشــاره به راه اندازی نیروگاه های چند مگاواتی برای تامین 
انرژی شــرکت گهر زمین گفت: راه اندازی نیروگاه هــای برق یکی از 
پروژه ها و الزامات شرکت ســنگ آهن گهر زمین است که بر این اساس 
دو نیروگاه ۵۰۰ مگاواتی در آینده نزدیک کلنگ زنی خواهد شد اما در 

خصوص جانمایی این نیروگاه ها به جمع بندی مدونی دست نیافتیم.
وی خاطر نشــان کرد: هم اکنون تامین انرژی از طریــق نیروگاه های 
دولتی  تامین می شــود و ما در آینــده نزدیک از طریــق نیروگاه های 
ترکیبی و خورشــیدی این نیاز مهم برطرف خواهد شــد.عاوه بر راه 
اندازی دو نیروگاه ترکیبی ۵۰۰ مگاواتی قرارداد نیروگاه خورشــیدی 

۶۰ مگاواتی در حال آماده سازی است.
 مدیر روابط عمومی شرکت ســنگ آهن گهر زمین در پایان افزود: راه 
اندازی خط  تولید گندله دو به همراه پنج طرح توسعه تا ۵ سال آینده به 
بهره برداری خواهد رسید و شروع این طرح ها با  دو واحد تولید کارخانه 
فولاد آلیاژی است و در آینده نزدیک ســایر طرح ها نیز به پایان خواهد 

رسید.

 تأیید توانگری مالی اتکایی ایران معین
 در عالی ترین سطح

ســطح یک توانگری مالی بیمه اتکایی ایران معین برای ســال ۱۴۰۱ 
با نســبت ۲۷۸ درصد، از ســوی  بیمه مرکزی جمهوری اسامی ایران 

تأیید شد.
به گزارش روابط عمومی اتکایی ایران معین؛ توانگری مالی این شرکت 
در حالی برای دهمین ســال متوالی بر اساس صورت های مالی ۱۴۰۰ ، 
در جایگاه اولین ها قرار می گیرد که در مقایسه با نسبت ۲۵۰ درصدی 

سال گذشته افزایش ۲۸ واحدی را نشان می دهد.
بنابر این گزارش، به دنبال تغییر زمینه فعالیت شــرکت از صدور بیمه 
های جنرال به تخصصی اتکایی، تاش بر این اســت همچون ســنوات 
گذشته با تدبیر مدیریت ارشد و همدلی کارکنان نسبت توانگری مالی 

بیمه اتکایی ایران معین در سطح یک حفظ شود.  
گفتنی اســت، نســبت توانگری مالی مهمترین شــاخص  ارزیابی 
توانایی شــرکت های بیمه در ایفای تعهدات اســت که در ۵ ســطح 
توســط عالی ترین نهاد صنعت بیمه، سالانه با استناد به صورت های 
مالی ارزیابی و اعام می شــود تا بیمه گزاران انتخاب اصلحی داشته 

باشند. 
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رئیس کل بانک مرکزی:

ح بانکداری مجلس به اقتدار بانک مرکزی  طر
کمک می کند

روح اله صابــرزاده  رئیــس کل بانک مرکزی 
گفت: یکی از مقوله هــای مهم طرح مجلس برای 
بانکداری موضوع اقتدار بانک مرکزی اســت که 
مواد مناسبی در آن دیده شده است و می تواند به 

اقتدار بانک مرکزی کمک کند.
به نقل از بانک مرکزی، علی صالح آبادی در جمع 
خبرنگاران گفــت: شــفافیت صورت های مالی 
بسیار مهم است و بانک های دولتی و خصوص در 
حال انتشار اطاعات خود هستند که اتفاق بزرگ 

و قابل اهمیتی است.
وی با بیان اینکه ارایه صورت هــای مالی بانک ها 
در قالب XBRL از برنامه های بعــدی ما در این 
زمینه اســت، افــزود: در ماه های آینــده در نظر 
 XBRL داریم صورت های مالی بانک ها در قالب
)صورت مالی بر اســاس معیــار بین المللی( هم 
منتشر شــود و در اختیار بانک مرکزی قرار گیرد 

و این پروژه در بانک مرکزی شــروع شده و تا ۲۲ 
 XBRL بهمن ماه صورت مالی یک بانک در قالب
به بانک مرکزی ارایه خواهد شــد؛ ســپس این 

موضوع به سایر بانک ها تعمیم داده خواهد شد.
صالح آبادی بــا بیان اینکه کاهش تعداد شــعب 
بانک ها در اختیار بانک هاســت گفت: با توجه به 
توســعه بانکداری الکترونیک نیــازی به تعدد و 
تراکم شعب نیســت و انتظارمان از شبکه بانکی 
این اســت که در این خصوص توجه لازم را داشته 
باشــند.رییس کل بانک مرکزی ادامه داد: البته 
در جاهایــی که کمبود شــعبه داریــم و مناطق 
دورافتاده ای که بعضاً بانکــی وجود ندارد و مردم 
نیاز به خدمات حضوری بانکــی دارند می توانند 
ایجاد کنند اما در جاهایی که تراکم شــعب داریم 

کمتر به شعبه نیاز است.
وی با تاکید بر اینکه در حال حاضر با مازاد شــعب 

بانکی روبرو هســتیم، گفت: هرچه تعداد شعب 
بانکی بیشــتر باشــد هزینه عملیاتــی بانک هم 
بیشتر می شود و زیان بانکی را بیشتر می کند. لذا 
در اجرای اســتانداردهای بانکی ضرورت دارد که 
شعب بانکی بهینه شــود یعنی درجاهایی کمتر 
شعبه داریم شــعبه ایجاد شود یا شــعب به آنجا 
منتقل شــود و در جاهایی که تراکم شعب داریم 

تعداد آنها کاهش یابد.
رئیس کل بانک مرکزی گفت: یکی از مقوله های 
مهم طرح مجلس برای بانکــداری موضوع اقتدار 
بانک مرکزی اســت که مواد مناسبی در آن دیده 
شده است. اگر نگاه ها و ماحظاتی که در دولت و 
بانک مرکزی در این خصوص مطرح است با کمک 
مجلس مدنظر قــرار گیرد و برخــی از اصاحات 
مورد نیــاز انجام شــود می تواند به اقتــدار بانک 

مرکزی کمک کند.

خریدار  طــی مراســمی بــا حضــور دکتر 
»ســید ســعید شمســی نژاد« مدیرعامل بانک 
قرض الحســنه مهر ایران و دکتر »ســید مجید 
امامی« دبیر شــورای فرهنگ عمومی کشــور، 
تفاهم نامــه همــکاری در جهــت توســعه امور 
فرهنگی کشــور و بازارپردازی فرهنگ و تأمین 

مالی فرهنگ بنیان امضا شد.
به گزارش روابط عمومی بانک قرض الحسنه مهر 
ایران، دکتر »سید سعید شمسی نژاد« مدیرعامل 
بانک در نشســت تأمیــن مالــی فرهنگ بنیان 
اظهار داشــت: عملکرد بانک قرض الحسنه مهر 
ایران نشــان می دهد هر چه بیشــتر به حقیقت 
قرض الحسنه نزدیک می شــویم، استقبال مردم 

نیز بیشتر می شود.
وی خاطرنشان ســاخت: در یک ســال گذشته 
بالاترین رشد منابع در شبکه بانکی، با بیش از ۸۰ 
درصد، مربوط به بانک قرض الحســنه مهر ایران 
بود و منابع بانک در ماه گذشــته از مرز ۱۰۰هزار 

میلیارد تومان عبور کرده است.

کارت مهر، کارت زندگی
شمسی نژاد گفت: یکی از اقدامات خوبی که بانک 
قرض الحســنه مهر ایران انجام داده، این اســت 
که به عنوان حلقه واســط کار فرهنگــی و مالی 
عمل می کند. شعار ما این اســت که کارت بانک 
قرض الحســنه مهر ایران باید کارت زندگی مردم 
باشــد و مردم همه کارهای مالی خــود را از این 

طریق انجام دهند.
وی درباره همکاری بــا نهادهای فرهنگی توضیح 
داد: اگر نهادهای فرهنگی، منابع خود را نزد بانک 
قرض الحسنه مهر ایران متمرکز کنند، این بانک 

می تواند در چارچــوب طرح اعتبار در حســاب 
جاری، بــه آن هــا وام پرداخت کنــد. همچنین 
می توانیم تفاهم نامه های حمایتی با ســازمان ها 
داشــته باشــیم و با حمایت صندوق نــوآوری و 

شکوفایی به سازمان ها وام پرداخت کنیم.
مدیرعامل بانک قرض الحســنه مهــر ایران بیان 
کرد: اگر نهادهــای مختلف حقوق و دســتمزد 
کارکنان خود را از طریق بانک قرض الحسنه مهر 
ایران پرداخت کنند، می توانیم وام قرض الحسنه 

حقوقی یا حقیقی را به آن ها پرداخت کنیم.
وی تأکید کرد: هدف گذاری و سیاســت گذاری 
بانک قرض الحسنه مهر ایران، این است که سبک 
زنگی ایرانی-اسامی را توســعه دهد. در همین 
راســتا به زودی کارمزد برخی از وام ها را به صفر 

خواهیم رساند.
شمســی نژاد در بخش دیگری از سخنانش اظهار 
کرد: به برکت قرض الحســنه بانک های تخصصی 
حوزه قرض الحسنه جایگاه خوبی در جامعه پیدا 

کرده اند.
وی گفت: بانک قرض الحسنه مهر ایران حدود ۱۳ 
میلیون نفر مشتری دارد. این بانک تا سقف ۲۰۰ 
میلیون تومان به اشخاص حقیقی و تا سقف ۵۰۰ 
میلیون تومان به اشــخاص حقوقی وام پرداخت 

می کند.
مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران در بخش 
دیگری از ســخنان خود تأکید کــرد: بانک های 
قرض الحســنه فقط نگرش مالی ندارند، بلکه کار 
فرهنگی و اعتقــادی انجام می دهنــد. مردم نیز 
بازخورد خوبی نســبت به این بانک ها داشته اند 
و کمترین معوقات در شــبکه بانکــی مربوط به 

بانک های قرض الحسنه است.

بیشترین رشد منابع و کمترین 
میزان معوقات

شمســی نژاد ادامه داد: بانک قرض الحسنه مهر 
ایران تنها نیــم درصد معوقــات دارد که بهترین 
عملکرد در شبکه بانکی به شــمار می رود. این در 
حالی اســت که بانک قرض الحســنه مهر ایران 
در یک سال گذشــته بیش از ۳ میلیون فقره وام 

پرداخت کرده است.
وی افزود: اگر ســازمان ها در فروش محصولات 
خود مشــکل دارند، ما می توانیــم امکانی فراهم 
کنیم تا محصولات آن ها در بســتر قرض الحسنه 

و از طریق کالاکارت به فروش برسد.
شمســی نژاد بــا اشــاره بــه حمایــت بانک از 
شــرکت های دانش بنیان، گفت: اگر شرکت های 
دانش بنیــان در حــوزه قرض الحســنه فعالیت 
می کننــد، می توانیم با کمک صنــدوق نوآوری 
و شــکوفایی و صندوق هــای دیگــری همچون 
صندوق توســعه فناوری های نوین، تا ســقف ۵ 

میلیارد ریال به این شرکت ها وام پرداخت کنیم.
مدیرعامــل بانک قرض الحســنه مهــر ایران در 
بخش دیگــری از ســخنان خود اظهار داشــت: 
جشــنواره فرهنگی-هنری قرض الحســنه یکی 
دیگر از اقدامتی است که بانک قرض الحسنه مهر 
ایران انجام داده است. این جشــنواره از کارهای 
فرهنگی و هنری در حوزه قرض الحسنه حمایت 

می کند.

صادرات

مدیرعامل بانک صــادرات ایران 
گفت: بانــک صادرات ایــران از 
تمامــی ظرفیت هــای موجود 
و قانونــی خود بــرای حمایت از  
تولید و سرمایه گذاری در استان 
خراســان جنوبی و کمــک بــه 
اقتصاد مردم این منطقه استفاده 
خواهــد کرد.ســیدضیاء ایمانی 
همزمان با هفته دولت در ســفر 
به اســتان خراسان جنوبی ضمن 
بازدید از ۸ شعبه بانک، با استاندار 
این اســتان دیدار و برای حمایت 
از تولید و ســرمایه گذاری در این 
استان اعام آمادگی کرد و گفت: 
بانک صــادرات ایــران از تمامی 
ظرفیت هــای موجــود و قانونی 

خود بــرای حمایت از  
تولید و سرمایه گذاری 
در اســتان خراســان 
جنوبــی و کمــک به 
اقتصــاد مــردم ایــن 
منطقه استفاده خواهد 
کرد و برای تقویت ارایه 

خدمات و محصــولات نوین در 
این استان آمادگی دارد.

سید ضیاء ایمانی در این دیدار که 
با حضور معــاون اعتباری بانک و 
مدیر شــعب بانک صادرات ایران 
در استان، معاون هماهنگی امور 
اقتصــادی اســتاندار و جمعی از 
مدیران همراه بود، برای حمایت 
اســتمرار  ســرمایه گذاری،  از 

اشــتغال، پشــتیبانی 
از  تولیــد واحد هــای 
اقتصــادی و تجــاری 
راهکارهایــی را مطرح 
اســتفاده  بــرای  و 
ظرفیت هــای  از 
و  بانــک  موجــود 
بهــره گرفتــن از  ظرفیت های 
قانونــی اعــام آمادگــی کرد.

اســتاندار خراســان جنوبی  نیز 
در این نشســت که بــا دعوت از 
ســرمایه گذاران چنــد واحــد 
تولیدی بزرگ اســتان و با هدف 
بررسی مســایل و مشکات آنها 
برگزار شــد، خواســتار افزایش 

خدمات بانک صادرات ایران شد.

جــواد قناعــت در این دیــدار با 
برشمردن ظرفیت ها و قابلیت های 
اســتان  بازرگانــی  و  تجــاری 
خراســان جنوبی خواستار افزایش 
تعــداد شــعب و خدمــات بانک 
صادرات ایــران در مرزهــای این 
استان شد و گفت: خراسان جنوبی 
دارای چهار مرز برای ورود و خروج 
کالا اســت و از ظرفیــت تجــاری 
فراوانــی برخــوردار اســت.وی با 
قدردانی از زحمات و خدمات بانک 
صادرات ایران در خراســان جنوبی 
و حمایت از واحدهــای اقتصادی، 
از  بیشــتر  حمایــت  ضــرورت 
ســرمایه گذاران در این اســتان را 

مورد تاکید قرار داد.

بانک صادرات ایران از اقتصاد و تولید خراسان جنوبی با تمام توان حمایت می کند

صمتبانک

بیمه

بانک قرض الحسنه مهر ایران و شورای فرهنگ عمومی 
کشور تفاهم نامه همکاری اضافه کردند


